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С близо 28% са спаднали
деловите пътувания към София
през месеците май и юни зара-
ди протестите. Това каза Румен
Драганов, директор на Инсти-
тута за анализи и оценки в ту-
ризма. Първи такъв спад, но от
5%, е регистриран през април,
който пак е резултат на поли-

28% спад на деловите
пътувания до София
Туристически обиколки на столицата
са отпаднали, а други са редуцирани близо 5 пъти

тическите събития от февруа-
ри-март, казва Драганов пред
“Фокус”. Това рефлектира и
върху софийските хотели, кои-
то страдат от спада на делови-
те и бизнес посещения.

В същото време самите де-
монстрации промениха марш-
рутите и на традиционни туро-

ператори, които извършват
обиколни програми, каза той.
Една част от тези програми са
отпаднали или изместени, а
друга част са силно редуцира-
ни, обясни Драганов. Причина-
та е затварянето на улиците и
това, че демонстрациите се
намират в централната част на

града, където са и основните
туристически атракции. Така
например известният Free Tour
на центъра на София, чиято
събирателна точка беше пред
президентството, не може да се
реализира и той е редуциран
близо 5 пъти, каза Румен Дра-
ганов.
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30 града
се включват
в турнир
по табла
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Романът
„Тютюн”
не е удобен
за днешните
„демократи”
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Даниела
Бобева ще е
икономическият
вицепремиер
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ЗАРАДИ ПРОТЕСТИТЕ

Дунав мост 2
вдигна двойно
оборота
на магазините
във Видин

Дунав мост 2
вдигна двойно
оборота
на магазините
във Видин

Дунав мост 2
вдигна двойно
оборота
на магазините
във Видин

Дунав мост 2
вдигна двойно
оборота
на магазините
във Видин

Дунав мост 2
вдигна двойно
оборота
на магазините
във Видин

Снимка БЛИЦ

Светецът от Байлово, както наричат 98-годишния Добри Добрев, е изрисуван от
художници върху стената на 8-етажен блок в столичния квартал “Хаджи Димитър”.

Скромният човек, събрал и дарил над 80 000 лева за български православни храмове, е
един от най-светлите духовни примери в нашето съвремие

НЯКОЛКО
ДУМИ

Георги
ГЕОРГИЕВ

КАКВОТО САМ
СИ НАПРАВИШ

Две новини от вчерашния ден красноречи-
во потвърждават поговорката, че каквото сам
си направиш, и Господ не може да ти го на-
прави. Първата - че оборотът на магазините
във Видин е скочил двойно само десет дни
след откриването на Дунав мост 2 (стр.7). И
втората - че заради продължаващите протес-
ти в София деловите и бизнес пътувания до
столицата са спаднали с цели 28%.

Правя този умишлен паралел, задавайки
си простичкия риторичен въпрос защо видин-
чани не са във фокуса на медиите с масови
антиправителствени протести. Сигурно са про-
сти, неинтелигентни и необразовани?! Нищо
подобно. На този най-изостанал в Европа ре-
гион му трябваше малък живец, каквото е
новооткритото съоръжение, за да се активи-
зира търговията и хората най-сетне да почув-
стват, че има шанс да започне някакво подо-
брение на хала им. А когато се отвори работа
и пазарът потръгне, да скачаш по площадите
не е най-добрата атестация за “героична”
поза. Вярно, повече от десетилетие трябваше
да изстрадат видинчани в очакване на моста,
заслуга за който имат няколко правителства,
но явно си е струвало.

Обратно, резултатът от нестихващите про-
тести в София са опразнени хотели, отменени
делови срещи и посещения, въобще - загуба
на приходи. Е, “танцът” на интелигентите в
центъра днес ще бъде доукрасен и с трактори
и добитък от провинцията. Така купонът из-
глежда общ, но ползата е само за някои.

Гриша Ганчев
се отказа да
помага на ЦСКА
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Прокуратурата е образува-

ла две досъдебни производст-
ва за използването на прави-
телствения “Авиоотряд 28” и
военни самолети по разпо-
реждане на Министерския
съвет. На делата е даден ход
след постъпили сигнали от
премиера Пламен Орешарски
и военния министър Ангел
Найденов.

Първото дело се води сре-
щу неизвестни длъжностни

Няма документация кой е придружавал експремиера Бойко
Борисов при полетите с авиация на ВВС, цари пълен админи-
стративен хаос при осъществяването на полетите, отговорност
не се е търсела от никого. Това заяви вчера в НС депутатът
от “Атака” Венцислав Лаков, председател на временната
парламентарна комисия, която проверява полетите на “Авиоот-
ряд 28” след нейното поредно заседание.
Вчера бяха изслушванията на закрито заседание на команди-
ра на Военновъздушните сили ген.-майор Константин Попов,
на началника на НСО ген. Тодор Коджейков и на командира
на 16-а Транспортна авиогрупа полк. Димитър Иванов. След
заседанието те не пожелаха да дадат изявления.
Според Лаков изслушаните длъжностни лица са дали инфор-
мация за използването на летателните апарати на ВВС и на
хеликоптерите от висши политици от предишната власт.
Последните дни самолетът “Спартан” е бил използван и от
президента Росен Плевнелиев за представителни нужди, но
той не бил в списъка на лицата, които могат да използват
тези самолети. Оказало се, че нито ВВС, нито НСО имат
задължението да пазят списъка на пътниците.
Депутатът от “Атака” разказа за екзотични полети като по
дестинацията Крумово-Горна Оряховица-Паламара-Крумово
на цена над 12 000 лв. с повод - откриване на пивоварна във
Велико Търново.

Очевидно президентът Плевнелиев
чува само едната страна, той се заяви
като говорител на протестиращите, ко-
ето може би на него самия и на проте-
стиращите им звучи много симпатично,
но той е президент на всички българ-
ски граждани. Това коментира вчера
заместник-председателката на Народ-
ното събрание Мая Манолова по повод
бъдещите консултации с политически
сили при президента.

Като взема само едната страна, не
прокарва ли президентът нови разде-
лителни линии между гражданите, по-
пита Манолова. Тя отбеляза, че депута-
тите и правителството носят отговор-
ност и към тези, които не са излезли на
улицата, които нямат с какво да си

3 959 821 лева e по-
харчило ДПС за парла-
ментарните избори през
май, сочи отчетът на
Сметната палата, публи-
куван вчера. От тях като
членски внос са събрани
близо 1,3 млн., а държав-
ната субсидия е 2,7 млн.
Внушителната бройка от
408 души са съдействали
безвъзмездно на партия-
та. Отчетите си са пред-
ставили в срок 25 полити-
чески партии, 7 коалиции
от партии и 1 инициати-
вен комитет. От публику-
ваната на сайта на Смет-
ната палата информация
става ясно, че 125 граж-
дани са направили
безвъзмездно дарение
на ГЕРБ. По-голямата
част от тях са дали коли
за целите на предизбор-
ната кампания. Собствени

Не е била декларира-
на подкрепа или обсъжда-
на кандидатура с европей-
ските ни партньори на
конкретни имена за зам.-
министри в МТИТС и по-
добно мнение не е изра-
зявано от ръководството
на министерството. Това
съобщи пресцентърът на
Министерството на транс-
порта във връзка с “появи-
лите се твърдения в пуб-
личното пространство”.

По време на срещата
между министъра на
транспорта, информаци-
онните технологии и съоб-
щенията Данаил Папазов
и европейския комисар по
регионална политика Йо-

ивотновъдите организират днес протест срещу бездействието
на правителството и пълното блокиране в работата на адми-
нистрацията. Това съобщи председателят на Националната
асоциация на животновъдите Бойко Синапов. Протестът, за
който асоциацията е подала искане в общината, е насрочен
за 12 часа пред Министерството на земеделието и храните.
Синапов влезе в противоречие със самия себе си, защото
един път каза, че държавата се опитвала да саботира проте-
ста му, но после стана ясно, че разрешението е надлежно
дадено.
ДУМА припомня, че Синапов е човекът, който докара цял
камион с прасета на митинг в защита на Бойко Борисов,
докато през февруари парламентът дебатираше оставката на
кабинета на ГЕРБ. Хората на Синапов тогава издигнаха
лозунги: “Бойко, не искаме оставки, искаме проверки, присъ-
ди, промени”.

Прокуратурата заведе 2 дела
за полетите на Бойко Борисов
Досъдебните производства са за използването на „Авиоотряд 28” и военни самолети

лица от Министерския съвет,
които са заподозрени, че са
извършили престъпление по
служба с разпореждането на
полети на “Авиоотряд 28”. В
рамките на делото ще бъде
проверен периодът от 1 май
2009 г. до 1 май 2013 г.

На 25 юни е претърсена
административната сграда на
“Авиоотряд 28” на Летище “Со-
фия”. Иззети са множество до-
кументи, свързани с организа-

цията на работа и извършените
вътрешни и задгранични поле-
ти, както и документи и видео-
записи от т.нар. ВИП пунктове
на аерогарата.

Софийската военноокръжна
прокуратура е започнала на 20
юни разследване срещу лица
от Българската армия и Минис-
терството на отбраната  за
длъжностни престъпления и
превишаване на власт, като са
предоставили 51 пъти военни

въздухоплавателни средства за
ползване в страната и чужбина
не за целите на въоръжените
сили. Вследствие на това са
настъпили щети за близо 813
000 лв. Действията по разслед-
ването се извършват от военни
прокурори във формирования
на военновъздушните сили, как-
то и в Националната служба за
охрана. При пълно съдействие
от страна на командването на
военновъздушните сили са из-
зети множество документи. Ос-
вен това се провеждат разпити
на лица от летателния състав,
както и на офицери от НСО,

включително и на директора на
тази служба.

Междувременно ми-
нистърът на отбраната Ангел
Найденов коментира, че това
не е новина, която го радва
или го кара да злорадства.
Найденов отново посочи, че
не е намерил нито един нор-
мативен документ, който да
позволява полети с чисто про-
токолни цели, при които се
ползват военни вертолети или
самолети, за да се прелети от
столицата до дадено населе-
но място, за да се открие ня-
какъв обект.

ЛАКОВ: НЯМА ДОКУМЕНТАЦИЯ
КОЙ Е ПРИДРУЖАВАЛ
ЕКСПРЕМИЕРА

ДПС похарчило близо
4 млн. лева за изборите

средства на партията са 1
956 867 лв., като всичко е
само от държавна субси-
дия. Извършените разхо-
ди за предизборната кам-
пания са близо 2 млн. лв.

186 души са помогна-
ли на Коалиция за Бълга-
рия при вота. Те са дали
на партията различни
суми, които варират меж-
ду 200 и 1000 лв. Други
34 души безвъзмездно са
осигурили участия в пре-
дизборни концерти, коли
и оборудване. 37 члено-
ве на самата партия са
отделили от личните си
средства в полза на кам-
панията. Коалиция за
България е набрала
общо 3 019 475 лв. за
кампанията си, от които
собствени средства на по-
литическите партии, уча-
стващи в обединението,

са 2,8 млн. Даренията от
физически лица са в раз-
мер на 77 885 лв. Сред-
ствата на кандидати, из-
дигнати от коалицията, са
75 967 лв. Общо напра-
вените от партията раз-
ходи в рамките на пре-
дизборната кампания са
2,9 млн. лв.

Набраните средства
за финансиране на пре-
дизборната кампания на
“Атака” са 584 430 лв.
Почти толкова е и
държавната субсидия на
партията. В отчета на
Сметната палата липсват
данни за направени да-
рения в полза на нацио-
налистите.

Глоба от 5000 до 10
000 лева грози партия
или коалиция, които не са
представили отчетите си
в Сметната палата.

Снимка Мариета ТОМОВА

МАЯ МАНОЛОВА:

Плевнелиев чува
само едната страна
Александър СИМОВ платят сметките и да си изпратят деца-

та на училище.
Изпълнителното бюро на БСП е взе-

ло решение за ускорено приемане от
Народното събрание на промените в
Закона за енергeтиката, съобщи  депу-
татът Явор Куюмджиев. Той отбеляза,
че сметките за тока са били причина за
протестите през февруари, които са
довели до падане на правителството на
Борисов. Като отговорна политическа
сила се вслушваме в желанията на хо-
рата, посочи той. С измененията се дава
възможност на изпълнителната власт и
независимия регулатор да приемат
нова методология, по която да се опре-
делят цените, обясни депутатът. По ду-
мите му основната мисия е да се по-
стигне задържане на цената на тока,
ако е възможно, и намаление.

НАЗНАЧЕНИЕ НА ЗАМ.-МИНИСТЪР
НЕ Е ОБСЪЖДАНО С ЕК

ханес Хан, след церемо-
нията по откриване на
моста “Нова Европа” на 14
юни, било изразено мне-
ние, че трябва да бъдат
запазени експертите, от-
говарящи за ОП “Транс-
порт” и други европейски
проекти, за да има прием-
ственост и за да не се
забавя работата, обясня-
ват пиарите.

Зам.-министърът на
транспорта, информаци-
онните технологии и съоб-
щенията Петър Киров,
който ще отговаря за
изпълнението на ОП
“Транспорт”, е експерт с
дългогодишен опит в ра-
ботата и управлението на

европейски проекти. “С
неговото назначение са
изпълнени основните
цели за експертното на-
чало в работата с евро-
пейските проекти и това
мнение е било изразено
от министър Данаил Папа-
зов по време на посеще-
нието му в гр. Бургас на
24 юни.”

Обясненията на пре-
сцентъра на МТИС са
предизвикани от настоя-
ване на еврокомисаря за
извинение от министър
Папазов, който според
някои медии бил обяснил
назначението на Киров с
лична препоръка от Йо-
ханес Хан.

Човек на Борисов плаши
с протест на животновъдите

Ж
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НОВИЯТ БИГ БРАДЪР ЩЕ СЕ ПРЕДАВА В СИНЬО

И

Орешарски запазва Изборния борд,
ще се съветва с експертите

Изборният борд да се запази и да
продължи работата си, за да “засили ка-
пацитета на изпълнителната власт, в ко-
ято, известно е, не се намират най-доб-
рите специалисти по изборни правила”.
Това поиска министър-председателят
Пламен Орешарски. Консултациите с
Изборния борд ще дават възможност на
правителството да прави по-компетент-
ни предложения в процеса, който пред-
стои да започне в Народното събрание
- независимо дали ще са промени в дей-
стващия Изборен кодекс, или ще се пра-
ви нов закон, коментира премиерът.

В следващите месец-два в парламен-
та ще се дискутира подобряването на
изборните правила, каза премиерът. За-
това той има намерение да инициира
няколко заседания на Изборния борд,
съставен от служебното правителство по
инициатива на президента. Предложе-
нията и констатациите, направени от
НПО за наскоро проведените парламен-
тарни избори, Пламен Орешарски ще
внесе като законодателна инициатива
от името на кабинета. Той посъветва най-
активните представители на неправител-
ствения сектор да продължат работа. Из-
борният борд ще продължи да оглавява
проф. Емилия Друмева.

Орешарски отбеляза, че един от ан-
гажиментите на правителството е да по-
добри цялостната рамка на демокраци-

Мая Манолова прави нова среща с граждани днес за правилата за изборите

Веселка ВЕНКОВА елити. Таня Цанева настоява за нова из-
борна администрация с персонални от-
говорности и контрол върху дейността й.
Директорът на “Прозрачност без грани-
ци” Калин Славов подкрепи предложе-
нието и обяви, че 50 на сто от наруше-
нията по вота са организационни, пре-
дизвикани от изборната администрация.
За нова професионална изборна адми-
нистрация на всички равнища апелира-
ха и останалите членове на Изборния
борд. Едно от предложенията им е отпа-
дането на платения достъп до нацио-
налния ефир в обществените медии по
време на предизборната кампания.

Отиваме към изработването на нов
избирателен закон, без да сме се раз-
брали по концепцията, посочи Славов,
а проф. Емилия Друмева подкрепи теза-
та му с уточнението, че трябва да има
яснота по основните положения, които
формулират задачата за нови изборни
правила.

За първи път парламентът е отворил
врати за граждански организации да
участват в написването на Изборния ко-
декс, посочи по-късно на пресконферен-
ция и заместник-председателят на На-
родното събрание Мая Манолова. Тя
добави, че днес е втората дискусия, на
която ще бъдат представени постъпили-
те дотук предложения. В нея ще се вклю-
чи и омбудсманът.

Препоръките си Изборният борд ще
предостави на кабинета “Орешарски”.

ята. Според него е важно правилата в
Изборния кодекс да бъдат широко обсъ-
дени, за да има увереност, че ще бъдат
правени по-добри и надеждни избори.

Професорите Михаил Константинов

и Димитър Димитров препоръчаха про-
мяна на избирателната система. Кон-
стантинов похвали германската, а Ди-
митров анализира полската и финланд-
ската, които стабилизирали партийните

“Ще се наложи да преми-
нем към новия си политически
проект, ориентиран към
център-дясно, който да отгова-
ря на изискванията на гражда-
ните, които излязоха по улици-
те, заяви бившият областен
лидер на ГЕРБ във Варна Па-
вел Димитров вчера. По думи-
те му много членове на парти-
ята настояват за отстраняване-
то на зам.-председателя Цве-
тан Цветанов, депутата Искра
Фидосова и организационния
секретар Цветомир Паунов. Ди-

Снимка БГНЕС

За Орешарски е важно правилата в Изборния кодекс да бъдат широко обсъдени, за
да има увереност, че ще бъдат правени по-добри и надеждни избори

Отцепници от ГЕРБ обмислят да правят нова дясна партия
митров поясни, че недоволни-
те са се срещали с Бойко Бо-
рисов, написали са две “кърва-
ви писма”, в които поставят ус-
ловията си за оздравяване на
ГЕРБ, но експремиерът явно не
можел да се раздели с Цвета-
нов и другите.

След като не може да рабо-
тим заедно, ще очакваме нова-
та партия, която не е изключе-
но да бъде оглавена от жена,
обяви Димитров. Поради специ-
фиката на изборното законода-
телство това трябва да е партия

с нови идеи и нови лица, които
не са били в статуквото, с чиста
и открита позиция и ясни анга-
жименти, смята той. Димитров
бе категоричен, че Борисов ня-
мало да е част от новата фор-
мация, тъй като предпочитал да
работи с Цветанов и Фидосова.
Ако обаче до 2 седмици имаме
реални стъпки и гаранции за
промени, ще работим с Бори-
сов и за ГЕРБ за преодолява-
нето на кризата в партията, за
сваляне на напрежението в
структурите в Благоевград, Ха-

сково, Пазарджик, Ловеч и Вар-
на, остави си отворена врата
Димитров.

По-късно изненадващо Цве-
тан Цветанов обяви в Разград,
че ГЕРБ са готови на диалог с
формации от център-дясно. По
думите му трябва да се създа-
де добра среда и възможност
за единна платформа за бъде-
що управление. Цветанов
отхвърли твърденията, че лич-
ността му не се одобрява в
партията. По време на срещи-
те си с актива в цялата страна

той не усетил напрежение сре-
щу себе си. Според Цветанов
персоналните атаки срещу
него от някои областни ръко-
водства се преекспонирали.
Бившият МВР шеф обикаля
страната с респектираща охра-
на, разказват очевидци. Гардо-
вете му надничат дори в чан-
тите на репортерите, преди да
ги допуснат близо до него.
Улиците около клуба на ГЕРБ
в Разград са били поставени
под наблюдение 12 часа пре-
ди пристигането му в града.

П р о с л о в у т а т а
“Харта 2013”, която
тези дни стана извест-
на като програма за
разграждане на плуто-
кратичния модел у
нас, всъщност копира
преамбюла на партия
ДНЕСС, учредена
през 1999 година и
станала известна като
партията на Иван Та-
тарчев. За плагиатст-

Бившият вицепремиер Цве-
тан Цветанов е политически
труп. Той не е желан дори и в
собствената си партия - поло-
вината от симпатизантите на
ГЕРБ са против заместника на
Бойко Борисов. Това сочат дан-
ните от проучване на “Галъп”,
чиито резултати са били гото-
ви на 13 юни, съобщи социо-
логът Кънчо Стойчев по време
на дискусия в института “Иван

„Харта 2013” копира преамбюла
на партия ДНЕСС от 1999 г.

„ГАЛЪП”:

ЦВЕТАНОВ Е ПОЛИТИЧЕСКИ ТРУП

вото съобщи сайтът
“Афера”.

От електронния
портал дори са се
обърнали към ексдепу-
тата от СДС Маргарит
Мицев, който тогава
стоеше зад учредява-
нето на партията, за
коментар. “Някои от
подписалите хартата
са били мои или на
Татарчев близки. На

други пък близките са
били близки на други
наши близки. Нарочно
използвам повторени-
ята, за да подчертая,
че в тях не намирам
нещо лошо, освен не-
позоваването на обсто-
ятелството, че Хартата
като всяко политичес-
ко творение не е тол-
кова ново, че да няма
предистория. По този

повод ще ви припомня
една от същностните
особености на партия
ДНЕСС - “ДНЕСС,
като общност от сърат-
ници ще работи за
утвърждаването на че-
стността и почтеност-
та като стил в поведе-
нието на всеки човек,
който му носи общест-
вено признание”, ко-
ментира Мицев.

Хаджийски” вчера.
Цветанов вече си е отишъл

от политиката, смята Стойчев.
Според него би било най-доб-
ре и Бойко Борисов да си тръгне
заедно с бившия вътрешен ми-
нистър. “Днешната революцион-
на ситуация в България е ре-
зултат от управлението на ГЕРБ,
чийто лидер Бойко Борисов е
отровил политиката. Бойко Бо-
рисов е политическа отрова. Той

превърна политиката във вой-
на”, смята още социологът.

“Днешните управляващи,
които доскоро бяха опозиция,
бяха подложени на огромен
натиск, подслушване и тормоз.
Те бяха свидетели, че Борисов
търгува с всичко. Тази тенден-
ция на отравяне доведе до за-
губа на реализъм на БСП и
ДПС в тежката ситуация”,
допълни Стойчев.

На заседанието на Народното
събрание днес Пламен Орешарски
ще внесе предложение за втори
вицепремиер. Това обяви ми-
нистър-председателят във вторник.
Той обясни, че вицепремиерът ще
покрива икономическата пробле-
матика, ще е без портфейл, но с
много отговорности по координа-
ция на икономическите политики,
чуждестранните инвестиции, елек-
тронното правителство и подобря-
ването на административните ус-
луги за бизнеса и за гражданите.

“Персоналната ми кандидату-
ра е на г-жа Даниела Бобева”,
каза Орешарски и изтъкна, че г-
жа Бобева е директор в БНБ, до-
цент - преподавател в УНСС и
министър в кабинета “Софиянски”.

Бобева е на 55 г., доктор на
икономическите науки. През 1991-
1992 г. е работила като началник-
отдел “Заетост и пазар на труда”
в Министерството на социалните
грижи. 1993-1994 г. е директор на
Икономическата програма към
Центъра за изследване на демо-
крацията (ЦИД). По време на пра-
вителството на Любен Беров е

Даниела Бобева ще
е икономическият
вицепремиер

член на ко-
мисията за
чуждестран-
ни инвести-
ции към МС
(1994-1995).
При прави-
телството на Жан Виденов е на-
значена за председател на Аген-
цията за чуждестранни инвести-
ции. През 1996-1997 г. е директор
на дирекцията за международно
сътрудничество към БНБ. През фе-
вруари 1997 г. е назначена за ми-
нистър на търговията и външно-
икономическото сътрудничество в
служебното правителство на Сте-
фан Софиянски. От 1998 г. Дание-
ла Бобева работи в Черноморска-
та банка за търговия и развитие
със седалище гр. Солун, на която
става вицепрезидент.

През 2001 г. участва в учредя-
ването на ССД, но много скоро
напуска, защото се връща на ра-
бота в БНБ.

В момента освен преподавател
Бобева е експерт към Организа-
цията за икономическо сътрудни-
чество и развитие.
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По инициатива на ПП на „БЗНС-
АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ”

и ЦК НА БРП(К)

На 26 юни 2013 г. (сряда) от 11,00 часа,
в Дом-паметник “Александър Стамболий-
ски”, гр. София, ул. “Врабча” № 1, ще се
проведе конференция на тема:

ЗА НОВА ДЪРЖАВНА
ПОЛИТИКА

В ОТРАСЪЛ СЕЛСКО
СТОПАНСТВО

Каним специалистите от отрасъла, на-
учните дейци от академичните среди и
ВУЗ, кооперативните и фермерските съю-
зи, от МЗХ, депутати от 42 ОНС, както и
заинтересованите граждани да вземат
участие, давайки своя принос в откриване
на верния път за изход от кризата.

АЕЖ:

46% от журналистите
са обект на натиск
Всеки трети се самоцензурира, на 65 на сто дават лоша оценка
на свободата на словото у нас, сочи проучване

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА46
% от журналистите
са били обект на
натиск, сочат данни-
те от анкета на Асо-

30,8% от журналистите твърдят, че не е нужно да им бъде оказван натиск,
защото се самоцензурират, се чу на откритите дебати за състоянието

на словото у нас, организирани от Центъра за култура и дебати Червената
къща “Андрей Николов” и Асоциацията на европейските журналисти - България

циацията на европейските жур-
налисти, проведена със 168
журналисти. Над две трети от
анкетираните считат, че меди-
ите им са по-скоро независими
от политически натиск. Публич-
ните медии са по-голям обект
на политически натиск, откол-
кото колегите им в частния
сектор. Същото важи и за жур-
налистите в провинцията в
сравнение с тези в столицата.
С твърдението, че медията, в
която работят, е напълно неза-
висима от икономически на-
тиск, напълно съгласните са
едва 16,6% от анкетираните, а
несъгласните - 38,5%.

Проучването констатира, че
като цяло българските журнали-
сти редовно стават жертви или
свидетели на натиск, както
отвътре - от редактори и собст-
веници, така и отвън - от рекла-
модатели, политически и иконо-
мически субекти. Участниците в
анкетата, които смятат, че опи-
тите да се повлияе на съдържа-
нието на журналистическите
материали са практика в медий-
ния пейзаж, са 86,98%. Нито
един кореспондент не е опре-
делил това като “несъществува-
що явление”. 30,8% от журнали-

стите заявяват, че не е нужно да
им бъде оказван натиск, защото
така или иначе са принудени да
се самоцензурира.

Най-често натискът е сре-
щан в телевизиите - 57 на сто
от работещите там са били
обект на натиск, малко по-мал-
ко той е разпространен в пе-
чатните медии и интернет из-
данията - съответно 47 и 41%,
и е най-рядко срещан в радио-
то - 31%. Журналистите, започ-
нали нова месторабота през
последните две години, са под-
ложени значително повече на
натиск, отколкото колегите им
с по-дълъг стаж в дадена ме-
дия, сочи проучването.

Над 65% от анкетираните
дават лоша оценка на свобода-
та на словото в България, а за
29% тя е задоволителна. Спо-
ред тях е настъпила цялостна
деградация на професията в
очите на обществото и във
възприятията на самата гилдия.

Медийният експерт Нели
Огнянова коментира, че най-
големият проблем на средата
у нас е медийната концентра-
ция и липсата на прозрачност
на собствеността. Като други
проблеми в професията тя оп-
редели поръчковата журнали-
стика, липсата на защита на
журналистите и финансиране-
то на медиите.

съденият за смъртта на Мирослава от
Перник Марио Любенов, известен като
Заека, отрече да е извършил убийството.
В телевизионно интервю вчера един-

Националният ученически отбор
спечели шест медала на 17-та Бал-
канска олимпиада по математика за
ученици на възраст до 15 години и
половина, която се организира в Ан-
талия, Турция, от 21 до 26 юни.

Златни медали са завоювали Вио-
лета Найденова от осми клас и Ста-
нислав Славов от девети клас в Со-
фийската математическа гимназия.
Със сребърни медали са Мария Де-
лякова от осми клас в Природомате-
матическата гимназия “Акад. Никола
Обрешков” в Бургас и Александър
Иванов - също от осми клас в СМГ. С
бронзови медали са Дона-Мария Ива-
нова от осми клас в Математическата
гимназия “Баба Тонка” в Русе и Хри-
сто Папазов - осмокласник в Амери-
канския колеж.

Ръководители на отбора са проф.
Сава Гроздев и доц. Ивайло Корте-
зов от Института по математика и ин-
форматика при БАН, и Ирина Шарко-
ва - учител в СМГ.

сновните проблеми на България за следващия планов
европериод 2014-2020 г. са, че страната не е допусна-
та до пазара на парите, че нямаме достатъчен капаци-
тет за усвояването им, че администрацията е тромава.
Това заяви вчера в Добрич Иван Димчев от Национал-
ния център за териториално развитие, който е разра-
ботил  стратегията на област Добрич за периода 2014-
2020 г.  Центърът е подготвил 8 областни стратегии. За
да се реализират исканията на 8-те общини от Добрич-
ка област, са нужни около 347 млн. лв., като основният
проблем са пътищата, здравеопазването и образова-
нието. Приоритетите в приетата от Областния съвет
стратегия за развитие на област Добрич са пет. Сред
тях са повишаване на заетостта и доходите, на кон-
курентоспособността на регионалната икономика и
подкрепа за малкия и средния бизнес, развитие на
устойчиво земеделие и туризъм, подобряване на каче-
ството на живот в селските райони.

Комисия за защита на конкуренцията отмени избора на гръцкото
обединение “Актор-Хелектор” за изпълнител на строежа на софий-
ския завод за преработка на битовия боклук. Причините за реше-
нието на антимонополния орган са, че комисията в Столичната
община по класиране на офертите е отстранила без надлежно обос-
новани аргументи един от участниците в конкурса. Освен това коми-
сията не е поискала безспорни доказателства от победителя, че
има изисквания опит за строеж на подобни съоръжения.

КЗК нарежда на столичното кметство да разгледа отново доку-
ментите от кандидатите за съответствие с критериите за подбор,
което ще забави допълнително и без това изоставащия от график
проект, който е приоритет за трети поред кмет на София от над 10
години насам.

Заповедта на столичния кмет Йорданка Фандъкова за избор на
“Актор-Хелектор” за строител на завода за боклук от края на април
бе обжалвана от съвместното предприятие “ВСМ-СПХ” и Обедине-
ние “Станилов-Данеко” ДЗЗД, които бяха сред отстранените от уча-
стие кандидати. От 11 компании само пет бяха допуснати до раз-
глеждане на офертите, но три отпаднаха от класацията заради
нередовни ценови предложения, а за победител бе избран “Актор-
Хелектор”, въпреки че предложи най-високата цена от над 213,4
млн. лв. без ДДС за изграждането на завода.

Обществената поръчка бе за строежа на завод за механично-
биологично третиране на отпадъци с производство на гориво, което
ще се използва в столичната топлофикация. Това е втората фаза от
интегрирана система от съоръжения за третиране на битовите от-
падъци на софиянци.

О

Осъденият за смъртта на Мирослава
от Перник отрича за убийството

ствният подсъдим за тежкото престъпление
заяви от ареста, където се намира, че нито е
познавал Мирослава, нито я е отвличал или
убивал. “Не се чувствам добре от това, че при-
знах подобно нещо. Мога да изясня и мотивите,
поради които го признах - човек знае крайния
изход на един процес и предпочита да вземе
такова решение и да облекчи собственото си
положение”. Така Любенов коментира само-
признанието си. Според него едно самопризна-
ние трябва да включва разказ на цялата исто-
рия, но той не можел да я разкаже.

Скандалното изказване на Любенов дойде
две седмици, след като пернишкият окръжен
съд го осъди на 25 години затвор. На предиш-

ното съдебно заседание той призна вината си и
прокуратурата поиска присъда от 25 години
затвор - 20 години за убийството и 5 години, тъй
като той вече има присъда за фалшификация на
пари. Самопризнанието му обаче изненада дори
и неговите защитници в съда. Адвокатът на
Любенов Диана Ангелова беше категорична, че
е сигурна, че той не е виновен. Тя все още
продължава да не намира обяснение за само-
признанията на клиента й. “Той в момента е пси-
хически зле и много обезверен”, коментира
Ангелова и подчерта, че защитата ще протести-
ра решението на съда. Родителите на убитата
Мирослава също бяха изненадани от самоприз-
нанията на Заека.

ДУМА припомня, че Мирослава изчезна на 7
ноември 2011 г. около 20 ч. Два месеца и пет
дни по-късно тялото на момичето бе открито в
местността Планица над Перник.

ПРИЕХА ОБЛАСТНАТА
СТРАТЕГИЯ ЗА РАЗВИТИЕ
НА РЕГИОН ДОБРИЧ

Дана РУСЕВА

О

ШЕСТ МЕДАЛА ЗА
НАШИ УЧЕНИЦИ
ОТ ОЛИМПИАДА
ПО МАТЕМАТИКА

ОТМЕНИХА ИЗБОРА НА
СТРОИТЕЛ НА СОФИЙСКИЯ
ЗАВОД ЗА БОКЛУК
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Половината българи никога
не са дарявали кръв
Редовните кръводарители са 11%, а един спасява 3 живота

Н
ационално проучва-
не сред 1044 бълга-
ри показва, че 54%
никога не са дарява-
ли кръв, а 25% нико-

тотици жители на Враца се отзоваха на поканата на
Инициативния комитет за възстановяване на бившо-
то поделение 52380 в града, закрито на 1 юли 2012
г. от ексвоенния министър Аню Ангелов. Реформата

Аида ПАНИКЯН

га не биха го направили доб-
роволно. Сред причините за
това е преди всичко страхът от
влошаване на здравето след
кръводаряването или от някак-
ва зараза. Това съобщи Иван
Иванов от Българския алианс
за кръводаряване. От анкети-

раните 62% твърдят, че са го-
тови да дарят кръв безвъзме-
здно.

Кръводарителите у нас са
22,8 на 1000 души население
при среден брой кръводарява-
ния за Източна Европа 23 на
1000. Хръватска е с най-висок
показател - 41,3 на 1000, а Ал-
бания е с най-нисък - 7,5. Сред-
ният брой кръводарители в Ев-
ропа е между 6 и 67,6 на 1000.

България се стреми към по-
казател 24 на 1000, заяви проф.
д-р Фани Мартинова, и.д. ди-

ректор на Националния център
по трансфузионна хематология
и началник на отделението по
Трансфузионна хематология и
имунология в УМБАЛСМ “Н.И.
Пирогов”. Смята се, че в мо-
мента редовните кръводарите-
ли са 11%, но за да се задово-
лят нуждите от кръв, в една
държава е необходимо да има
средно 20-25 донора на 1000
души население, поясни проф.
Мартинова. Над 52% от кръво-
дарителите са на 31-40 г., 30%
са 18-30-годишните, а сред

хората между 18 и 34 г. едва
20% са кръводарители.

Един кръводарител може
да спаси 3 живота, тъй като
взетата кръв се разпределя в 3
компонента - от еритроцитите
се правят еритроцитни продук-
ти, от тромбоцитите - тромбо-
цитни, а останалото - кръвна
плазма, поясни проф. Мартино-
ва. От началото на годината в
страната са станали 2602 теж-
ки катастрофи с 3236 ранени и
около 240 загинали. Катастро-
фите са една от ситуациите,

при които винаги има нужда от
кръв, следват операциите. Ос-
вен това има пациенти с хро-
нични заболявания, които пе-
риодично се нуждаят от пре-
ливане на кръв или плазма.

Проф. Мартинова поясни, че
вече е напреднала работата
по изработването на информа-
ционнна система и се очаква
идната година тя да свързва
центровете по хематология и
трансфузиология, а на следва-
щия етап в системата ще бъдат
включени и болниците.

За да се повиши информи-
раността на шофьорите, на 29
и 30 юни за любителите на
високите скорости, които ще
се съберат на тунинг шоу в
Интер Експо Център, ще се
проведе акция за доброволно
кръводаряване.

Снимка Мариета ТОМОВА

Понякога не са нужни думи, за да изразиш най-добре себе си

С

Омбудсманът Константин Пенчев
приема да бъде гарант при евентуа-
лен диалог между протестиращите и
институциите. Той обяви вчера, че зам.-
председателят на НС Мая Манолова е
отправила поканата към него по пред-
ложение на НПО-тата. Приех, за да по-
могна на недоволните хора, поясни
Пенчев.

Омбудсманът не поддържа идеята
за нов Изборен кодекс. Той изрази
съмнение, че текстовете в него ще
бъдат променени, защото са от нача-
лото на демократичното развитие у

Враца си поиска
военното поделение,
закрито от Аню Ангелов

в армията не оправда очакванията на хората, а редислоци-
рането на военните формирования бе извършено по най-
безотговорен начин и с неясни цели за националната си-
гурност, се казва в декларация, адресирана до президен-
та, НС, МС и министъра на отбраната. След непремисления
акт на Ангелов цяла Северозападна България, от Видин до
София,  остана без нито една войскова част, категорични
са жителите на Враца. Според тях това е довело до иконо-
мически и социални щети за района и до невъзможност да
се реагира в кризисни ситуации, при бедствия и аварии.

Искането на инициативния комитет е да се възстанови
поделението като военен център, разполагащ с необходи-
мите средства и възможности за превенция и реакция
при различни кризи. То е подкрепено от кмета на община
Враца Николай Иванов и областния управител Венцислав
Василев.

Според Иванов преди година е извършена несправед-
ливост със закриването на поделението, но вече са напра-
вени първите стъпки за поправянето й. Той призова жите-
лите на града да бъдат единни и да отстояват докрай ис-
кането си за възстановяване на бойното формирование.

апитан Любомир
Собаджиев да
бъде освободен от
затвора до про-

Усъвършенстване на нормативната
уредба за провеждане на обществени-
те поръчки в здравеопазването, вклю-
чително приемането на нов закон с цел
по-голяма прозрачност на процедури-
те и разходването на публичните сред-
ства. Тази идея представи Цветан Си-
меонов, председател на Българската
търговско-промишлена палата (БТТП),
на среща с министъра на здравеопаз-
ването д-р Таня Андреева.

Представителите на БТПП и МЗ са
обсъдили и възможностите за използ-
ване на стандартите GS1 в здравния
сектор в България. БТПП е официален
представител на България в Между-

К

Българите отново поискаха
свобода за капитан Собаджиев

години гние в панамския
затвор без присъда.

ДУМА припомня, че
капитан Собаджиев бе
арестуван на 28 март
2011 г. в порт Сан Крис-
тобал, където на борда
на управлявания от него
кораб “Маас Трейдър”
властите откриха 168 кг
кокаин. Според панам-
ското законодателство
наказанието при доказ-
ване на обвинението е от
10 до 15 години затвор.
Срокът на предварител-
ния арест може да бъде
до минималния срок от
предвидената в закона
присъда, т.е. - 10 години.

Вчера делото срещу Со-
баджиев бе отложено за
пореден път по преценка
на адвоката на българи-
на. Решението за отлага-
нето е взето с аргументи-
те, че във връзка с тра-
фика на наркотици на
борда на кораба вече са
осъдени двама колумбий-
ци. След като панамски-
ят съд бъде уведомен за
новите обстоятелства,
има голяма вероятност
капитан Собаджиев да
бъде оневинен, смята
председателят на Асоци-
ацията на българските
капитани кап. Димитър
Димитров.

веждането на съдебен
процес. За това настояват
в петиция, адресирана до
НС, Международната
морска организация и
Международния морски
комитет участниците в На-
ционалния форум “Състо-
яние и перспективи на
българската морска кул-
тура” във Варна. Според
евродепутата от БСП Ма-
руся Любчева бившите
управляващи са обърна-
ли гръб на сънародника
ни, който повече от две

БИЗНЕСЪТ ИСКА НОВ ЗАКОН
ЗА ОБЩЕСТВЕНИ ПОРЪЧКИ
В ЗДРАВЕОПАЗВАНЕТО

народната организация GS1. Според
работодателската организация из-
ползването на международно утвърде-
ни стандарти на системата GS1 e
добър инструмент за решаване на
редица проблеми в здравеопазването
в България - фалшификацията и оси-
гуряване на проследимост при лекар-
ствата, проследяване процеса на сте-
рилизация на медицински инструмен-
ти, автоматична обработка и оптими-
зация на процесите на снабдяване на
болничните заведения и аптеките,
издаване на електронни рецепти, про-
следяване на наркотичните средства
в страната и др.

Омбудсманът става гарант между
протестиращи и институции

нас. Пенчев обаче е на мнение, че са
нужни корекции, между които и таки-
ва, с които да се регламентира изби-
рането на независими депутати. Това
е само законова възможност, която
може да стане реална, отбеляза ом-
будсманът.

На въпрос смята ли, че предсрочни
избори са най-доброто решение в слу-
чая, той подчерта, че не е този, който да
каже на хората отвън какво е правилно.
Според него най-важното е да гражда-
ните да имат достъп до властта и мнени-
ето им да бъде чуто.

Тридесет деца на различна възраст участват в уникалния за Велико Търново
проект „Съкровища от глина”. Заниманията ще продължат седем дни, през които

малчуганите ще се занимават с изкуство, история и археология. Седмицата е
част от финансирания от община Велико Търново проект „Арт лято 2013”

С
ни

м
кa

 П
Р

Е
С

Ф
О

Т
О

/Б
Т

А



СРЯДА 26 ЮНИ 2013

66666ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ

www.duma.bg

Е

П
Подкрепата за “Южен поток” е срав-

нително висока, но доверието в орга-
низациите, участващи в проекта, е
сравнително ниско. Това са само част
от изводите от проучването за нагласи-
те на обществото към изграждането на
тръбопровода, предаде БГНЕС.

Проучването е направено от
“WorldThinks” по поръчка на “Natural Gas
Europe” сред граждани на всички стра-
ни, през които ще мине тръбопроводът
- България, Сърбия, Унгария, Словения
и Италия.

В България са анкетирани 500 души.
68% от хората подкрепят проекта
“Южен поток”, само 5% са категорично
против. Подкрепата е най-висока сред
българските граждани на възраст над
55 години - 77%.

61% от хората се съгласяват с твърде-
нието, че България ще спечели иконо-
мически от тръбопровода, а 65% смятат,
че потенциалните ползи за България от

68 % от българите
подкрепят проекта
„Южен поток”

Министърът на
транспорта Данаил

Папазов откри
форума “Южен

поток”: Еволюцията
на тръбопровода”

54 на сто са за нови тръбопроводи, пренасящи газ от Русия

проекта са повече от неблагоприятните
последици. 62% пък декларират съгла-
сието си “Южен поток” да мине през
България. Проучването сред заинтере-
сованите страни показва, че БЕХ се
вижда като хаотична организация, коя-
то невинаги е сигурна в посоката, която
се движи, коментира Бен Симпсън от
“Britain Thinks”, който представи резул-
татите от проучването на кръгла маса
за развитието на проекта “Южен поток”,
която се проведе в София вчера. Сред
заинтересованите страни има чувство,
че БЕХ не е способен да изпълнява
целите, за които е създаден, и трябва да
бъде закрит, уточни Симпсън. Някои от
анкетираните представители на заинте-
ресованите страни разглеждат БЕХ като
податлив на корупция.

Според над 3/4 от анкетираните в
България трябва да продължи развити-
ето на водноелектрическите централи и
соларната енергия. 58% от хората под-

крепят изграждането на нови тръбопро-
води, пренасящи газ и петрол от Близ-
кия изток, а 54% подкрепят нови тръбо-
проводи, пренасящи газ от Русия. Спо-
ред проучването българите са най-за-
грижени за нивото на безработицата в
страната, за политическата и икономи-
ческата корупция и за високите цени на
продуктите за всекидневна употреба.

Както всички инфраструктурни про-
екти, преминаващи през територията
на България, проектът “Южен поток” е
един от главните ни приоритети, заяви
транспортният министър Даниел Папа-
зов по време на кръглата маса. Той се
надява проектът да бъде реализиран
възможно най-скоро и подчерта, че
пристанищата във Варна и Бургас имат
готовност да посрещнат и съхраняват
товарите, които ще пристигнат в стра-
ната във връзка с изграждането на
българския участък от газопровода.
Разработваме и логистична схема за

транспортирането на товарите с БДЖ
до местата, където ще бъде сглобяван
газопроводът, добави Папазов.

На 1 юли Държавната комисия за енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР) ще вземе решение дали да даде лиценз за доставчик от
последна инстанция на електроразпределителните дружества (ЕРП)
и Националната електрическа компани (НЕК), предаде БГНЕС. На
открито заседание вчера ДКЕВР разгледа докладите на експертите
си за даването на лицензи за дейността “доставка на електрическа
енергия от последна инстанция” на НЕК, “ЧЕЗ Електро България”,
“Енерго-Про Продажби”, “ЕВН България Електроснабдяване” и “ЕСП
Златни пясъци”. След лицензирането на доставчиците от последна
инстанция предстои ДКЕВР да приеме и контролира прилагането на
методика за определяне на цените на тока, доставян от тях.

След като получат лицензите НЕК и ЕРП-тата ще имат един
месец да уведомяват клиентите, които следва да закупуват енергия
от свободния пазар, за условията и реда за снабдяване от доставчик
от последна инстанция и за правото на клиента в срок до два месеца
от уведомяването да избере друг доставчик.  Потребителите на еле-
ктроенергия средно напрежение, които са снабдявани от доставчик
последна инстанция, ще трябва да заплащат цената на тока, опре-
делена от НЕК, плюс допълнителна фиксирана надценка за самия
доставчик. Това заяви пред журналисти Зорница Генова, директор
на направление “Регулаторни дейности” в ЧЕЗ, след заседанието на
ДКЕВР, предаде “Фокус”. Тя подчерта, че тази фиксирана надценка
ще покрива разходите на самия доставчик.

След направените промени в Закона за енергетиката, цената,
по която НЕК ще продава, ще бъде свободно договорена, отбеля-
за експертът. По отношение на доставчик последна инстанция
Генова обясни, че фирмата или предприятието, което има нужда
от електроенергия средно напрежение, ще трябва да си избере
търговец на свободния пазар, а ако не си избере, ще стане клиент
на доставчик последна инстанция.

Еврокомисарят по околната
среда Янез Поточник, който за-
едно с министъра на околната
среда и водите Искра Михай-
лова участва във форум в хотел
“Шератон” в София вчера, прие
петиции и други документи от
граждански сдружения, чиито
представители протестираха по
време на конференция за “зе-
лена икономика” пред сграда-
та на хотела, предаде БТА.

Граждани и граждански сдру-
жения се борим за опазване на
околната среда, има драстични
нарушения от страна на общин-
ската и държавната администра-
ция, каним го, когато може, да го
разведем, заявиха протестира-
щите пред еврокомисаря. Поточ-

От 27 юни до 14 декември ще
бъде прекъснато движението на
влаковете в участъка между гари-
те Нова Загора и Зимница, съоб-
щиха от БДЖ. Причина за прекъ-
сването са ремонтни дейности по
железния път в този участък.

През периода на ремонта ще
бъдат въведени промени в разпи-
санията и маршрутите на всички
бързи и пътнически влакове, които
обичайно преминават през участъ-
ка между Нова Загора и Зимница.

С частична промяна в своя мар-

Граждани връчиха петиции на
еврокомисаря по околната среда

БЕЗ ВЛАКОВЕ МЕЖДУ НОВА ЗАГОРА
И ЗИМНИЦА ДО ДЕКЕМВРИ

шрут ще се движат четири бързи
влака със задължителна резерва-
ция и десет бързи влака, които
пътуват по маршрутите от София
за Бургас и Варна през Пловдив и
Стара Загора, както и в обратните
направления. Тези влакове ще се
движат по променен маршрут от
Стара Загора през Тулово, вместо
както по редовния си график през
Нова Загора и Ямбол. В обратното
направление влаковете ще се дви-
жат по променен маршрут от Зим-
ница през Тулово, вместо както по

досегашното си разписание през
Ямбол и Нова Загора.

С промени в разписания и мар-
шрути ще се движат и всички
пътнически влакове, които обичай-
но преминават през участъка на
извършвания ремонт. БДЖ ще пус-
не допълнителни пътнически вла-
кове от Нова Загора, които ще
осъществяват връзка с бързите
влакове в гара Стара Загора. Ще
бъдат осигурени автобуси, които да
превозват пътниците в участъка
Нова Загора - Ямбол - Зимница.

НЕК става доставчик
от последна инстанция

Цената на природния се
очаква да претърпи леко пони-
жение от 0,15% от юли. Такова
е предложението на “Булгар-
газ” и се очаква ДКЕВР да се
съобрази с него. Окончателно-
то решение регулаторът ще
вземе на закрито заседание в
петък. Така от 1 юли цената на
горивото без акциз и ДДС ще

Цената на газа без промяна
до края на годината

се понижи с около 1 лев и ще
достигне 630 лв.

От “Булгаргаз” заявиха пред
членовете на ДКЕВР, че ако
няма сътресения на междуна-
родните финансови пазари, то
няма да има изменение в це-
ната от 1 октомври, когато за-
почва последното тримесечие
на годината.

ник прие документите, като от-
беляза, че нещата ще се разгле-
дат в сътрудничество с компе-
тентното министерство.

Министър Искра Михайлова
прикани гражданите да й пре-
доставят всички сигнали, възра-
жения, грешни според тях ре-
шения на администрацията. Ам-
бицирана съм да поправим не-
щата и да работим заедно, каза
тя. Трябва да правим екологич-
на инфраструктура, трябва да
решим въпроса с отпадъците,
но това не трябва да бъде за
сметка на хората и на природа-
та, отбеляза Михайлова.

България продължава да пи-
лее своите ресурси, каза Плев-
нелиев при откриването на фо-

рума, на който се обсъди пре-
минаването към  ресурсно-
ефективна зелена икономика в
региона на река Дунав.

Той коментира, че ресурсна-
та неефективност не започва от
един или друг, тя е навсякъде - в
начина, по който управляваме
остатъците вкъщи, в начина, по
който се отнасяме към природа-
та, в начина, по който работим, и
в начина, по който ползваме
енергията, караме автомобила
си и изхвърляме отпадъците си.

Форумът е организиран
съвместно от Международна-
та природозащитна организа-
ция WWF и Представителство-
то на Европейската комисия в
България.

Според
протестиращите
имало драстични

нарушения и грешни
решения на

администрацията,
които унищожават

околната среда

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка БГНЕС
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Десет дни след откриването на Ду-

нав мост 2 трафикът по мостовото съоръ-
жение е повече от натоварен, предаде
БТА. Всеки ден стотици румънци и
българи - пеша, с велосипеди или с
автомобили преминават по новия мост.

Само за първите два дни по съоръ-
жението са преминали в двете посоки
над 5000 моторни превозни средства -
автомобили, микробуси, автобуси, то-
варни автомобили, както и над 10 000
пътници, съобщиха дежурните румънски
гранични полицаи на пункта.

Преминаването над реката трае 3-5
минути, а с обработката на граничния
пункт, където има шест платна за вли-
зане и шест за излизане, процедурата
трае десетина минути - всичко е много
бързо и не се различава от преминава-
нето на граничен пункт в Европа. Ос-

лед 1 август корабите,
плаващи под българско
знаме, са застрашени от
задържане в чужди при-
станища. Това каза пред-
седателят на моряшкия
профсъюз Иван Велков на
кръгла маса, посветена на
предизвикателствата пред
моряшката професия през
ХХI век, която се проведе
във Варна вчера. Той

Дунав мост 2 вдигнал
двойно оборота на
магазините във Видин
След 71 години експлоатация фериботът до Калафат остана в историята

Институтът по земеделие в Кюс-
тендил извършва опит върху черешо-
вата реколта. Това каза директорът

Тръгна и редовна ежедневна авто-
бусна линия до Калафат и Крайова. До
Калафат цената е 5 лева, а до Крайова
- 15 лева.

Търговците във Видин и в Калафат
са категорични, че ще им се наложи да
учат румънски и български език, защо-
то ще им трябва в работата.

От граничния пункт, където е най-
натоварено, съветват всички, които са
решили да пътуват до Румъния с деца,
че задължително трябва да имат зад-
гранични паспорти, както и актове за
раждане. За пътуване до Калафат не е
нужна винетка - такава обаче е нужна
за района на Крайова. Винетки се пред-
лагат както на самия граничен пункт,
така и в пощата в Калафат или на бен-
зиностанциите.

След пуска на Дунав мост 2 след 71
години експлоатация фериботът Видин-
Калафат остана в историята. Той е из-
граден за нуждите на немската армия
през 1942 г.

Българските фериботни платформи
“Бдин”, частната “Припят 1” и румънска-
та “Салкуца” от 00.00 часа на 15 юни
вече не превозват през река Дунав.
Нямат товари и пътници, всички преми-
нават по моста. Таксата на ТИР-овете
за превоз между двата бряга беше 92
евро, а за автобус - 58 евро, за лек
автомобил се плащаше 23 евро, мото-
ристите плащаха по 3 евро, колкото и
пътниците.

До края на юни преминаването през
Дунав мост 2 на всички е безплатно, а
от първи юли автомобилите ще преми-
нават с такса от 6 евро, а пешеходци и
велосипедисти - безплатно.

новният трафик на пункта си остава този
от товарни автомобили.

Пазарът на Видин вече от десетина
дни е “окупиран” от румънци, които
пазаруват какво ли не. Два пъти са
скочили оборотите на големите търгов-
ски вериги. Румънците пазарували всич-
ко, защото в България било много по-
евтино.

Автомобилите с видинска регистра-
ция са изпълнили паркингите на Кала-
фат. В малкото румънско градче край
Дунава видинчаните са повече от мест-
ните. Разглеждат градчето и сядат да
изпият по кафе или сок. Съседите пък
атакуват в почивните дни и нощните за-
ведения във Видин, защото в Калафат
те са много малко.

Все още липсват табели, които да указват подходите към съоръжението,
сигнализираха шофьори. Ако автомобил е влязъл във Видин, трудно стига
до моста, защото липсват указателни табели и това води до объркване.
Шофьорите масово поемат в грешната посока към ферибота, вместо по
естакадата към новия мост, и се налага да се връщат с километри.
Няма нито една табела накъде е Дунав мост, има само табела “Калафат -
ферибот”, оплака се шофьорът на ТИР Иван Петков, който е от вътреш-
ността на страната и за първи път пътува в този район.
От крайпътен видински сервиз насочват всеки, който е потърсил помощ, и
показват правилния път на шофьорите.
Областният управител Кръстьо Спасов е поискал да бъде проверена
сигнализацията по направлението към Дунав мост 2, съобщиха от област-
ната администрация вчера.
Институциите трябва да проверят наличните указателни табели и да под-
менят неактуалните надписи, както и да монтират нови табели по посоката
на движение към Дунав мост Видин-Калафат.

Няма указателни табели към моста

СЛЕД 1 АВГУСТ

СССССС
Кораби под български флаг застрашени от задържане в чужди пристанища

уточни, че на тази дата в
сила влиза Морската
трудова конвенция, която
налага нови изисквания
пред корабоплаването.
Проблемът е, че българ-
ското законодателство
все още не е синхронизи-
рано с международния
документ, корабособстве-
ниците няма как да
получат необходимите

документи, а без тях
чуждите портови власти
имат право да задържат
корабите, обясни Влеков,
цитиран от БТА.
След 1 август моряците
вече ще имат право да
сезират пристанищния
контрол във всяка страна,
ратифицирала Конвенция-
та, ако срещат някакви
трудности на борда,

допълни Велков. По
думите му портовите
власти ще имат право да
проверяват, включително
и трудовите договори на
екипажите, и изплатените
осигуровки. Ако има
забавяне на заплатите,
портовият контрол ще
може да задържа кораба
до отстраняване на не-
редностите.

Кръглата маса е част от
честванията по случай
Международния ден на
моряка. Във Варна праз-
никът се отбелязва офи-
циално за първи път. С
почетен знак на общината
бяха отличени създателят
на българското линейно
корабоплаване капитан
Коста Костов и корабният
механик Петър Чернев.

С индийски платнища
произвеждат биочереши
в Кюстендил

на института професор Димитър До-
мозетов пред “Фокус”. Той обясни, че
четири от овощните дръвчета са по-

крити изцяло със специални
платнища. “Те не позволяват на
черешовата муха да влезе и да
предизвика червеи в плодове-
те. Тези платнища са индийска
разработка, но ние ги донесох-
ме от Чили през 2009 година
и сега експериментираме с
тях”, обясни проф. Домозетов.
Експериментът се провежда
ежегодно в сортоучастъка на
института, като целта е да се
проверят получените резулта-
ти. Става въпрос за производ-
ството на биологично чиста
продукция. Резултатите са об-
надеждаващи, но тук въпросът
е друг - трябва да се изчисли
кое колко ще струва, допълни
Домозетов.
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Бразилската президентка Дилма
Русеф, която е подложена на натиск от
продължаващите повече от седмица
протести, заяви, че правителството ще
похарчи още 23 млрд. долара за обще-
ствен транспорт, и посочи пет ключови
области, върху които лидерите ще се
съсредоточат, за да ускорят политиче-
ската реформа и подобряването на
предоставяните от държавата услуги,
предаде Асошиейтед прес.

Русеф предложи референдум, който
ще разреши действието на извънреден
парламент, за да проведе нужните на
страната реформи. Тя заяви, че Брази-
лия е узряла за напредък и е време да
се излезе от задънената улица, в която
е в момента. Държавният глава припом-
ни, че всички досегашни инициативи за
политически реформи са се провалили.

Като възможни дати за референду-
ма се посочват 7 септември - Деня на
независимостта на Бразилия, или 15

Министрите на външните
работи на страните от Евро-
съюза се съгласиха с предло-
жението на Германия да се
замразят преговорите за при-
съединяване на Турция към ЕС
с около четири месеца. Поред-
ният кръг от преговорите меж-
ду Турция и ЕС трябваше да
започне в сряда, но Германия,
Австрия и Холандия разкрити-
куваха силовите действия на
турските власти срещу анти-
правителствените протести,
предаде Би Би Си.

По-рано стана ясно, че
Съветът на външните минист-
ри на ЕС е взел решение да
продължи преговорите за
членство с Турция.

Междувременно демонст-

Албанските социалисти печелят парламентарните избо-
ри според предварителните резултати към момента. Коали-
цията на бившия кмет на Тирана - Еди Рама, се очаква да
получи убедителна преднина в народното събрание. Смята
се, че социалистите и тяхната коалиция ще имат 84 депутати
в 140-местния парламент. Това ще им гарантира комфортно
мнозинство за законодателна дейност.

Победата на социалистите ще сложи край на управлени-
ето на консерватора Сали Бериша. Той е начело на страна-
та от 2005 г. За момента обаче Бериша не признава избор-
ната загуба. Официалните резултати се очакват днес приве-
чер или четвъртък сутринта.

вропейската комисия е отблокирала плащанията
за Румъния по оперативна програма транспорт,
които бяха замразени през октомври миналата
година заради констатирани сериозни проблеми в

ЕК отблокира
плащания за Румъния

Преговорите ЕС-Турция
отложени до октомври

т вчера Гърция вече
има първото истинско
коалиционно прави-
телство по европей-

рациите в Турция продължа-
ват. Хиляди хора протестираха
в Истанбул срещу решението
на съда, който освободи поли-
цай, обвинен за убийството на
демонстрант. Турската поли-
ция е провела операция в ре-
дица домове в Анкара, при
която са били задържани най-
малко 20 души, които се пред-
полага, че имат връзки с “те-
рористични” организации.

Вчера съдът в Истанбул
освободи всички демонст-
ранти с карамфили, задържа-
ни от полицията на 22 юни
на площад “Таксим”, по вре-
ме на т. нар. “карамфилен
протест” в памет на загина-
лите при полицейските ата-
ки в парка “Гези”.

ПОБЕДА ЗА СОЦИАЛИСТИТЕ
В АЛБАНИЯ?

Гърция има нов кабинет

ЕЕЕЕЕ

тройката международни кре-
дитори продължава да насто-
ява за жестоки мерки, комен-
тира “Та неа”.

С промените в гръцкия
кабинет социалистите от
ПАСОК засилват своето
присъствие в изпълнителна-
та власт с четирима минист-
ри срещу двама в предишно-
то управление, което
продължи една година, отбе-
лязва АФП. Промяната бе
наложена заради оттегляне-
то от управляващата коали-
ция на лявата демократична
партия ДИМАР.

управлението и контрола на програмата, съобщи в
електронното си издание румънският вестник “Капитал”.
“Това е доказателство за работата, свършена от
румънските власти за развиване на административния
капацитет и за подобряване на управлението на струк-
турните фондове”, посочи говорител на европейския
комисар за регионалната политика Йоханес Хан и
допълни, че европейските фондове са от съществено
значение за икономиката на Румъния и развитието й.

Дилма обеща референдум
за политическа реформа

Трябва да се научим да чуваме гласовете
на улицата, заяви бразилската президентка
ноември - годишнина от обявяването на
републиката.

Дилма Русеф не уточнява какъв тип
политическа реформа точно има пред-
вид. Според някои медии това може да
бъде реформа на начина на финанси-
ране на предизборните кампании или
на пропорционалната система на избо-
рите, водеща до липса на ясни мажо-
ритарни кандидати, неясни коалиции и
компромиси.

Русеф обеща безмилостна борба с
корупцията, която е бич за цялата стра-
на, както и тежки наказания за прови-
нилите се.

По думите й всички нива на управ-
лението ще се съсредоточат върху пет
приоритета: фискална отговорност и
контролиране на инфлацията; полити-

ческа реформа; здравеопазване; обще-
ствен транспорт; образование.

Русеф направи изказването си след
среща с водачите на Движението за
безплатно пътуване - организацията,
която предизвика първоначалните про-
тести в Бразилия преди повече от сед-
мица и която призова за нови демонст-
рации. Президентката също така откри
среща с губернаторите на щатите и
кметовете на щатските столици за
обсъждане на начини за значителни
подобрения.

“Най-вече искам да повторя, че мо-
ето правителство слуша демократични-
те гласове. Трябва да се научим да
чуваме гласовете на улицата”, заяви
Русеф в началото на срещата с губер-
наторите и кметовете.

Снимки ПРЕСФОТО/БТАСлед кратко затишие протестите в Бразилия
се възобновиха с пълна сила
и стотици хиляди хора
отново излязоха по улиците
на Рио де Жанейро и Сао Пауло

О
ски образец, в което участват
политически фигури, писа в
коментар вестник “Та неа”.
Изданието отбелязва, че но-
вият кабинет е по германски
модел, като вицепремиер ще
е лидерът на социалистите
Евангелос Венизелос, който
ще е и външен министър.

Правителството на “Нова
демокрация” и ПАСОК започ-
ва живота си в трудни усло-
вия - кризата продължава, а

Евроскептицизъм
завладя Хърватия

Броени дни преди официално-
то присъединяване на Хърватия
към Европейския съюз страната
е обхваната от скептицизъм за
бъдещето си. 69,4% от хървати-
те продължават да смятат, че
страната върви в грешна посо-
ка, а на противоположното мне-
ние са едва 22,4%, предаде аген-
ция Танюг, цитирайки проучване
на “Кробарометър”.

Без ментолови цигари
в Евросъюза

Институции в Европейския
съюз достигнаха до споразуме-
ние да бъдат забранени менто-
ловите цигари и цигарите с пло-
дови и сладки вкусове. Съветът
на министрите на здравеопазва-
нето, председателстван от
здравния министър на Ирландия,
прие компромисно предложение-
то по Директивата за тютюне-
вите изделия на 21 юни. Въпреки
че постигнаха споразумение по
редица неща, министрите
отхвърлиха забраната на “слимс”
цигарите, предложена от Евро-
пейската комисия.

Земан номинира
премиер на Чехия

Чешкият президент Милош
Земан номинира икономиста и
бивш министър Иржи Руснок за
премиер на страната след ос-
тавката на Петр Нечас, който
се оттегли от властта заради
корупционен скандал, предаде
АФП. Руснок ще застане начело
на експертно правителство. 52-
годишният социалдемократ ще
трябва да сформира правител-
ство, за да може президентът
да го назначи на поста.

Отиде си
Емилио Коломбо

Бившият премиер на Италия
и бивш председател на Европар-
ламента - пожизненият сенатор
Емилио Коломбо, почина в Рим на
94-годишна възраст. Християн-
демократът Коломбо бе един от
основателите на съвременна
Италия. На 26-годишна възраст
той е избран за член на Учреди-
телното събрание, което през
декември 1947 г. одобрява кон-
ституцията на Италианската
република. Коломбо бе последни-
ят жив от членовете на Учреди-
телния съвет.

Стотици хора бяха евакуирани заради
фалшиви сигнали за поставени бомби
в редица учреждения като болници и

прокуратури в няколко града в Полша,
предаде АФП. Само от главната

прокуратура във Варшава са били
евакуирани 300 души. Четири големи

болници в полската столица са били
отцепени заради заплахата. Според

полска медия сигналите са били
изпратени от групата на “Анонимните”

чрез сървъри извън страната
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мирът на Катар, 61-го-
дишният шейх Хамад
бин Халифа Ал Тани,
обяви, че е решил да
абдикира и да отстъ-

Най-голямата кредитна криза в Китай от поне десе-
тилетие увеличава шансовете Ли Къцян да е първият
премиер от Азиатската криза през 1998 г., който няма да
изпълни целта за икономическия растеж (7,5%), пише
Bloomberg, цитирана от investor.bg.

Goldman Sachs и China International Capital се при-
съединиха към банките, които снижиха прогнозата си за
растежа до 7,4%, а новата прогноза на Citigroup пък
предвижда ръст от 7,6% спрямо 7,8% преди.

“Сегашното ръководство на страната се опитва да си
изгради по-различна репутация от предишните, които
смятаха, че целите им трябва да бъдат изпълнявани на
всяка цена”, коментира Луи Кааж, главен икономист за
Китай в Royal Bank of Scotland в Хонконг.

Президентският дворец в афганистанската столица
Кабул бе подложен на въоръжена атака, предаде Рой-
терс. По същото време в сградата е имало около 20
журналисти, дошли за пресконференцията на президен-
та Хамид Карзай. Отговорност за атентата пое ислями-
сткото движение “Талибан”. “В 6.30 часа неколцина мъче-
ници нападнаха президентския дворец, министерството
на отбраната и хотел “Ариана”, заяви талибански говори-
тел. Хотел “Ариана” е известен като място, където се
помещава щабквартирата на ЦРУ в Афганистан.

Малко по-късно от кабулската полиция съобщиха, че
всички терористи са ликвидирани.

Бившият италиански премер
Силвио Берлускони беше
осъден в понеделник от съда в
Милано на 7 години затвор в
рамките на сексскандала
“Рубигейт”. В него Кавалера
беше обвинен в съпричастност
към проституция с непълнолет-
ни и злоупотреба със служеб-
но положение.
Освен това съгласно съдебно-
то решение Берлускони няма
да може да заема държавни
длъжности до края на живота
си. Съдебният процес срещу
бившия премиер започна през
2011 г., когато следствието го
обвини в интимна връзка с
младата мароканка Крима ал
Махруг, известна като Руби,
която по онова време не е
била навършила 18 години.
Срещу тези услуги тя е полу-
чавала подаръци и пари.
Присъдата може да бъде
обжалвана пред второинстан-
ционен съд и евентуално след
това - пред Върховния съд.

осмонавтите на “Роскосмос” Фьо-
дор Юрчихин и Александър Ми-
суркин успешно приключиха
плановото излизане в открития
космос. Това е вече второто за
една година подобно мероприя-
тие в програмата на руския сег-
мент на МКС.

“Общата продължителност на
работата в открития космос бе
над 6 часа. Екипажът благопо-
лучно се върна на борда на стан-
цията”,  съобщиха от Центъра за
управление на полетите. Обща-
та продължителност на работата
им в открития космос е била над
шест и половина часа.

За Юрчихин това е шестото
излизане в открития космос, а
Мисуркин е излязъл за първи път.
Космонавтите не успяха да
изпълнят само една от набеляза-
ните задачи - монтирането на 5
меки релси, необходими за по-
лесно придвижване на обитате-
лите на МКС по външната
повърхност на станцията по вре-
ме на следващи монтажни и де-
монтажни дейности.

Юрчихин и Мисуркин замени-

Емирът на Катар отстъпи
властта на сина си

Абдикацията е първата в Катар и в най-новата история на арабския свят,
където нито един владетел не се е отказвал от властта по своя воля
себе си и не съм се стремил към
нея по лични причини”, подчер-
та емирът, който отстрани баща
си с бекръвен държавен преврат
през 1995 г., предаде Ройтерс.

Според дипломати емирът
отдавна планирал да абдикира в
полза на престолонаследника.
За решението се носеха слухове
от месеци, допълва Асошиейтед
прес. Не е давано официално
обяснение, но се смята, че шейх
Хамад има здравословни пробле-
ми. 61-годишният шейх Хамад
има проблеми с бъбреците, но
дипломати твърдят, че не това е
причината да абдикира.

Катар е малка страна, с едва
2 млн. души население, но е най-
големият износител в света на
втечнен природен газ, глобална
сила в инвестициите и финансов
спонсор на бунтовете от Араб-
ската пролет, отбелязва Ройтерс.

Агенцията цитира местния на-
блюдател Мохамед ал Мисфер,
който не очаква големи проме-
ни във външната или вътрешна-
та политика, подчертавайки, че
шейх Тамим вече участваше в
управлението на страната под
ръководството на баща си. Той
вероятно ще започне процес на
сформиране на ново правител-
ство, което също ще контрасти-
ра с лидерите от старата гвар-
дия в Залива, посочва Асошией-
тед прес.

Емирът на Катар шейх Хамад
бин Халифа Ал Тани, който вче-
ра официално предаде властта
на сина си след 18 години на
трона, трансформира малката
държава от Персийския залив от
пустинно блато в голям играч на
световната сцена, коментира
АФП. Според редица анализа-
тори ситуацията около абдика-

цията му далеч не прилича на
собственото му възкачване на
трона през юни 1995 г., когато
свали баща си шейх Халифа бин
Хамад Ал Тани. Самият той също
трябваше да преживее преврат,
както се твърдеше, иницииран от
сваления емир през февруари
следващата година, след което
затвърди властта си. В крайна
сметка синът и бащата се поми-
риха и уредиха финансов спор
за милиарди долари. Хамад на-
следи празна държавна хазна,
но имаше идея да превърне
емирството в икономическа сила
чрез развиването на неразрабо-
тените по онова време газови
резерви, третите най-големи в
света. До 2010 г. годишното про-
изводство на втечнен природен
газ достигна 77 млн. тона и това
помогна на Катар да стане
държавата с най-големия доход

на глава от населението в света
- 86 440 долара.

Припомняме, че при управле-
нието на Хамад Катарският ин-
вестиционен фонд вложи мили-
арди долари в бизнеси, варира-
щи от германската автомобилна
компания “Фолксваген” до френ-
ския енергиен гигант “Тотал” и
британската верига супермарке-
ти “Сейнсбъри” и банка “Барк-
лис”. Персийската държава раз-
ви също мощна медийна импе-
рия “Ал Джазира”.

При управлението на шейх
Хамад емирството остана твърд
съюзник на Запада, приемайки
две американски военни бази в
Ас Сайлиях и Ал Удеид. Хамад
обаче запази добри отношения
с ислямистките групи, включител-
но “Мюсюлманско братство”, ко-
ето извлече голяма изгода от
бунтовете от Арабската пролет.

Китай може да не изпълни
целта си за растеж

АТЕНТАТ ПРЕД
ПРЕЗИДЕНТСКИЯ
ДВОРЕЦ В КАБУЛ

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Тригодишната Отсиле остави и своето послание за скорошно оздравяване към бившия
южноафрикански президент Нелсън Мандела. Входът на болницата, в която се лекува Мандела,
е облепен с многобройни подобни послания. Ндилека - внучката на Мандела, заяви, че “той има

борбен дух, който ни учудва всички. Не знам какво го кара да продължава да се бори, но той е стоик
и е категоричен, че нещата ще приключат така, както той иска, а не както иска някой друг”

Руските космонавти поработиха
в открития космос

К ха втори панел, регулиращ раз-
хода на вода, на товарния блок
“Заря”, поставиха държачи на ка-
белните системи за енергоснаб-
дяване и монтираха научната
апаратура “Индикатор”, необхо-
дима за космическия експери-
мент “Контрол”, на малкия изсле-
дователски модул МИМ-2.

Двамата космонавти също
така демонтираха втория панел,
нужен за космическия експери-
мент “Издръжливост” от МИМ-2,
както и апаратурата “Фотон-
Гама”, част от експеримента
“Мълния Гама”, от служебния мо-
дул “Заря”.

От Центъра за управление на
полета изказаха приятната си из-
ненада и възхищението си от
свършеното от Юрчихин и Ми-
суркин. “В хидролабораторията
техните действия са отработвани
многократно. Но съвсем друго е
в открия космос. Свършеното от
тях изисква много усилия, а те се
справиха повече от отлично”.

Следващите две излизания на
космонавтите в открития космос
са планирани за 15 и 21 август.

Е
пи властта на сина си, престоло-
наследника принц Тамим. В те-
левизионно обръщение към на-
цията емирът заяви, че е дошло
време “да отвори нова страница”
и “да повери отговорностите на
новото поколение”. “Обръщам се
към всички вас, за да съобщя, че
предавам властта на шейх Та-
мим бин Хамад Ал Тани”, заяви
той в речта си, излъчена от ка-
тарската държавна телевизия.

Абдикацията на шейх Хамад
е първата в Катар и в най-новата
история на арабския свят, където
нито един владетел не се е от-
казвал от властта по своя воля,
отбелязва Франс прес.

Новият емир, който е на 33
години, ще бъде най-младият
държавен глава сред монарсите
от Залива. “Бог ми е свидетел, че
не съм искал властта сама за

¿ÏÂËÍ‡ ÌÂ ËÒÍ‡,
≈‚ÓÔ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ
◊ÛÍÓÚÍ‡ - Ò‚ˇÚ
Ì‡ ËÒÚËÌÒÍË ıÓ‡
ΔËÎË˘ÌËˇÚ ‚˙ÔÓÒ Ë
ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ÓÚ„Ó‚Ó
ÕÓ‚‡Ú‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ ì Û!
 ËÌ‰-‰Á‡-‰Á‡î

¿ÏÂËÍ‡ ÌÂ ËÒÍ‡,
≈‚ÓÔ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ
◊ÛÍÓÚÍ‡ - Ò‚ˇÚ
Ì‡ ËÒÚËÌÒÍË ıÓ‡
ΔËÎË˘ÌËˇÚ ‚˙ÔÓÒ Ë
ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ÓÚ„Ó‚Ó
ÕÓ‚‡Ú‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ ì Û!
 ËÌ‰-‰Á‡-‰Á‡î

¿ÏÂËÍ‡ ÌÂ ËÒÍ‡,
≈‚ÓÔ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ
◊ÛÍÓÚÍ‡ - Ò‚ˇÚ
Ì‡ ËÒÚËÌÒÍË ıÓ‡
ΔËÎË˘ÌËˇÚ ‚˙ÔÓÒ Ë
ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ÓÚ„Ó‚Ó
ÕÓ‚‡Ú‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ ì Û!
 ËÌ‰-‰Á‡-‰Á‡î

¿ÏÂËÍ‡ ÌÂ ËÒÍ‡,
≈‚ÓÔ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ
◊ÛÍÓÚÍ‡ - Ò‚ˇÚ
Ì‡ ËÒÚËÌÒÍË ıÓ‡
ΔËÎË˘ÌËˇÚ ‚˙ÔÓÒ Ë
ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ÓÚ„Ó‚Ó
ÕÓ‚‡Ú‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ ì Û!
 ËÌ‰-‰Á‡-‰Á‡î

¿ÏÂËÍ‡ ÌÂ ËÒÍ‡,
≈‚ÓÔ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ
◊ÛÍÓÚÍ‡ - Ò‚ˇÚ
Ì‡ ËÒÚËÌÒÍË ıÓ‡
ΔËÎË˘ÌËˇÚ ‚˙ÔÓÒ Ë
ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ÓÚ„Ó‚Ó
ÕÓ‚‡Ú‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ ì Û!
 ËÌ‰-‰Á‡-‰Á‡î

Берлускони
получи 7 години
затвор

Берлускони
получи 7 години
затвор

Берлускони
получи 7 години
затвор

Берлускони
получи 7 години
затвор

Берлускони
получи 7 години
затвор



ÑÂßÒ

СРЯДА 26 ЮНИ 2013

www.duma.bg
1 01 01 01 01 0

Б
Близо 15 млн. европейци на

възраст под 30 години нито ра-
ботят, нито учат, нито премина-
ват някакво обучение. Броят им
е равен на населението на една
средна страна от ЕС. В Италия
те са 2,2 млн., или почти всеки
четвърти младеж. Последствия-
та от това не могат да бъдат
пренебрегвани. Липсата на ра-
бота през първите етапи от про-
фесионалната кариера оставя
трайни белези върху бъдещите
възможности и доходи. Загуба-
та на човешки капитал в резул-
тат на безработицата е заплаха
за потенциала за икономичес-
кия растеж и с възхода на попу-
лизма поставя въпроси за устой-
чивостта на нашия социален мо-
дел и стабилността на демокра-
тичната ни система.

По тази причина темата сега
е на челно място в дневния ред
на държавните ръководители от
ЕС. На срещата на Европейския
съвет тази седмица от нас се
иска да се споразумеем за по-
редица общи мерки и да създа-
дем рамката за засилване на
действията на национално рав-
нище. Само чрез съчетаване на
допълващи се взаимно нацио-
нални и европейски инициати-
ви може да бъде намерено ре-
шение на проблема с младеж-
ката безработица. За тази цел
министрите на труда и на фи-
нансите на Франция, Германия,
Италия и Испания се срещнаха
неотдавна в Рим, за да обсъдят
възможните съвместни действия.
Досега министрите на финанси-
те и на труда работеха поотдел-
но, като първите се съсредото-

Трябват действия срещу
младежката безработица
Необходимо е Европа да съживи икономическия растеж,
но без стария инструмент на дефицитно харчене

Енрико ЛЕТА*

чаваха върху балансите, а вто-
рите - върху трудовите реформи.
Двете неща обаче са свързани:
няма да има икономически рас-
теж или намаляване на дълго-
вете без структурни реформи на
пазара на труда. В същото вре-
ме реформите ще са социално и
политически непоносими без
растеж и работни места.

Какво можем да направим
ние, по страни и заедно, за да
стимулираме икономическия
растеж и да смекчим кризата с
младежката безработица? Отго-
ворът е също толкова прост, кол-
кото и труден за изпълнение:
съживяване на растежа, но без
стария инструмент на дефицит-
ното харчене. Основаният на
задлъжняване растеж се оказа
недалновидно решение. Италия
сведе своя бюджетен дефицит
под разрешения от ЕС праг от
3% от брутния вътрешен продукт
(БВП) след много големи общи
усилия и няма да се върне към
практиките от миналото. Рас-
тежът ще дойде от възобновено-
то доверие, насърчаването на
инвестициите и възстановяване-
то на кредитирането за нашите
компании, по-специално за мал-
ките и средните предприятия.
Взетото със закъснение решение
в Италия да бъдат платени дълго-

вете, които държавната админи-
страция има към частните ком-
пании, вече осигурява ликвид-
ност за бизнеса. В унисон с пре-
поръките на ЕС ние току-що
приехме мерки за подобряване
на достъпа на компаниите до фи-
нансиране и за увеличаване
също на гражданското правосъ-
дие, за да намалим висящите
процеси, с над 1 млн. дела и
бързи споразумения.

За трудовия пазар обаче е
необходимо да бъде направено
още много. Италия се отличава
с високи данъци върху труда и
неравномерна защита на работ-
ните места. Пенсионната
възраст освен това бе увеличе-
на. Съчетанието от тези факто-
ри прехвърли бремето на корек-
цията главно върху младите
хора. Тази седмица моето пра-
вителство ще предприеме важ-
ни стъпки за намаляване на
цената на труда при назначава-
нето на нови хора, реорганизи-
ране на работата на държавни-
те служители, опростяване на
професионалната подготовка на
занаятчиите и за увеличаване
на гъвкавостта на правилата при
наемането на първа работа.

Налице обаче са потребно-
сти от европейски мащаб, кои-
то се съсредоточават върху ин-
струментите за подпомагане
на младите хора да си намерят
работа или да започнат обуче-
ние. Необходимо е да разчита-
ме на работата на Европейска-
та комисия и на председателя
на Европейския съвет и да на-
правим плана за гарантиране
на работа на младежите, дей-
стващ от догодина, за да на-
правим така, че всеки човек

под 30 години да получи пред-
ложение за работа, обучение
или стаж до 4 месеца, след като
завърши образование или ос-
тане без работа. Трябва освен
това да сме по-гъвкави при из-
ползването на структурните
фондове на ЕС и да осигурим
ресурси още през 2014-2015 г.,
за да бъдат на разположение
незабавно. Ключова роля е от-
редена за Европейската инве-
стиционна банка. Увеличените
нейни възможности за креди-
тиране трябва да бъдат използ-
вани за насърчаване на пред-
приемаческата дейност сред
младежите и за създаване на
работни места с пари, заделе-
ни за дребния бизнес, и раз-
ширяване на неговите възмож-
ности за инвестиране и микро-

финансиране.
Европа може да действа

като стимулатор и поддръжник
на вътрешните реформи в стра-
ните членки. Ще трябва да
бъдат предприети мерки, които
говорят на младежите и отра-
зяват техните нужди. В проти-
вен случай недоволството може
да стане хранилка за популист-
ки и екстремистки движения, с
риск от отрицателни последи-
ци през май 2014 г., когато е
възможно да бъде избран най-
евроскептичният Европейски
парламент в историята. Залогът
е не само бъдещето на едно
поколение, но и перспективите
пред самата Европа.

*Енрико Лета е премиер на
Италия

На море или на вилата?
Признаха плажа за най-добрата почивка

Екатерина ДОБРИНИНА

Мечтите за бъдещия отпуск са най-
сладки по време на суровата офисна
или производствена реалност. И въпре-
ки че между мечтите и сбъдването им
дистанцията е достатъчно голяма, рус-
наците все по-често успяват да осъще-
ствят приказката за прекрасната почив-
ка. Това потвърдиха резултатите от
проучването, направено от Общоруския
център за изучаване на общественото
мнение (ВЦИОМ).

Съгражданите ни все по-често си
позволяват пълноценна почивка далеч
от родния дом, изпращат децата си в
оздравителни лагери. А и периодът на
суровата следкризисна икономия, изглеж-
да, постепенно остава в миналото: през
последната година сме започнали да
харчим и малко повече за почивката си.

Въпреки това разликата между жела-
ното и действителното засега все пак е
достатъчно голяма. Една трета от русна-

ците (33%), ако имаха възможност за
избор и достатъчно пари, биха предпо-
чели да почиват някъде в чужбина. Едва
16% са привърженици на “домашния
отпуск”. Всеки десети мечтае да отиде в
Крим, всеки пети (18%) - да почива на
Черно море, но в рамките на Русия. Спо-
ред 9% най-добрият отпуск е заминава-
не в друг руски град или село, а също
така на вилата. Само малцина (5%) биха
заминали за “братските” републики на
бившия СССР, двама от стотина - в При-
балтика. Между другото, претенциите на
руснаците през последните 8 години
съществено са се увеличили и са стана-
ли по-разнообразни. През 2005-а дори
мислено в отпуск в чужбина са отивали
малко повече от една четвърт - 28% от
руснаците, а за 31% таванът на мечтите
е било родното Черно море. Само “вила-
джиите” с годините са се увеличили с 3%
(тук явно е повлиял фактът, че през по-
следните години вилите станаха значи-
телно по-благоустроени и днешните ко-

теджи не могат да се сравнят с някогаш-
ните кокошкарници).

Да се мечтае, разбира се, не е вред-
но и е много приятно. Както обаче изяс-
ниха социолозите, малко по-малко от
половината руснаци (45%) през 2013
година ще прекарат отпуска си вкъщи.
Тук също има промяна към по-добро -
през 2005 г. така са били принудени да
постъпят цели 58 процента. Всеки пети
(22%) ще почива на вилата си. Прибли-
зително поравно се раздели броят на
онези, които все пак ще отидат в чужби-
на (9%), ще заминат за друг руски град
( 11%) или ще се изкъпят в Черно море
в пределите на Руската федерация (10%).
Между другото, в Анапа, Геленджик или
Сочи нашите хора са започнали да по-
чиват два пъти повече, отколкото преди.
Крим и Прибалтика обаче не са модерни
- там плажовете и кафенетата ще доча-
кат едва един-двама руснаци на сто души.
Шест процента още не са решили къде
ще прекарат отпуска си. А някои няма да
успеят да си починат това лято.

Защо? Причините са банални - основ-
ната е липсата на пари. Така са отговори-
ли 47% принудителни домошари, които
през лятото няма да заминат никъде. Все-
ки десети не може да си позволи пълно-
ценна почивка заради здравословното си
състояние или възрастта, 12% работят
неуморно. Още по 7% си седят вкъщи
заради семейни обстоятелства (например
заради малки деца) или по убеждение
(“обичам да съм си у дома”). Още 13%
така и не дават конкретен отговор.

И в този случай обаче положението
се е подобрило: през 2007 година от
недостиг на пари руснаците са се оплак-
вали по-често - в 54% от случаите. Дока-
то тези, които не са могли да изоставят
работата си, са били по-малко с 2 про-

цента.
Кое е по-добре - да се разглеждат

забележителности, да се ходи на турис-
тически походи или “да се лежи на брега
на морето” без движение? Засега при
преуморените през зимата руснаци
плажната почивка е лидер. Избират я
38% от анкетираните.

На второ място е познавателната
почивка (25%, преди година са били
21%). Малко по-малко са тези, които
предпочитат лечение в санаториум
(21%), почивка у дома (20%), туристиче-
ски походи (17 на сто). Най-малко харе-
сват руснаците да прекарват отпуската
си в почивните домове - едва всеки де-
сети е готов за това.

Миналото лято повечето руснаци
(47%) също са прекарали вкъщи. Една
четвърт не са отишли по-далеч от вилата
си, всеки десети е отишъл в някой друг
руски град или на Черно море, 8% са
почивали в чужбина. Общо взето, обаче
не съжаляват за изпуснатите възможно-
сти и са настроени оптимистично. Пове-
чето руснаци са убедени, че тази година
почивката им няма да е нито по-добра,
нито по-лоша от миналогодишната (59
на сто). А броят на убедените, че това
лято ще е по-добро, се е увеличил чув-
стително: от 13% през кризисната 2009-
а до 24% през тази.

И, разбира се, най-тежкият въпрос -
финансовият. Разходите на руснаците за
почивка през тази година ще се увели-
чат. По думите на участниците в анкета-
та те планират да похарчат за почивка
средно 27 636 рубли (654 евро - бел.
прев.). Преди година това са били 27 220
рубли - вярно, че 2-процентен, но все
пак ръст.

Лятото обещава да е горещо и инте-
ресно. Жалко, че не за всички.
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ПАВЕЛ МАРИНОВ:

Още един хаос в управлението
и държавата ще фалира
Само правителството гарантира националната сигурност
на страната, посочва новият областен управител на Бургас

Интервю на Красимир КРЪСТЬОВСКИ

 Г-н Маринов, вече сте на стола на областния
управител. Как мина приемането на поста, как ви
приеха?

- Всичко мина съвсем нормално. Представянето
ми бе миналия петък. В сградата ме посрещнаха зам.

областният управител г-жа Тороманова, с която се
познаваме отдавна, и служителите на администраци-
ята. Връчиха ми и символичен ключ на управата. Аз
даже не знаех, че имало такава традиция. Все още
не съм се видял с всички, тъй като има хора в отпуск.
В отпуск е и другият заместник г-н Терзиев.

 Назначението ви идва в сложна ситуация,
дали няма да е за кратко?

- Не го приемам така. Има работа, която не трябва
да спира. Сега на дневен ред са мерки за подобря-
ване на условията в туризма, за промяна на инвести-
ционния климат, има идеи за развитие на пристанищ-
ния комплекс. Вакуум в управлението в криза като
сегашната е равно на самоубийство, на престъпле-
ние към държавността и националната сигурност.

 Ясно ли е кои ще бъдат ваши заместници?
- Имената тепърва се обсъждат. Това обаче не

пречи на нормалната работа в бургаската Областна
управа. С г-жа Тороманова работим добре. Няма да
е учудващо, ако в кадрово отношение тук има изве-
стна приемственост.

 Въпросът е колко ще издържи правителст-
вото обаче при този уличен натиск?

- Събуждането на гражданската съвест е позитив-
но явление. В този смисъл протестите не са нищо
лошо, стига да са граждански, а не да обслужват
деструктивни политически каузи. Хората трябва да
разберат, че с оставки няма да се изгради стабил-
ност в държавата. Вярно, че на всички им е писнало
и сега си изливат гнева. За да се стигне дотук, обаче
не са виновни нито Конституцията, нито БСП, нито
Станишев. Впрочем отчетливо се вижда, че протести-
те не са конкретно срещу БСП.

 Защо се допуснаха грешки обаче? В първите
дни Орешарски като че ли срещаше разбиране и
подкрепа?

- Ние работим в абсурдна ситуация - на ръба на
кворума. При такова напрежение е човешко грешки
да се допуснат. По важното е, че те се поправят.
Освен това, обръщам внимание, че преди конкретна-
та кандидатура бяха гласувани законодателни про-

мени, с които длъжността Главен секретар на ДАНС
вече не се приема като експертна, а като политиче-
ска. Предишното правителство направи безброй ка-
дрови гафове, но тогава всички мълчаливо ги при-
емаха. Вярно, невинаги политическите решения са
адекватни, но както казах, са поправими. В крайна
сметка общественото мнение бе чуто, което не се
случваше преди. В този смисъл уличният натиск даде
резултат. Време е обаче за диалог, чрез който про-
блемите да се решават. Хората от улицата трябва да
осъзнаят, че това правителство единствено може да
гарантира националната сигурност. Представяте ли
си, ако още веднъж допуснем хаосът да властва,
докъде ще стигнем? Ще се прекратят преговорите за
структурните фондове от ЕС, държавата буквално ще
фалира.

 Последно, кой трябва да понесе вината?
- За политическите грешки тя бе поета. Въпросът

е, защо и ГЕРБ не поемат своята, а се мъчат да
извлекат дивиденти на чужд гръб.

 В смисъл?
- В смисъл, че те като парламентарна партия

следва да си носят кръста, като влязат в парламента,
трябва да работят, иначе предават избирателите си
и държавата изобщо.

 Ако сегашната ситуация се запази, колко
време смятате, че ще оцелее правителството?

- Не си падам по прогнози. Ние правим това, което
обществото очаква, и се надяваме то да бъде разбра-
но. Оценките на ПЕС и ЕК за първите стъпки са
насърчителни. Колкото до протестиращите, ще по-
вторя - нека те да постигнат яснота на исканията си
и приоритетните проблеми, които искат кабинета да
решава. Позицията “на инат” е безотговорна. Мисля,
че ако се даде възможност и спокойствие за работа,
по резултатите ще можем да преценим заслужаваме
ли да управляваме. А и хората ще съдят по свърше-
ното реално, а не по голи обещания или по нечии
внушения. И пак да кажа - обществото ни няма нужда
от предсрочни избори, а от работа за нормализира-
не на страната.

Изборният борд може да реши проблеми
Главатари и върхушки управляват
българските партии, смята председателката
на УС на Института за развитие на
публичната среда, член на Изборния борд

АНТОАНЕТА ЦОНЕВА:

Интервю на Веселка ВЕНКОВА

 Защо мислите, че гражданите
се заблуждават в намирането на бърз
ключ в решаването на проблемите в
изборното законодателство?

- По-скоро не могат да се намерят
бързи решения за кризата в политиче-
ската система - тя е така “настроена”, че
не произвежда автентично политичес-
ко представителство. Това имах пред-
вид, правейки изявлението, за което ме
питате. Самите изборни правила могат
да се направят по-добри, но политиче-
ската система отдавна е в тежка дис-
функция и няма как само чрез добри
изборни правила да бъде “поправена”,
ако мислим за нея като за машина.
Защото тя е само част от политическата
култура в България - на игнориране на
интереса на избирателите, на общест-
вения интерес въобще. Част от партиите
се управляват от върхушки, някои на-
право от главатари. Структурирани са
по начин, който не продуцира предста-
вителство, а по-скоро осигурява непо-
средствен достъп до публичен ресурс
на техните приятелски кръгове. Партий-
ната система се използва за трансми-
сия между олигархични кръгове и пуб-
личния ресурс. Това на практика води
до отчуждение и до този разпад, който
виждаме.

 А бързи избори няма ли да дове-
дат до подобно на днешното полити-
ческо представителство?

- Коригирането на дисфункцията в
системата няма да стане през един етап
- т.е. правим нов закон, отиваме на из-
бори и системата се явява пречистена и

започва да функционира като “Мерце-
дес”. Това е утопия. Толкова дълбока е
ерозията в разбирането на обществе-
ния интерес, как той се защитава, кое е
политически представително. Толкова
далеч е това състояние от стандартите
за демократичност, че макар доближа-
ването до стандарта ще бъде бавно и
мъчително, точно защото политически-
ят елит е глух - няма рецепции и обрат-
на връзка с хората. Никаква нужда ня-
маше управляващите да взривят обста-
новката с това назначение. Те получиха
кредит на доверие, въпреки че имаше
много непредставени групи. Можеше да
се използва това доверие, да се напра-
вят действия в посока на мерките, които
премиерът Орешарски предлагаше, но
в момента, в който бе натиснат детона-
тор, всичко спря.

 Има ли начин за “правилна” се-
лекция от политическо представи-
телство...

- Селекцията в момента е обратна -
към върха на системата. И не само в
парламента - и в съдебната система, и
в изпълнителната власт. Тя е конструи-
рана не върху компетентност, а върху
клиентелизъм, и това не е валидно само
в този момент, а е дълбока “традиция” в
нашата политическа, и не само, култу-
ра. Кръгове, които разменят през мре-
жа от влияние своите интереси, а обще-
ственият интерес остава загърбен. Още
при съставянето на правилника за ра-
бота в Народното събрание имаше
очаквания, че те ще осигурят по-висока
степен на отчетност на своята работа. И
какво направиха? Нищо - приеха някак-
ви обтекаеми формулировки, че може
да обяват сътрудниците си, приемните
си, за да могат гражданите да се
свързват с тях. Политиката в България

отново се прави някак през медиите и
в парламента. Това взривява хората,
защото те остават с впечатление, че има
едно отдавна развивано задкулисие с
тежко влияние върху публичния живот.

 Как биха изглеждали на този
политически фон препоръките на Из-
борния борд?

- Те са правилни, съобразени със
стандартите, с това, което виждаме като
практика и експертизата е наистина
висока. При всички случаи Изборният
кодекс ще бъде подобрен, но не трябва
той да бъде разменна монета между
настроението на хората в момента и
решението, което ще вземе управлява-
щото мнозинство. Това също продуцира
недоверие. В нашия блог “Отворен пар-
ламент” публикувахме, още преди да се
взриви общественото недоволство, дори
нямаше намек, че ще се създаде така-
ва ситуация, един разговор. Проведох-
ме го с представители на всички поли-
тически сили и нито една от тях не каза,
че ще се “отвори” Изборният кодекс.
Напротив, мненията бяха в обратната
посока, че това е “кутията на Пандора”,
има много претенции към правилата и
по-добре сега да не ги бутаме, за да не
се взриви съглашението, което сме по-
стигнали. Нали виждате колко е фал-
шив този напън за промени в момента,
не казвам, че не трябва да се прави.
Обстоятелствата поставиха поправяне-
то на Изборния кодекс в среда, което се
превръща в някакъв сценарий.

 Има ли смисъл от нов изборен
закон, след като не са формулирани
задачите, не е избистрена концепци-
ята?

- Очаквам това да стане утре (днес-
б.а.). На срещата в парламента трябва
да дойдат политическите сили, предста-
вени в НС, и да кажат докъде са склон-
ни да отстъпят за исканията, които са
получили. Това са същите политически
сили, които отмениха преференцията -
сега ще трябва да я приемат. Те са,
които не пожелаха да пипнат нито една
дума в уредбата на отношенията с ме-

диите, както и със структурата на избор-
ната администрация. Трудността идва от
момента, в който се намираме - това
може да се окаже позитивен натиск, за
да се постигне по-бърз прогрес, откол-
кото в друга обстановка. Предстои да
видим, но не трябва преправянето или
правенето на Изборния кодекс да пре-
допределя решението за подаване или
неподаване на оставка.

 Това, че Изборният борд оста-
ва на стендбай и че премиерът Оре-
шарски е доволен от работата ви и
иска нови срещи и консултации с екс-
пертите добро решение ли е?

- Като участник поддържам идеята,
че такъв орган трябва да съществува
без значение какво е името на преми-
ера. Този формат е граждански и през
него могат да бъдат коментирани и
решавани много проблеми. Това са уси-
лия в правилна посока.
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Няма такава новина

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Парадоксът на
прогресивните

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА БОРБА С УПОТ-
РЕБАТА И НЕ-
ЛЕГАЛНИЯ
ТРАФИК НА
НАРКОТИЦИ.

Отбелязва се от
1988 г. по реше-
ние на Общото
събрание на ООН.
На този ден от
1998 г. по иници-
атива на ООН и
във връзка с приемането на Международната
конвенция против изтезанията (1984) се отбе-
лязва и Международният ден за подкрепа на
жертвите на изтезания.

1878 - В ХАСКОВО СЕ РАЖДА АНА МАЙ-
МУНКОВА, ПОЛИТИК (УМИРА 1925 Г.). Акти-

вист на БКП (т.с.). Тя е сред учреди-
телите на Учителската социалдемо-
кратическа организация (1906). По
време на Първата световна война
организира антивоенни демонстра-
ции в родния си град. Участва в
издаването на вестниците “Учител-
ска искра”, “Работнически вестник”,
“Равенство” и “Работничка”, публикува под име-
то Ана Май. През лятото на 1923 г. е арестувана
от новата деветоюнска власт. По време на ап-
рилските събития през 1925 г. отново е аресту-
вана и е убита в Софийския затвор.

1879 - КНЯЗ АЛЕКСАНДЪР I БАТЕНБЕРГ
ПОЛАГА КЛЕТВА И ПОЕМА УПРАВЛЕНИЕ-
ТО НА БЪЛГАРИЯ. Ро-

деният във Верона, Италия,
Александър Йозеф фон
Батенберг става първият
български княз след Осво-
бождението. По негово вре-
ме се прокламира и изво-
юва Съединението на Из-
точна Румелия с Княжест-
во България. Абдикира от поста на 26 август
1886 г. Умира през 1893 г. в Австрия. Останките
му са пренесени в София и погребани с почит в
Мавзолея на княз Александър I в центъра на
столицата (на снимката).

1941 - СФОРМИРАНА Е ПЪРВАТА ПАРТИ-
ЗАНСКА ЧЕТА В БЪЛГАРИЯ.

Поставено е началото на организи-
раната въоръжена антифашистка
съпротива у нас. Отрядът действа
в Разложко с командир Никола
Парапунов (р. 1909 г.). За него е
написана известната песен “Има-
ла майка едно ми чедо”. Никола
Парапунов загива в засада на 9
декември 1943 г. край с. Барако-
во, по пътя за Горна Джумая (дн. Благоевград).

1945 - В САН ФРАНЦИСКО ПРЕДСТАВИТЕ-
ЛИ НА 50 ДЪРЖАВИ ПОДПИСВАТ ХАРТА ЗА
СЪЗДАВАНЕ НА
ООН. Тя влиза в сила

на 24 октомври с.г. Само
девет европейски конти-
нентални страни запад-
но от СССР взимат учас-
тие в нея, а желанието е
да бъдат представени
всички части от света
наравно със Стария континент. Стремежът на
ООН още от създаването си е да бъде организа-
ция от световно значение.

1996 - В СОФИЯ УМИРА ЕДУАРД ЗАХАРИ-
ЕВ, РЕЖИСЬОР (Р. 1938 Г.).

Роден е в Москва, завършва ки-
норежисура в класа на Феликс
Мариаши и Карой Мак в Акаде-
мията за филмово и театрално
изкуство “Бела Балаш”, Будапе-
ща. Автор е на филмите “Пребро-
яване на дивите зайци”, “Вилна
зона”, “Закъсняло пълнолуние”, “Мъжки време-
на”, “Ако не иде влак”, “Резерват” и др. През
1976 г. печели специалната награда на журито
на Международния кинофестивал в Карлови
Вари за филма “Вилна зона”, а през 1986 г. е
номиниран за “Златна мечка” на Международ-
ния кинофестивал в Берлин за филма “Скъпа
моя, скъпи мой”.

2000 - КОЛЕКТИВ УЧЕНИ ДЕШИФРИРА 97%
ОТ ЧОВЕШКИЯ ДНК-КОД. В

екипа участват изследователи от
САЩ, Англия, Франция, Герма-
ния, Япония и Китай. Дезоксири-
бонуклеиновата киселина (ДНК) е
нуклеинова киселина, която носи
генетичните инструкции за биоло-
гическото развитие на всички клетъчни форми
на живот и много от вирусите. ДНК понякога се
нарича молекула на наследствеността, тъй като
тя се наследява и се използва за разпростране-
ние на белези. При възпроизводството тя се ко-
пира и се предава на потомството.

Несъвместимост

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

Анатолий СТАНКУЛОВ

Няма такава новина.
Плословутият, фамозен и
дългоочакван завод за
преработка на боклук на
София отново е пратен в
далечното необозримо
бъдеще. За пореден път.
Сигурно много хора няма
да повярват на съобщени-
ето, мислейки, че има
грешка. Може би неволен
гаф или съзнателна инси-
нуация на безсъвестни ме-
дии. Та нали имаше някол-
ко първи копки, няколко

откривания, май дори Бой-
ко Борисов преряза лен-
тата на завода... Как тога-
ва процедурата за строе-
жа му е спряна!?

Истината е, че още
една пречка застана на
гладката червена пътека,
разстлана от столичното
кметство, по която трябва-
ше да мине избраният пре-
ди няколко месеца уж
окончателен строител на
грандиозното съоръжение.
Този път препятствието не

е външноевропейско, а
вътрешноинституционално
- Комисията за защита на
конкуренцията реши, че
Столичната община не е
спазила една проста
тръжна процедура и неща-
та трябва да започнат от-
начало. Некадърност или
скрити и явни икономичес-
ки интереси зад поредния
провал на “Московска” 33.
Фандъкова вече няма с
какво да се оправдае, фак-
тите са безспорни - скоро

завод няма да има. Скъпо-
то и претенциозно съоръ-
жение се превърна във
фарс и я направи за смях.

Важният въпрос обаче
е, че на столичани скоро
съвсем няма да им е смеш-
но. Защото проблемът с
липсата на място за скла-
диране на сметта остава все
така болезнен и спешен за
разрешаване. Завод няма,
Суходол отдавна е изчер-
пан, а в момента се тества
търпението на хората, жи-

веещи в близост до старото
депо на Долни Богров, кое-
то се реанимира от няколко
месеца. Резервните вариан-
ти явно се изчерпват, а ос-
новният буксува. На какво
разчитат от общината? Че
хората някак си ще забра-
вят, както са им обещавали
предизборно. Или че кол-
кото повече се бави за-
водът, толкова по-голям ста-
ва шансът всички да забра-
вят, че изобщо е имало
идея да се строи?

Работата по един изби-
рателен кодекс е миничу-
до на българската душа.
Проектът бе започнат само
преди седмица, а вече има
не само наплив от идеи, а
някои от тези идеи влизат
в сериозно противоречие
една с друга. Разнообрази-
ето варира - едни предла-
гат преференциално гласу-

ване, други изцяло мажо-
ритарно, трети искат елек-
тронно гласуване, четвърти
машинно. Разнообразието
от мнения е респектиращо.
И сега идва основният па-
радокс.

Как да се приемат из-
борни правила, които да
удовлетворяват прогресив-
ната част от народа? Нали
дори и самата прогресив-
на част е доста разделена
в своите политически
търсения?

Едната хипотеза е да
се даде цялата власт на
народа и да правим рефе-
рендуми до окончателен
световъртеж. Но другата
хипотеза е още по-
невъзможна - да се постиг-
не някакво елементарно
съгласие. В ситуация, в ко-

ято всички крещят възмуте-
но, морално и прогресив-
но, очевидно съгласието е
нереално. Което не е про-
блем единствено на власт-
та.

Самите идеи, които
прогресивната част от на-
рода предлага, също са
доста дискутируеми. Напри-
мер - мажоритарният вот.
Дали някой се съмнява, че
партиите пак ще имат по-
следна дума при опреде-
лянето на тези кандидати?
И изобщо фиксирането в
мажоритарното гласуване
като някакво универсално
лекарство за демокрация
също е леко съмнително.
Защото мажоритарните
кандидати лесно могат да
бъдат купени с не чак тол-
кова много пари? Или ня-

кой си мисли, че олигархи-
ята ще стои отстрани сра-
межливо усмихната?

И най-накрая - как про-
гресивните и усмихнатите
си представят приемането
изобщо на правила за из-
бори, когато искат каби-
нетът да си ходи? Кой ще
ги гласува? Защото, ако
дойде служебно правител-
ство на власт, това означа-
ва, че парламент няма да
има, а без депутати няма и
нов Избирателен кодекс. И
така стигаме пак до само-
убийствената хипотеза за
избори по старите правила
на екстремната монтанска
школа.

Това е парадоксът на
прогресивните. Все най-
доброто искат, а все се
получава, както винаги.

Дали лидерството е
проблемът на българската
десница ще разберем,
като му дойде времето,
както казваше премиерът
Сакскобургготски. Той
беше мъдър и толерантен
политик, за когото време-
то е зримо. Толерантност-
та пък е съществена част
от доброто възпитание и
преди да оценяваш и
съдиш, трябва да опозна-

еш, да прецениш, да да-
деш време за действие.

Но времето за действие
внезапно дойде. Хората от
улицата взеха инициатива-
та и, както образно се из-
рази новият председател
на ДСБ, “станаха лидер в
промяната”. Образната реч
върши работа и по площа-
дите, но там липсват ора-
тори, няма лидери. В пуб-
личното пространство сво-
бодно се разменят идеи, а
социалните мрежи услуж-
ливо подхващат познати
рефрени. Идва ред обаче
лабораторните експери-
менти в дясното политиче-
ско пространство да пока-
жат резултат.

Макар мнозина да не
искат и да чуят старата
истина, че силното ляво
прави дясното силно, и
обратното, безкрайният

български преход го дока-
за отново. Затова вире-
ят клики, клиентелист-
ки кръгове, олигархични
структури, корпоративен
вот. Мафията си разиграва
коня, а обществото тъне не
просто в материална мизе-
рия. Духовната взе повече
жертви.

На този фон родното
дясно умува, избира парт-
ньори, пресмята лидерства
и проектира самоделни
коалиции. Кой знае защо и
там не харесват силните
партии, а предпочитат спо-
делените коалиционни от-
говорности. ДСБ има нуж-
да да се превърне от
привърженици на Костов в
политическа партия - флаг-
ман на реформаторския
десен блок. Каза го самият
Иван Костов, за да строши
на клеветата зъба сред

своите. На онези, които не
искат побратимяване с ДБГ,
СДС, Софиянски и тути
кватни люспи и отцепници.
Заплашиха да напуснат
партията, ако лидерът си
тръгне. Поискаха и прего-
ворите с предполагаемите
партньори да се предават
на живо по интернет и в
присъствието на журнали-
сти. Вчера и от Синьо един-
ство заявиха, че ще участ-
ват само в общи срещи за
структуриране на единна
десница и искат тези сре-
щи да се излъчват онлайн.

За НДСВ и партията на
Касим Дал пак няма да
повдигам въпрос. В ДСБ си
знаят защо тези хора са
им по-близки от огорче-
ните седесари, които
про-дължават да оприли-
чават на Кабаиванов и
Боби Марков.
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Глобалният демонтаж
на социалната държава

След маргинализирането
на ролята на държавата в ико-
номиката в световен мащаб
през последните 2 десетиле-
тия неолибералните стратези
замислят нейното елиминира-
не и от основни социални сфе-
ри - пенсионното осигуряване
и здравеопазването. Важните
социални функции, които тя
изпълнява, се заменят с пазар-
ни взаимоотношения, подчи-
нени на коренно различна мо-
тивация и движещи сили.

След повсеместното раз-
държавяване и свързаното с
него повишение на цените в
екзистенциално необходими
за всеки човек стопански сек-
тори като енерго- и водоснаб-
дяването, идеолозите на нео-
либерализма подготвят удар и
срещу едно от най-важните
колективни начала на обще-
ството - държавната пенсион-
на система, израз на социал-
ната солидарност между поко-
ленията. Тя представлява

основният механизъм

който осигурява живота на
възрастните хора, след като те
по силата на непреодолими
биологични закони отпаднат
от активния трудов процес.
Издръжката им тогава се по-
ема от все още работещите,
които заделят част от своя до-
ход за тях. Целият този процес
се регулира от държавата и
когато по различни причини
пенсионните фондове се из-
черпат, държавата влиза в ро-
лята си на гарант и ги субси-
дира от бюджета.

За първи път този модел на
осигуряване се въвежда в края
на ХIХ век от райхсканцлера
на Германия Ото фон Бисмарк
с цел да се намали ширещата
се по това време екстремна
бедност сред възрастното на-
селение. В зависимост от ин-
дивидуалното време на за-
етост и правените от всеки
осигурителни вноски (от 6,2%
от заплатата в САЩ, до 9,8% в
Германия) държавата се анга-
жира пожизнено да изплаща
на тези хора пенсия в размер
на около 25-30% от индивиду-
алното им трудово възнаграж-
дение в САЩ и до 65% в Гер-
мания.

Характерно за държавното
социално осигуряване в пазар-
ните икономики е, че то е
задължително само за всички
заети с месечен доход до 7500
долара в САЩ и до 3550 евро
в Германия. В България тази
граница на задължителното
социално осигуряване е дори
само за получаващите месеч-
но под 2200 лв. А всички по-
заможни, получаващи над
тези суми, са изцяло освобо-
дени от задължението за вно-
ски и обикновено не съфинан-
сират държавната пенсионна
и здравна система. Общият
брой на тази част от населе-
нието за отделните държави
като цифра не е висока и никъ-
де не надхвърля 10% от жите-
лите, но техните общи доходи
възлизат на около 50% от тези
на цялото общество. Което
означава, че половината от
приходите във всяка държава,
и то на най-богатата част от
населението, не допринася с
нищо за социалната стабил-
ност в съответната страна.

Вследствие на застаряване
на населението, намалената
раждаемост и на непрекъсна-
тото съкращаване на работе-
щи, което работодателите
обикновено правят за сметка
на обществото (уволняват под
формата на преждевременно
пенсиониране, товарят пенси-

Зад високорисковото, частно пенсионно осигуряване
вече не стои никакъв гарант, какъвто досега е била държавата

Иван АЛАДЖОВ,
доктор по право

расте. Дисбалансът само за
1999 г. в Германия възлиза на
77 млрд. евро и държавата
като гарант го покрива със
субсидия, равна на 1/3 от бю-
джета. Реална е опасността
при възможен

бъдещ срив
на системата

възрастните хора да се
превърнат в контингент на
службите за социално подпо-
магане, което из основи би
променило социалния им ста-
тус.

При това положение на
задълбочаващата се криза
вместо по солидарен за цяло-
то общество начин, като на-
пример в кръга на задължи-
телно осигуряващите се при-

влекат и богатите граждани,
управляващите правят “рефор-
ми”, които прехвърлят тежес-
тите изцяло на гърба на тру-
дещите се. Предвижда се се-
риозно увеличение на осигу-
рителните вноски, намаляване
на пенсиите и повишаване на
възрастта за пенсиониране до
68 години, а в Германия в ме-
дийното пространство неоли-
бералните стратези дори не-
отдавна подхвърлиха пробно
идеята за пенсиониране едва
на 70.

Главният удар срещу
държавната пенсионна мрежа
се нанася обаче от въвежда-
нето на нова задължителна,
частна пенсионна система, из-
градена не на принципите на
солидарността, а подчинена на
законите на пазара. Това

изцяло в техен интерес.

Истината е
точно обратната

“Реформата” освобождава
работодателите от задължени-
ето да правят вноски за своите
служители. Но най-съществе-
ното в нея е, че тя в крайна
сметка представлява акт на
поредната приватизация, този
път на системата за държавно
осигуряване, в която се управ-
ляват огромни средства от би-
лиони долари и евро на годи-
на, които могат да носят гигант-
ски комисиони и печалби. Тази
нейна особеност не остава
незабелязана от могъщите
финансови кръгове, които не
пропускат да приватизират
всичко доходоносно от иконо-
миката на света.

Задължителният характер
на паралелната система за
частно осигуряване увеличава
осигурителната тежест за за-
етите, но и отклонява средства
от държавните пенсионни фон-
дове, задълбочава кризата в
тях и заплашва да редуцира
гарантираните пенсии до ми-
нималното равнище на соци-
ални помощи. Като крайната
цел на нейните създатели е в
перспектива тя да замести из-
цяло държавните пенсии, как-
то между другото е в Чили още
от времето на неолибералния
диктатор ген. Пиночет. А у нас
напоследък все по-често се
тиражира като много успешен
точно този модел на пенсион-
на система. При това старател-
но се премълчава фактът, че в
тази далечна латиноамерикан-
ска страна около 50% от възра-
стното население въобще не
получава пенсия, именно по-
ради изцяло частното пенсион-
но осигуряване, чиито високи
вноски не са по силите на по-
ловината от населението.

Но и това не е всичко. Тази
консервативна идея не пре-
следва само користни пазарни

кото държавата. Но основното
нещо, което старателно се
премълчава от тях, е, че па-
зарът на ценни книжа никога
не е бил еднопосочна улица
за постигане на гарантирани
печалби. Много често там се
разменят жестоки удари под
пояса. Вложените така средст-
ва често стават жертва на кри-
зи или дори на предумишлени
банкрути, както бе по време
на голямата депресия през 30-
те години на миналия век и
както се случи при борсовия
срив от 75% след 1999 г. и със

всемогъщият пазар в крайна
сметка ще оправи всичко. Не
се казва обаче за чия сметка
ще стане това. Каква ще е
съдбата на загубилите, които
неминуемо ще се превърнат в
социални аутсайдери, съжаля-
вани от всички и без помощ от
никого.

Това са контурите на нели-
цеприятното бъдеще, което
чертае приватизацията на пен-
сионното осигуряване. Тя ще
демонтира гордостта на запад-
ната цивилизация - социална-
та пазарна държава.

онния фонд и закриват работ-
ни места), държавната осигу-
рителна система все повече се
обезкръвява. Броят на осигу-
ряващите се намалява, а бро-
ят на получаващите пенсия -

задължително второ осигуря-
ване е известно в Съединени-
те щати като “лична пенсион-
на сметка”, а в Германия - като
“Ристер”-пенсия. Чрез него ра-
ботещата част от обществото
се превръща в дребни собстве-
ници на ценни книжа, на които
се внушава, че “реформата” е

изгоди. Тя е насочена също към

коренна промяна
в съзнанието

превръщайки хората в изоли-
рани един от друг, егоистично
мислещи индивиди, обсебени
единствено от съдбата на свои-

те вложения в ценни книжа,
които трябва да гарантират
годините от есента на техния
живот. Всичко, което смътно
напомня на колективизъм и
поражда чувство за социална
солидарност между тях, тряб-
ва да бъде изтрито от съзна-
нието им. Главните аргументи,
с които апологетите на пазар-
ния фундаментализъм ги ма-
нипулират, са, че частните
фондове ще правят по-доходо-
носни инвестиции на набрани-
те средства на борсите, откол-

зрелищните фалити на гигант-
ските щатски компании “Уърд
Ком”, “Енрон”, “Ксерокс” и др.
В резултат на фалшифицира-
ни отчети и източване те се
сринаха, завличайки със себе
си и стотици хиляди дребни
вложители, които за миг се
разделиха с надеждите си за
осигурени старини.

Няма никакви гаранции, че
и в бъдеще подобни събития
няма да се повторят. Освен
това дребните инвеститори са
изложени и на постоянната
опасност поради некомпетент-
ност, непълна или дори умиш-
лено предоставяна от финан-
совите издания подвеждаща
информация да вземат погреш-
ни или фатални за тях реше-
ния. А това изключително ясно
си проличава днес, в условия-
та на глобалната финансова
катастрофа. По данни на фи-
нансово-аналитичната агенция
Блумбърг само досега, вслед-
ствие на кризата от инвестици-
онните фондове, акциите и
различните ценни книжа в гло-
бален мащаб са се изпарили
около 30 000 милиарда дола-
ра, което представлява

най-гигантското
унищожение

на пари на вложителите от
Голямата депресия след 1929
г. насам. И при целия този бор-
сов крах зад високорисковото,
частно пенсионно осигурява-
не вече не стои никакъв га-
рант, какъвто досега е била
държавата.

В резултат на всичко това
членовете на обществото рис-
куват да се превърнат в стре-
сирани за своето бъдеще ин-
дивиди, които като хазартни
играчи ще бъдат встрастени от
играта на ценни книжа в бор-
совите казина, водени от тре-
скавата надежда, че щастието
все пак някога ще им се ус-
михне. Неоконсервативни тео-
ретици от рода на Фридрих
фон Хайек ще ги увещават, че
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Новата екзекуция
на „Тютюн”
Има много неща, неудобни за „демокрацията” в панорамния роман
на Д. Димов, затова някои искат да го изгонят от училище

Проблемът остава.
Проектът е създаден по
времето на ГЕРБ, бил
съгласуван с 400 учите-
ли. На какво основание
са замислени тези про-
мени?

Романът-епопея

Каква е причината да
отхвърлим тази панора-
ма на българската дей-
ствителност, едно гран-
диозно платно на живо-
та в България в навече-
рието на Втората светов-
на война, подписването
от страна на България
на Тристранния пакт и
победата на СССР над
Хитлерова Германия?

Пита се защо? Отго-
ворът е: Защото романът
е неудобен! Ако той се
оказваше спъни-камъкът
на българската маркси-
ческа критика, днес той
не отговаря на критери-
ите на “демократичната”
критика и на пазарната
икономика. На езика на
омразата и реваншизма.

Раздухваната преди
с идеологическа цел ис-
тория около “Случая
“Тютюн”, е наричана
“несъстояла се екзеку-
ция”. В излезлия след
нежната революция в
първоначалния му образ
роман “Тютюн” (1992 г.)
има страници против бо-
гатите с “честно” спече-
лени пари, напомнящи
нашето днес,  страници
против експлоатацията,
съсипваща не само без-
брой отрудени хора, до-
вела до окървавения им
от полицията класов
бунт, но и до пълния
крах на чудовището
“НИКОТИАНА”. Защото
“НИКОТИАНА” е символ.
Символ, който учителки-
те по литература много
трудно обясняват, без да
се изчервяват, на фона
на днешната действи-
телност.

Нека се върнем на-
кратко към “Случая “Тю-
тюн”. 1951 г. е. Току-що
е излязъл от печат ро-
ман, в който има всичко,
което читателят търси:
интригуващ сюжет, сил-
ни изпепеляващи страс-
ти, дълбок психоло-
гизъм, лабиринт от чо-
вешки взаимоотноше-
ния, език, стил и талант
на европейско равнище.
Догматичното мислене
на отделни (но влиятел-
ни!) критици ги изправя
на нокти. Какви са тези
фройдистки и ницшеан-
ски идеи?! Три дни

Анита КОЛАРОВА

На 20 юни осъмнахме с поредната новина:
отпадат от програмата по литература стихотво-
ренията “Майци си”, “Моята молитва” на Христо
Ботев, “Вяра” на Вапцаров, а на тяхно място
учениците получават “Колко си хубава” от
Христо Фотев! Нима можем да говорим за
достойна компенсация, колкото и талантливо
да е стихотворението на Фотев?! Както е
тръгнало, много скоро ще поискат да  отпадне
целият Христо Ботев!
Отпада и “Тютюн”. Проектът за нова учебна

програма го замества с “Осъдени души”! На
следващия ден просветният министър Анелия
Клисарова обяви, че това няма да се случи.
Палачинката се обърна! Но нали знаем, че
политическите постове са временни. И какво
следва от това?

разпъват на Прокрусто-
вото ложе писателя,

три дни го
„съветват”

да преработи романа
си, три дни той защита-
ва рожбата си. Мъчител-
но е, да. Но никой не
ИНКРИМИНИРА рома-
на, както става с поема-
та “Септември” на Гео
Милев, след 1923 г., за
която авторът е осъден
на 1 г. тъмничен затвор,
парична глоба от 20 000
лв., лишаване от граж-
дански права за две го-
дини и “безследно из-
чезване” (удушен с тел).
Не посегнаха на него,
както преди други бяха
посегнали на Сергей
Румянцев, Христо Ясе-
нов, Йосиф Хербс...

 И никой не завежда
дело срещу Димов, как-
то в свободолюбива
Франция срещу Густав
Флобер, обвинен, че
развращава читателите
си с романа “Мадам Бо-
вари” (1857 г.), който
днес изучават бъдещите
литератори във всички
реномирани университе-
ти в света. “Тютюн” няма
и трудната история на
рок-операта “Исус Хрис-
тос суперзвезда” (1971
г.) на Тим Райс и Ендрю
Лойд Уебър, мигновено
забранена от Ватикана,
отричана от консерва-
тивните среди в САЩ и
затова издадена само в
албум, за да чака по-
кротко пътя си към сце-
ната и екрана. И добила
световна слава. Попу-
лярна и обичана и в то-
талитарна България!

М е ж д у в р е м е н н о
днес упорито се крие,
че отрицателите на
първото издание на
“Тютюн”, които чисто и
просто са били тес-
ногръди завистници, а
не естети, си намират

майстора. Излиза статия
в  защита на романа,
публикувана не къде да
е, а в официоза в. “Ра-
ботническо дело”, орган
на БКП (06 март 1952)
под заглавие “За рома-
на “Тютюн” и неговите
злополучни критици”.

Автор е самият
Вълко Червенков

Това, драги читатели,
са факти. Както се каз-
ва, коментарът е изли-
шен.

Дали романът, прера-
ботван два пъти, печели

или губи от това? Нека
читателят сам прецени.
Ако първата редакция е
роман за един любовен
триъгълник, в следващи-
те Д. Димов разгръща
грамадно обществено-
политическо платно,
въвежда нови герои,
превръща произведени-
ето си в крупен роман-
панорама на живота у
нас (действието излиза
и извън България), от
епохата около Втората
световна война.

 През 1955 г. в изд.
“Народна култура” изли-
за третото издание на
“Тютюн”, преведен е на
повече от 30 езика.
През 1961 г. е вече на
екран с прекрасната
Невена Коканова и Йор-
дан Матев. За каква ек-
зекуция говорим?

 Нещо повече. Про-
фесорът по анатомия на
гръбначните животни,
писателят и драматургът
Димитър Димов, раздво-
ен между лекции, науч-
ни занимания и художе-
ствена литература, ви-
ден общественик, през
1964 г. е избран за
председател на СБП.
При избирането му за
поста той поставя усло-
вие: докато е председа-
тел, да не издават него-
во произведение. Какъв

пример на висока етика!
Как да не вярваш на
такъв човек?

 Ето защо дълбоко
вярвам на всяка негова
дума, написана и във
втората редакция на ро-
мана “Тютюн”. Съгласил
се на преработката,
погълнала много творче-
ски сили, Димов педан-
тично е следвал съвест-
та си като писател с ха-
рактер, възпитан от най-
доброто в световната
литература, което личи
и в словото, произнесе-
но в защита на първата
редакция на романа.

Такъв писател не си слу-
жи с дребни лъжи и рев-
ниво държи на името си.

  Такъв писател
пише със симпатия за
гнилите “осъдени души”,
но с цялото си сърце е
на страната на унижени-
те и оскърбените като
своя гениален събрат
Достоевски.

  А ето и някои извад-
ки от романа, които
обясняват изхвърлянето
му от учебниците. Те
навярно затрудняват
учителките да обясняват
на питомците си, че ги
чака щастливо бъдеще,
когато завършат учили-
ще, защото капита-
лизмът дава безгранич-
ни възможности на чо-
века и всичко е въпрос
на “личен избор”:

 “- Ти говориш само
за пари. . .  Баща ти
трябва да е много бе-
ден - съчувствено за-
беляза тя.

 - Да, варварски,
ужасно беден!... - висо-
ко и натъртено произне-
се той. - Впрочем това
е известно на целия
град. Ние постоянно
дължим суми на разни
бакали, хлебари и ме-
сари в града”.

 Това е малък откъс
от разговор между Ири-
на и Борис. Пита се как

така учителят по латин-
ски език Редингота е
толкова беден в
“процъфтяваща” в това
време България с ней-
ния конвертируем лев,
когато (твърди се!) един
чиновник или учител

можел безпроблемно да
издържа с една заплата
семейството си!

  Възможно е учите-
лите да отговарят и на
неудобни въпроси като
този: защо

от тримата
синове на

Редингота двама
стават

комунисти

а третият пропада,
стигнал зенита на своя-
та мощ, създал тютюне-
ва империя, но
превърнал се в алкохо-
лик и слуга на Третия
райх?

Защо загива пре-
красната Ирина, защо
загива лекарката в нея,
защо загива Човекът в
нея? Дала си сметка, че
смъртта на баща й,
обикновен стражар, се
дължи на сблъсъка меж-
ду народа и полицията,
пазеща интересите на
богатите, тя трагично
осъзнава, че принадле-
жи вече на другия свят,
“светът на “Никотиана” и
Немския папиросен кон-
церн, на Борис, на Кос-
тов и на фон Гайер,
светът на върховната
власт, разкоша и удо-
волствията...

“Към този свят при-
надлежеше тя сега ду-
ховно и физически и
затова не се беше трог-
нала достатъчно от
смъртта на баща си”.

 Учителите по лите-
ратура едва ли ще мо-
гат да прикрият и усло-
вията на труд на тютю-
ноработниците, ярките
контрасти в живота на
бедни и богати. Никой,
прочел следващите ре-
дове за картината на
“Никотиана”, не може да
ги забрави (а все още
има и четящи ученици):

 “Тук работеха бре-

менни жени, които
осъждаха плода си на
хилав живот още в утро-
бата, навъсени мъже, ко-
ито мислеха за безрабо-
тицата през зимата,
тъжни девойки с изпита
жизненост, момчета без
бъдеще, загрижени хора
от всякаква възраст... И
цялата тази тълпа от
измъчени хора, за които
някои разправяха, че
продават свободно тру-
да си, сега работеше
трескаво, бъбреше
злобно, кашляше остро,
гълташе туберкулозни
храчки и бършеше пот-
та си с мръсни и влажни
кърпи, по които се беше
наслоил тютюнев прах.”

 Учителите по лите-
ратура ще трябва да от-
говарят и на друг, много
неудобен въпрос: имало
ли е, доколко и в какво
се е изразявало

партизанското
движение

или то е жалка карика-
тура, някакво изродено
фентъзи (“Сестри Пала-
вееви” на А. Попов). За-
щото Димитър Димов
твърди, че е имало. Че е
било кърваво. Това е
българският принос към
антифашистката борба с
всички свои недостатъ-
ци, може би. Но кръвта
на разстреляните без
съд и присъда от поли-
ция, ловни роти и воен-
ни поделения измива и
греховете, доколкото са
съществували. И докато
Лила е изцяло измислен
образ, с който авторът
най-свободно критикува
левосектантското крило
в БКП, тесногръдото
мислене, то Варвара си
има своя прототип. Ди-
мов е признавал, че до
голяма степен се е
вдъхновил от партизан-
ката Жули Левиева, с
която се запознал в
Пловдив и която отишла
в партизанския отряд за-
едно със съпруга си:
“Ако знаеш колко топли-
на съм скътал в себе си
към тебе”- признал й той
веднъж по повод използ-
ването й за прототип на
Варвара. У Варвара от-
кривам моята експан-
зивност, прекалената си
обидчивост, болезнена-
та си чувствителност,
силно развит усет за
справедливост, жертво-
готовността и без-
разсъдната си смелост”.

И още много неща
ще питат учениците и
ще трябва да им се отго-
варя.

Затова, ако някога не
само не е имало екзеку-
ция на романа, но той е
получил висока прави-
телствена награда, то
днес, на нас ни се пред-
лага да бъдем свидете-
ли на неговото аутода-
фе, за да разберем, че
истинският тоталита-
ризъм е в самораслата
българска “демокрация”!
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а фабрикуваш кон-
спиративни теории
може да е игра за
ясновидци, с тях си

най-различни конспиративни версии, в неговата
глава се излюпват какви ли не зловещи сценарии,
което го характеризира като подмолник, подрив-
ник, заговорник. Естествено, всичко в тия сценарии
се върти около неговата особа, той продължава да
се чувства жизненонеобходим за съществуването
на отечеството ни. Пред гора от микрофони и каме-
ри в президентството по време на драматичното
заседание на Консултативния съвет по национална
сигурност Борисов изтърси как Пеевски щял да го
задържи в ареста и там щял да го убие. Бил избран
за поста в ДАНС не от друг, а от Ахмед Доган. Но
протестите спасили Бойко. Така той хвърли за вто-
ри път тая бомба, след като преди време се изцепи
в парламента с обвинение към Доган, че поръчал
атентат срещу него.

Ще кажете “Нищо ново!” Но вече веднъж се е
изпуснал и станал неудържим в желанието да си
изгражда ореол на мъченик, страдалец, жертва.
Още повече че случаят в парламента бе потулен с
формулировката: “Ахмед Доган не е подготвял атен-
тат, бившият премиер не е издавал тайна”. Инфор-
мацията била от “ниска степан на достовореност”.
Излиза, че “висока степен на достоверност” не е
информацията от партньорски служби, а измисли-
цата на Борисов, която главният прокурор Цацаров
определи като нелепи твърдения. Странна слабост
има Борисов към Ахмед Доган, който го подбутна
някога към генералското звание, въпреки че не е
завършил генералщабна академия. И даже истин-
ски полицай не е бил.

 Конспиративните теории, извиращи от главата
на бившия премиер, освен израз на параноя все
повече заприличват на прокобявания, от които ти
настръхва косата, тъй като чертаят мрачно бъдеще
за страната. Като изфабрикуваната версия, че трой-
ната коалиция (кой да му каже, че такова животно
няма!) умишлено искала да падне от власт, правила
тия гафове нарочно, за да предизвика нови избори
и да донесе хаос в страната. Като че ли не знаем
кой е за предсрочни избори и кой подкокоросва
протестиращите. Пък нали ГЕРБ е за касиране на
изборите. А и решението парламентарната им гру-
па да напусне парламента и да се върне чак когато
започне обсъждането на нов Избирателен закон
подсказва ясно накъде е отправен погледът на ГЕРБ
- към предсрочни избори. И в търсене на реванш
там. Улицата ги изрита, а сега ГЕРБ търси Улицата,
търси съюзници сред протестиращите.

Моята конспиративна теория защо герберите из-
чезнаха от парламента изглежда така: На бившия
премиер там му е скучно. Как си представяте цял
ден Бойко Борисов да трие гащи по банките в
парламентарната зала, да ходи на някакви коми-
сии, да нищи закони параграф по параграф, член
по член. Никакво рязане на ленти, никакви разход-
ки с хеликоптер, никакви мачлета. Това живот ли е!
Не съм наясно обаче тия от ГЕРБ, дето въобще не
ходят на работа, ще им бъде ли плащано, за да не
ходят на работа.

Пристрастеността на Бойко Борисов към кон-
спиративните сценарии е обяснима. В основата й
има и нещо необяснимо, каквото е користното му
превъплъщаване в десен и антикомунист. Да си
бодигард на Тодор Живков и на Царчето, да друга-
руваш със сикаджии - това е все живот, наситен с
полицейска параноя. Или да си главен секретар на
МВР, кмет и премиер, управляващ с гангстерски
методи, с всенародно подслушване (него го слухте-
ли и когато пикае!), и с общуване с подземния свят,
как главата ти няма да прелива от конспиративност,
тайнственост и заговорничене.

 Не зная как тоя човек живее с мъченическия си
образ на вманиачен, че ще го убият. Все му се при-
виждат смъртни комплоти. Тази склонност да хипер-
болизира, сиреч за преувеличава, взема застраши-
телни размери. Все повече се множат лафовете му
с “ниска степен на достоверност”. Нещо повече - той
изтърсва някаква небивалица и започва да си вярва,
чак не знае какво говори.  Както казва Евгений
Дайнов, Борисов се налага с тяло, в което няма разум.
Но едно е ясно - Бойко иска избори. И Цецо също
(и припира, защото много преписки срещу него се
натрупаха в прокуратурата!).

Правителството на Орешарски и партиите, кои-
то не напускат парламента, колкото и да са различ-
ни помежду си, поне правят усилия да върнат
държавността на държавата. А тия, които съсипаха
България, бягат от отговорност, искат избори и
реванш. И виждат в юнските “променади” по софий-
ските улици съюзник за дясно обединение. Жална
му майка на дясното, дето подмолникът ще го съжи-
вява! И на народа!

Животописи

Тодор КОРУЕВ

Д
упражняват ума гении, кои-
то могат да градят версии на
основата на тънка наблюда-
телност и непоклатима ло-
гика, но най-често това е
занимание на болни мозъ-
ци, които искат да бъдат
забелязани и сочени с пръст.
Оказа се, че Бойко Борисов
е истински инкубатор на

Подмолник

дно дете се е качило на
височко в градинката на
“Кристал”. Размахва триба-
гренка ни срещу реката на
недоволството, заляла “Ра-

ПодмолникПодмолникПодмолникПодмолникПодмолник

Юлия
ПИСКУЛИЙСКА

Знамето

Снимка Мариета ТОМОВА

Под българския флаг водим война - един с друг

Е
ковска”. И крещи. В потока на съби-
тията виждам и други детски лица -
телевизионно интервю с един малчу-
ган ме връща към старата тема за
примера: които и каквито да са роди-
телите на това дете, те са му внуши-
ли определени думи за всичко, кое-
то се случва. Думи, които детето едва
ли разбира. Но повтаря. Повтаря с
онази сериозност, която превръща
децата във възрастни. Но която за
мен разкрива една стръв, присъща
на войната. Война, замаскирана със
смях и танци, с веселие и иронии.
Бутилките и камъните са малките
гранати, които избухват несполучли-
во тук-таме. Свирките и плакатите са
мирните пушки, които трябва да улу-
чат...

Кого да улучат? Кой е врагът? Кой
стреля и по кого...

Не само улицата живее с думите и
въпросите. Няма дом, който да не
осъмва и замръква, всеки по своему,
с питанки за хаоса и за утре. Но се
говори само за онези, които са на
улицата. Някой ги брои. Някой ги дели
- едните били интелигентни, другите
били организирани, третите... и т.н.
Защо някой не преброи останалите,
които не искат с крясък и лозунги да
се решава бъдещето им. Какво ще е
съотношението между улица-дом, ако
всичко се построи с числа?

И въпросът съвсем не е в това, че
съм “червен боклук”. Ако се абстрахи-
рам от тази си принадлежност, пак
бих била оскърбена от начина, по
който се характеризират много и до-
стойни хора. Защо отново се поставя
общ знаменател - и всички
поддръжници на социалистическия
идеал са окичени с един такъв ети-
кет? Защо непрекъснато трябва да
ни се вменява, че сме лош човешки
материал - като народ, че сме още
по-лош - като членове на партия?
Това е нечистоплътна война и шпаги-
те й нараняват не просто отделни
личности. Това е войната на думите.
Но щом тя е така безмилостна, какво
ни очаква после? После, когато ду-
мите се окажат недостатъчни за
настървените от улицата?

Въпросът за хляба остана някъде
встрани. Исканията се събраха в ня-
какъв протест въобще. Не, това не са
искания. Просто е протест, който иска
детронация. Веднага. Сега.

Всеки има право на позиция. На
глас. Затова мнозина от останалите
по домовете си казват - ами да, това
са нормални хора, интелигентни, нека
ги чуем. Но как да ги чуя и как да
разбера кои от тях са “нормалните” и
така интелигентните, щом денонощ-
но в центъра на София пищят свирки
и има крясъци? Какво да помисля за
рейсовете, които са докарали като
опора за част от шествието?

И както тази улична война шест-
ваше из София в по-късни часове, в
ранните часове се появиха възрастни
хора с баджове. И ордени, ордени...
за баджовете почти не оставаше мя-
сто. Ветераните от войната имаха
конгрес. Тези хора, оцелели в битка
за мир, прекосяваха същите простран-
ства на “Раковска”. Съдбата поднася

такива контрасти. Такива предизвика-
телства за размисъл. Но ако досто-
лепните орденоносци имаха своя враг
и искаха да спрат убийствата и кръвта,
да спасяват живот, да омиротворяват,
нашите шествия сега водят своята
война и вървят устремено - но не
мисля, че знаят към какво вървят. Не
мисля, че имат своята стратегия, сво-
ята тактика - и самоотверженост. Те
просто протестират и не бих казала,
че това е в истинския смисъл социал-
на мисия. Просто искане за “промяна”
не означава промяна. Действието
започва с протеста и завършва с него.
Излизайте, излизате на улицата, зове
един интелигент. И друг. Но улицата
не е театър. Там наистина се случва
онова, което един писател или един
актьор поставят на сцената. Реалност-
та не е пиеса. Но и тя има сюжет и
някой трябва да види кое как е разпо-
ложено в нея.

Тази война погубва всички ни. И
всичко, което имаме. Една много про-
стичка илюстрация за характера на
протеста: отивам в магазина и искам
да кажа, че ми трябва нещо... напри-
мер - сирене. Но не съм наясно какво
ще е то - и започвам - овче, не краве,

не синьо, не... И така нататък. Не съм
решила дали ще правя баница, ом-
лет, супа със сирене... Но стоя пред
тезгяха. Ей така, докато реша.

Никой не възразява срещу демо-
кратичните протести. Но се питам
какъв е смисълът, когато няма ясни
искания - исканията са въобще. Пи-
там се доколко протестиращите по-
знават законите. И затова ми се стру-
ва, че в писъка на недоволството се
погребва наистина демократичното и
реално осъществимото.

В една страна сме. Нашата. Кой е
нашият враг? Не заставаме ли сами
срещу себе си с непрекъснатите оби-
ди, обобщения, хаотичност... С
невъзможността да се чуваме. С инер-
цията на отрицанията...

И докато тази улична война съще-

ствува, ние все по-малко имаме
възможност да съществуваме. Блоки-
ра се всичко, което представлява една
държава.

Огромната ми болка е заради
същия този трибагреник, който мал-
кото момче размахваше над главите
на протестиращите. Кой каквото иска
- иска го с развятото българско знаме.
Партии го издигат високо. Бащи. Май-
ки, Баби... Невръстни деца. То е в
ръцете на всякакви хора. Този символ
е преекспониран. Всеки преследва
своя цел - но под сянката на българ-
ското знаме.

А може ли един пряпорец да е
един за всички ни - ако сме застана-
ли един срещу друг? Знамето е свято
- и е на България. В освободителната
война това знаме не е попадало в
чужди ръце. Български флаг не е
попадал при враг.

Оставате българското знаме за
онзи миг, когато всички ще застанем
единни под бялото, зеленото, черве-
ното. А дотогава - нека всеки на своя
плакат да изпише ясното и катего-
рично: “Аз настоявам за...” или “Аз
предлагам...”

И знаме да е съвестта.

Спрете беззаконието спрямо
хората с увреждания

осица Йосифова, Красимира Караджова
и Иван Кънев от Велико Търново искат
съдействие за правилното разпределяне
на техническите средства за хората с
увреждания. Те са представители на
фирми-доставчици на технически средства
за хора с увреждания. Апелират към
Агенцията за социално подпомагане да
нормализира работата помежду им, за да
не се стига до конфликтни ситуации и
излишни конкурентни отношения.  Често
пъти клиентите се оплакват от грубо и
дискриминационно отношение от страна на
служителите на социалните служби. Близ-
ките или самите болни биват изнудвани да
получават употребявани вече помощни
средства, върнати в дирекциите от близки
на починали. В отделите за обслужване на
хора с увреждания в Социалното подпо-
магане непрекъснато им се повтаря, че
фирмите, осигуряващи медицински изде-
лия и помощни средства, са мошеници и
изнудвачи, което допълнително обърква и

Р
Таня ЙОВЕВА без това изтормозените хора. Предлаганите

вече употребявани средства не са дезинфекци-
рани, както се изисква от закона, нямат гаран-
ционни условия и биват предавани само с един
протокол, на който дори липсва печатът на
учреждението.  Законът чрез чл.46, ал.3 от
ППЗИХУ допуска върнатите помощни средства
да бъдат предложени на нуждаещите се, но
хората имат право да откажат и да изберат
откъде да ги получат, което е изрично упомена-
то. Често пъти обаче подадените молби биват
обжалвани, което е парадоксално. Обжалват се
медицински протоколи от други градове и
хората са насочвани към ТЕЛК, а в обжалвана-
та заповед няма мотив за отказа, което се
изисква императивно в чл.42, ал.4 от ППЗИХУ.
Оказва се, че във Велико Търново масово се
обжалват ЛКК протоколи и ЕР на ТЕЛК, без
дори да са посетени хората от социален служи-
тел по район, което е задължително. Социалните
работници по собствено усмотрение преценяват
кое помощно средство ще отпуснат, без това да
е съобразено с лекарско предписание или
ТЕЛК. Това е реална и всекидневна дискрими-
нация спрямо хората с увреждания.
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Пари и интереси към
басейн „Спартак”

Черни облаци надвиснаха над ба-
сейна “Спартак” и затъмниха “синия”
спортен хоризонт. А легендарни спор-
тисти на “Левски” се изпокараха и си
отправиха взаимни обвинения в опити
за присвояване на съоръжението. Един-
ственият басейн с олимпийски размери
в центъра на столицата е сериозна и
апетитна хапка, но се превръща в
ябълка на раздора, а в споровете ос-
вен словестни престрелки се появяват
и твърдения за фалшифициране на под-
писи и протоколи на общи събрания.

Заместник-председателят на Спорт-
ни клубове “Левски” Стоян Стоянов,
председателите на “сините” клубове по
художествена гимнастика -  Илиана
Раева, по гребане - Ваня Гешева, тре-
ньорката по плуване Адриана Проко-
пиева и състезателката й Лидия Ивано-
ва, както и родители на малки плувци,
вкупом нападат доскорошния спортен
министър в служебното правителство
“Райков” - Петър Стойчев, и Столична
община с обвинения за задкулисни игри
при предстоящото отдаване на конце-
сия на целия плувен комплекс.

Още през 2010 г. МВР се отказва от
собствеността си върху басейна и, проме-
няйки неговия статут, го прехвърля за сто-
панисване на Столична община. Тя, от
своя страна, подготвя процедура за отда-
ване под наем или на концесия на съоръ-
жението. И тук идва големият проблем -
докато тече процедурата, която необяс-
нимо защо така и не приключва цели три
години, спортните клубове са се ангажи-
рали да поддържат материално-техниче-
ската база, за да развиват дейността си.

Басейните “Спартак” и “Дианабад” са
единствените работещи спортни съоръже-
ния от този вид на територията на столи-
цата. Другото са къпални и хотелски ба-
сейни. Но, за разлика от наскоро ремон-

Георги АРГИРОВ

Заради спорове между „сини” легенди басейнът може да бъде сполетян от съдбата
на буренясалото водно съоръжение „Мария Луиза” или на водния комплекс на ЦСКА

Илиана Раева

Басейн “Спартак”

Петър Стойчев

Лидия Иванова

Красимир Туманов

тирания басейн в комплекс “Диана” на
квартал “Изгрев”, този в “Лозенец” е заст-
рашен да бъде сполетян от съдбата на
басейните “Мария Луиза” и този на ЦСКА.

От спортните клубове на “Левски” от-
читат като голяма грешка, че са налива-
ли средства в басейна, без да доизпи-
пат докрай юридически нещата. Те от-
читат, че вложените пари едва ли ще
бъдат взети под внимание, нито пък това
им дава някакво предимство при евенту-
алната бъдеща концесия.

Преди месеци бившият спортен ми-
нистър Петър Стойчев, още в качество-
то си на председател на Плувен клуб
“Левски”, изразява намерения да канди-
датства за стопанисване на целия плу-
вен комплекс. После интересите му се
преплитат с намеренията на хората,
които до момента са стопанисвали
“Спартак”. Проведени са редица срещи,
на които Раева, Стоянов, Симеон Ще-
рев и други “сини” треньори са обсъжда-
ли идеята заедно да стопанисват “Спар-
так”. Но Стойчев не се съгласявал. Раз-
ногласията стават публично достояние.

Има и друг аспект на цялата бъркотия
- еднакво близо и далеч от Стойчев и
личния му треньор Красимир Туманов.
Една от най-перспективните състезател-
ки по плуване на “Левски” - Лидия Ивано-
ва, обвини Стойчев и Туманов в наруше-
ние на устава на плувния клуб и фалши-
фициране на подписите на нея и треньор-
ката й Адриана Прокопиева. Иванова
проявила интерес към финансовите раз-
чети на клуба и, ровейки се в документи-
те, видяла протокол от Общото събрание,
проведено на 10 февруари 2013 г. На него
Петър Стойчев е избран за президент на
ПК “Левски”, водещ на събранието е бил
треньорът му Красимир Туманов. Студент-
ката по право е категорична, че подписът
й е фалшифициран, както и този на трень-
орката й Прокопиева. Останалите подпи-
си пък са на хора, близки на Туманов и

Стойчев, но които нямат право да участ-
ват в събранието.

Заради тези нарушения Лидия Ивано-
ва е подала сигнал до прокуратурата и
полицията. В него тя твърди още, че състе-
затели на Туманов, които са под силното
му влияние, както и на самия Стойчев, са
я заплашвали. И визира две имена - на
непълнолетния плувец Денис Георгаров
и на 25-годишния Цветан. 13-годишният
Денис дори е викан в полицията, заедно
с родителите си, за да дава обяснения.
Пред униформените Денис заявил, че не
я е заплашвал, но бил написал коментар
в социална мрежа, както правят мнозина
негови връстници. Заплахата според Ли-
дия е била в коментар на Денис под ста-
тия за нея самата. Впоследствие Денис се
е извинил на Лидия и е махнал поста.
Студентката обаче твърди, че дори към 1
април т.г. Стойчев се е водил президент
на плувния клуб, въпреки че е бил назна-
чен за спортен министър в служебното
правителство.

Бившият спортен министър обяснява,
че още на 13 март е подал молба да
бъде освободен от поста президент на
ПК “Левски”. Но имало процедури, които
трябвало да преминат, и затова той не е
заличен в регистрите като президент на
клуба. Световният и европейски шампи-
он по плувен маратон категорично отри-
ча да е заплашвал когото и да било, а за
отправените обвинения за фалшифици-
ране на подписи и документи, иска да
изчака прокуратурата и полицията да
извършат необходимите проверки. Едва
тогава щял да говори по темата. Конфлик-
тите му с Илиана Раева били единствено
заради басейна “Спартак” и защото не
се бил съгласил да работи с тях. “Проце-
дурата е за целия комплекс, а не за от-
делни части от него”, обясни Стойчев.

Туманов и Денис пък твърдят, че след
като треньорът започнал да събира такси
от плувците, които се готвят на басейна,

Прокопиева започнала с нападките към
него, недоволна от факта, че не тя събира
парите, както го е правила преди Тума-
нов да се нагърби с тази задача. А Лидия
Иванова не можела да преглътне факта,
че не е национален състезател, за разли-
ка от Денис, и затова търсела повод да ги
унижи. Иванова категорично отрича това
да е мотив за действията й. По думите й
тя има достатъчно спечелени медали, но
не е покрила нормативи за национален
състезател, защото, когато е трябвало да
ги покрива, не е имало такива.

Междувременно вчера стана ясно, че
Лидия Иванова - една от най-големите
надежди в родното плуване, и нейната
треньорка Адриана Прокопиева са
изхвърлени от Плувен клуб “Левски” в
навечерието на държавния отборен шам-
пионат. Официалната формулировка е
уронване престижа на клуба. Новината
дойде само часове, след като Иванова се
класира девета на състезания по плуване
в Унгария. Поводът за острата реакция на
“синия” плувен клуб са обвиненията, кои-
то отправиха Иванова и Прокопиева по
казуса с басейн “Спартак”.

Изход от заплетената ситуация засе-
га не се вижда. Поне докато Столична
община не проведе максимално открита
процедура за отдаването на концесия на
басейна “Спартак”, а компетентните ор-
гани не се произнесат по жалбите на
Лидия Иванова. Ако “сините” треньори и
ръководители не спрат да се карат пуб-
лично и не седнат на масата на прегово-
рите, нищо чудно “Спартак” да бъде спо-
летян от съдбата на басейна на ЦСКА и
“Мария Луиза” - пустеещи и с неясна
концесия. Парадоксалното е, че басейнът
на “червените” е отдаден под наем на
Клуб по модерен петобой от Ихтиман, а
за “Мария Луиза” никой не иска и да
говори. Плевелите, които покриват най-
посещаваното някога водно съоръжение
в София, говорят красноречиво.
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Днес, 150 години след
раждането на Алеко Кон-
стантинов, си припомняме
неговата страст да пътува,
желанието му да опознава
нови места и народи, да ги
сравнява с българската дей-
ствителност от края на ХIХ в.
Писателят обича природата и
описва възторжено нейната
красота, но в същото време с
внимателен, понякога и без-
пощаден, поглед преценява
социалната обстановка и
нравствеността на хората,
посочва проф. Милена Киро-
ва, която е председателка на
журито на конкурса “Где е
земният рай?”. Той се опитва
да припомни и - доколкото е

Петя Диманова с
наградата „Маестро
Димитър Вълчев”

Театър “Българска армия” се
сдоби с още една награда - за
великолепната авторска музика
в спектакъла “Декамерон”, научи
ДУМА от ТБА. Отличието “Маес-
тро Димитър Вълчев” е за компо-
зиторката Петя Диманова. Едно-
именната фондация за втори път
удостоява спектакъл на театър
“Българска армия” със своето
отличие. През сезон 2011/2012 г.
наградата беше връчена на ком-
позитора Петър Дундаков за
музиката на “Евгений Онегин”.
Официалната церемония ще се
състои преди представянето на
“Декамерон” - в началото на след-
ващия театрален сезон в салона
на ТБА. Наградата се състои от
специална грамота, юбилейния
диск на маестро Вълчев “Една
българска роза”, мемоарната му
книга “Другата струна”, книгата
“Маестрото: Димитър Вълчев за
себе си и другите за него”. Тази
година призът ще бъде връчен за
16-и пореден път.

„Егмонт България”
пусна второ
интерактивно
приложение за деца

Конкурс търси
„Где е земният рай?”
Литературната надпревара е по случай 150 години
от рождението на Алеко Константинов

възможно - да възроди духа
на Алековото наблюдение,
способността да обичаш при-
родата и хората, но в същото
време да бъдеш наблюдате-
лен към проблемите и кон-
фликтите в техния начин на
живот. Обект на описание
може да бъдат различни ме-
ста в България и целия свят.
Важното е да притежавате
чувство за хумор, критична
наблюдателност и себена-
блюдателност. Пътеписите не
трябва да надхвърлят обем от
1200 думи.

Конкурсът се организира
от мултимедийното списание
“Public Republic”, с подкрепа-
та на Немско-българското

дружество в Хамбург и Дру-
жеството за българо-немски
икономически и културни
връзки, Германия. В състава
на журито влизат проф. Ки-
рил Топалов, проф. Николай
Чернокожев, писателката
Здравка Евтимова, д-р Дария
Карапеткова и журналистите
Оля Стоянова и Драгомир
Симеонов.

Първата награда е еле-
ктронен четец. Втора - две но-
щувки със закуска и вечеря в
петзвездния хотел “Премиер”
в Банско. Трета - електронни
книги на Милена Кирова, Кри-
стин Димитрова, Здравка Ев-
тимова, Елин Рахнев и Кера-
на Ангелова от “Public

Republic Publishing”. Отличе-
ните на първите три места
автори ще получат грамоти и
ще бъдат издадени в еле-
ктронна книга - юбилейно из-
дание на “Public Republic”. В
конкурса може да участва
всеки с един пътепис.
Задължително условие е той
да не е публикуван досега в
печатно или интернет изда-
ние. Имейлът на редакцията е
konkurs@public-republic.com.
Срокът е до 15 септември,
включително текстове се при-
емат до 24.00 ч. на 15 срещу
16 септември. Победителите
ще станат ясни на 25 септем-
ври.

Всеки от участниците ще
получи на пощата си мейл, че
текстовете и необходимите
данни са пристигнали успеш-
но на редакционния адрес.

Автобиография на духовния си опит
нарече Людмил Тодоров пред БТА
романа си “Шлеп в пустинята”, за кой-
то получи националната награда “Хри-
сто Г. Данов” за българска художе-
ствена литература. “Книгата престоя в
моя тетрадка във вид на петнайсет
точки повече от десет години. Мина-
лото лято реши да излезе на бял свят.
Написах я за един месец”, обясни из-
вестният режисьор и писател, който
завършва нов сборник с разкази.

Според писателя Деян Енев
“Шлеп в пустинята” не е бляскав, а
“тих” роман, който няма да вдигне
пушилка след себе си, макар че си-
гурно ще привлече като магнит не-
колцината проницателни критици,
които се мъчат да оглеждат новата
литературна продукция, въпреки лип-
сата на автентична литературна пе-
риодика. Този “тих” роман е роман,
който създава ново качество, който
те изкачва на по-високо стъпало.
Защото показва най-важното - как
минаваме през живота, като се сдо-
биваме с дупки в челата, коментира
Енев. Той препоръчва “Шлеп в пусти-
нята” на всички начинаещи романис-
ти заради съвършения слог, диалога
- естествен като дишането, и
съвършения темпорален ритъм.

ЛЮДМИЛ ТОДОРОВ:

„Шлеп в пустинята” описва духовния ми опит

“Егмонт България” представя
“Малкото пони - Сватба в Кан-
терлот”. Интерактивното при-
ложение за iPad съдържа очаро-
вателна приказка, оживена с
анимираните герои от света на
понитата. Включени са най-раз-
нообразни забавни задачи и за-
нимания, свързани с историята,
които я правят различна всеки
път. Текстът и задачите са
подходящи за деца на възраст
над 3 години, които ще искат да
играят с приложението отново
и отново. Приложението е безо-
пасно за деца и в него няма
In-App покупки. Налични са две
езикови версии - българска и ан-
глийска. “Малкото пони - Сватба
в Кантерлот” е второто интер-
активно приложение, което “Ег-
монт България” представя след
“Barbie - чети и играй”. И двете
може да се купят от българския
App Store на цена 1,74 лв.

СБОГУВАНЕ С ПОЕТЕСАТА
ЛИАНА ДАСКАЛОВА

На 85-годишна възраст почина
Лиана Даскалова, авторка на пове-
че от 30 стихосбирки и детски
книжки със стихове и приказки.
Поклонението ще бъде днес в
11,30 ч. в столичната черква
“Св. Седмочисленици”, съобщи Все-
ки ден. Лиана Даскалова е родена
на 10 ноември 1927 г. в Перущица.
Завършила е право в СУ “Св. Кли-
мент Охридски”. Сред книгите й са
“Майчина целувка”, “Мечов буквар”,
“Ключ от бащината къща”, “Врабчо-
ва дружина”. Последната й стихо-
сбирка “Софийска улица” излезе през
2007 г. Лиана Даскалова е известна
и с преводите си от руски, немски,
словашки и френски език.

Людмил Тодоров с автограф за Ицхак Финци

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Нашият нов “Малък сезон”
ще се състои от днес до 5
юли. Тази година той ще се
проведе в контекст на заси-
лен “синдром на тревожност”
поради кризите от всякакъв
род. Убедени, че артистизмът
е активно човекознание, бе-
зусловна ангажираност със
съдбата на човека и смисъла
на неговия живот - поставяме
като ос на фестивала голяма-
та тема за изчезващата човечност, отбелязват от
ТР “Сфумато”.

Следват десет дни, наситени с десетки артистич-
ни акции от всички изкуства в защита на човечност-
та като мярка, изследващи състоянието на човешко-
то във второто десетилетие на ХХI век, заявяват ор-
ганизаторите. В “Малкия сезон” ще се срещнем с
интересни, креативни идеи, задвижени, въпреки
отсъствието на условия и сигурност, които могат да
бъдат показвани и незавършени на етап от процеса.
Ще участват млади професионалисти и студенти от
висшите училища за изкуства. Акцентите в работил-
ница “Малък сезон” са ателие “Пулсиращият човек”,
водено от Асен Аврамов и Мила Искренова, и дис-
кусия “Героят на нашето време” върху предмета и
предназначението на театъра днес.

Христо Мутаф-
чиев е преизбран
за председател на
Съюза на артисти-
те в България на
общото събрание,
съобщи БТА. Участ-
ниците във форума
са одобрили воде-
ната от Мутафчиев
политика и са гла-
сували той да ръко-
води организация-
та и през следва-
щия четиригоди-
шен мандат, който
за него е четвърти
пореден. Оценени
са били заслугите
на досегашното
ръководство за за-
пазването целостта
на съюза, създава-
нето и успешната
работа на Здрав-
ния фонд, устойчи-
востта на награди-
те “Икар” и Софий-

Нов малък сезон
започва в „Сфумато”

ския театрален са-
лон, увеличаването
на обхвата на про-
грамата “Мелпоме-
на” и възможности-
те за други програ-
ми за трудова за-
етост. Като едно от
най-съществените
постижения е отче-
тено подписването
на Колективния тру-
дов браншови до-
говор, заложено в
проектопрограмата
на Мутафчиев за
изтеклия мандат. В

управителния съвет
на САБ са избрани
Валентин Танев,
Александър Бал-
кански, Румяна Ни-
колова, Таня Дими-
трова, Николай
Станчев, Герасим
Георгиев, Валери
Кръстев, Мариус
Донкин. Решено е
да има действащ
Съвет на гилдиите
с представителство
председателите на
професионалните
гилдии в САБ.
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По повод 200-годишнината
от рождението на Джузепе
Верди Държавна опера Варна,
в партньорство с Opera
International Foundation, поста-
вя за първи път в своята исто-
рия последната творба на ве-
ликия композитор - “Фалстаф”.
В постановъчния екип са пока-
нени известни творци от ита-
лианската и световната опер-
на сцена - диригентът Стефано
Сегедони, познат ни от преми-
ерата на “Севилският бръснар”,
режисьорът Джулио Чабати,
сценографът Платон Барди и
костюмографът Марко Натери.
Диригент на хора е Стефан Бо-
яджиев, научи ДУМА от Виоле-
та Тончева.

След предпремиерните
спектакли в началото на април
т.г. и турнето в Холандия, с пре-
димно италиански солисти, пре-
миерата на “Фалстаф”, с учас-
тието на български солисти, бе
планирана да се случи през
лятото. Специално за ролята на

Кирил Манолов
е Фалстаф в едноименната
творба на Джузепе Верди
Премиерните спектакли са на ММФ „Варненско лято”
и фестивала „Опера в Летния театър”

Снимка ДЪРЖАВНА ОПЕРА ВАРНА

Фалстаф е ангажиран бари-
тонът Кирил Манолов. Освен че
притежава прекрасен глас и
завидно артистично присъ-
ствие, с внушителната си фигу-
ра и ръст от 202 см, той отгова-
ря напълно на героя, описан в
либретото на “Фалстаф”. Звезд-
ният баритон ще изпълни ко-
ронната си роля и в двата пре-
миерни спектакъла - на 28 юни
от 19 ч. на Основната сцена, в
рамките на ММФ “Варненско
лято”, и на 16 юли от 21 ч. в
“Опера в Летния театър”. В глав-
ните роли ще гастролират
Петър Данаилов - Форд, и ита-
лианките Ева Корбета (28 юни)
и Паола Санчуинети (16 юли) -
Алиса Форд. Останалите пер-
сонажи са поверени на солис-
тите на Държавна опера Варна
Ирина Жекова - Нанета, Вале-
рий Георгиев - Фентон, Арсе-
ний Арсов - Доктор Каюс, Хри-
сто Ганевски - Бардолф, Гео
Чобанов - Пистола, Вяра Желе-
зова - Мег Пейдж, Бойка Васи-

лева - Мисис Куикли, и солист-
ката на балета Илияна Славо-
ва в ролята на Пажа. Билетите
са по 6, 10, 15, 20, 30 лв.; пакет
“Фамилия опера” за четирима -
24 лв. (4 билета по 6 лв.); ВИП
карта с преференции за цяла
година - 20 лв.

Кирил Манолов е роден в
София (1976), завършва НМА
“Панчо Владигеров” (2003) и
още по време на следването
си е ангажиран в продукции на
различни оперни театри в
България. Участва в концерти
на Райна Кабаиванска и ММФ
“Варненско лято”, дебютира
като Хитър Петър от едноимен-
ната опера на Веселин Стоя-
нов в Софийската опера и ба-
лет (2001). Специализира в
Милано при българското мецо-
сопрано Адриана Стаменова и
във Виена при проф. Оливера
Миакович. Носител е на пре-
стижни награди от национални
и международни конкурси. Гос-
тувал е многократно на сцени-

те на всички оперни театри в
страната, както и в Токио, Бар-
селона, Брюксел, Гент, Бел-
град, Скопие, Никозия, Солун
и др. През 2004 г. е поканен за
щатен солист на Софийската
опера и балет. От 2006 г. Ма-
нолов е постоянен гост в спек-
таклите на Националния опе-
рен театър в Загреб и Оперния
театър в Сплит - Хърватия.

През 2010 г. Кирил Манолов
прави своя дебют на герман-
ската оперна сцена във Висба-
ден с Фалстаф в нова продук-
ция на едноименната Вердие-
ва опера. След зашеметяващия
прием, е поканен да дебютира
в същата роля и в Щатсопер
Хамбург, след което идват мно-
гобройни покани от различни
театри в страната.

Композиторът Борис Карадимчев
ще отбележи 80-годишния си юбилей с
тържествен концерт съвместно с Биг
бенда на Българското национално ра-
дио, под диригентството на Антони
Дончев. В събитието, което ще се
състои днес в театър “Сълза и смях”, ще
вземат участие и Мими Иванова, Раз-
вигор Попов, Любомир Киров, Калин
Вельов, актьорът Константин Икономов
и детска вокална група “Пим-пам”, чий-
то дългогодишен художествен ръково-
дител е маестро Карадимчев.

Борис Карадимчев е създател на де-
сетки емблематични творби в поп и рок
музиката, сред които са хитовете на
група “Тангра” - “Любовта, без която не
можем”, “Богатство”, “Нашият град”, “Ро-
бинзон Крузо” (изпълнена от Тодор
Колев), “Отново е Коледа”, “Рождест-
во”, песента към филма “Момчето си
отива” - “Хора и улици”.

Композиторът - оставил златна диря
в българската култура, е автор на пове-
че от 300 популярни песни, сред които
незабравимата “Бяла тишина”. Киното
е вълшебството, което го завладява още
в началото на творческата му кариера
и го вдъхновява да напише музиката за
повече от 40 игрални и 120 анимацион-
ни филма, между които “Сватбите на
Йоан Асен”, “Селянинът с колелото”,
“Матриархат”, “Оркестър без име”, “От
нищо нещо”, “Краят на песента”, “Гнев-
но пътуване”. Част от огромното си твор-
чество маестро Карадимчев посвещава
на децата.

Борис
Карадимчев
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с концерт с Биг
бенда на БНР
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Живописецът Иван Русев подреди в Бургас
100 произведения, нарисувани за една година

Бургас е домакин до 10 юли
на изложба, която не се е случ-
вала никъде досега. Един автор
споделя с публиката на живо
100 свои произведения, които е
нарисувал в рамките на една го-
дина. Смелата експозиция под
заглавие “Изложба 100” е под-
редена в галерия “Бургас”, коя-
то тази година чества своя пет-
надесети юбилей. Събитието се
осъществява със съдействието
на община Бургас и е в подкре-
па на града за Европейска сто-
лица на културата 2019, научи
ДУМА от Мирела Караджова.

Авторът на “Изложба 100” е
живописецът Иван Русев, кого-
то публиката в Бургас и регио-
на познава от общо над 15 са-
мостоятелни и колективни из-
ложби и участия в пленери през
последните 5 години в Бургас,
Поморие, Несебър, Созопол,
Китен. Въпреки че корените на
художника са от Централна Се-
верна България, Бургас заема
специално място в сърцето му
както по професионални, така
и по лични причини.

За живописта на Иван Русев
известният изкуствовед Краси-
мир Линков споделя: “Картини-

те му имат една неимоверна све-
жест, която привлича, защото
светлината винаги носи опти-
мизъм, а тук има много светли-
на. Много важно качество е пре-
даването на насладата от все-
кидневните моменти. Да наме-
риш красотата, да усетиш духа
от една повтаряща се дейност,
каквато е ходенето на плаж, че-
тенето на книга, свиренето на
музикален инструмент - това е
запазена марка на Иван Русев.”

На официалното откриване-
то на “Изложба 100” емблема-
тичният бургаски художник, ко-
лекционер и собственик на
първата частна галерия в мор-
ския град Руси Куртлаков заяви:
“Аз съм убеден, че Иван Русев
ще бъде фактор в българското
изобразително изкуство.” А за
организаторката на “Изложба
100”, която спечели специална
награда в конкурса “ПР приз”
именно с този си проект, колек-
ционерът се изказа: “Радвам се,
че Мирела Караджова е тръгна-
ла по пътя на изкуството и с
каквото може, сигурен съм, тя
ще допринесе Бургас да стане
културна столица на Европа.”

Изкуствоведът Красимир Линков (в средата)
и арт мениджърката Мирела Караджова
откриха изложбата на Иван Русев (вляво)
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сутрешните часове на места в Северна
България е възможно да превалява днес. По-
късно преваляванията ще спрат и облачност-
та ще намалее. В следобедните часове по-

значителни увеличения на облачността ще има над
Югозападна България, където на места отново ще
превали и прегърми. Ще духа слаб, в Дунавската
равнина умерен северозападен вятър, ще продължи
да прониква по-хладен въздух. Температурите ще се
понижат с още 3-4 градуса. Максималните ще са
между 26o и 31o, в София около 26o. Без валежи и
най-топло ще е в югоизточните райони. Над планини-
те ще се развива купесто-дъждовна облачност и на
много места ще превали и прегърми. По билата все
още ще духа умерен до силен югозападен вятър, в
по-ниските части - вятърът ще е от северозапад. По
Черноморието ще бъде предимно слънчево. Ще духа
слаб до умерен вятър от север, североизток. Макси-
малните температури ще бъдат около 26o-28o. Темпе-
ратурата на морската вода е между 22o и 25o. Вълне-
нието на морето ще бъде 2-3 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

В четвъртък и петък чувствителна промянаВ четвъртък и петък чувствителна промянаВ четвъртък и петък чувствителна промянаВ четвъртък и петък чувствителна промянаВ четвъртък и петък чувствителна промяна
на времето няма да се забележи. Температу-на времето няма да се забележи. Температу-на времето няма да се забележи. Температу-на времето няма да се забележи. Температу-на времето няма да се забележи. Температу-
рите ще се запазят почти същите. Очакварите ще се запазят почти същите. Очакварите ще се запазят почти същите. Очакварите ще се запазят почти същите. Очакварите ще се запазят почти същите. Очаква
се да вали в по-голямата част от страната.се да вали в по-голямата част от страната.се да вали в по-голямата част от страната.се да вали в по-голямата част от страната.се да вали в по-голямата част от страната.
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“≈À≈÷
œÓˇ‚ÂÚÂ Í˙Ï
‚‡¯‡Ú‡ ÔÓÎÓ-
‚ËÌÍ‡ ÔÓ‚Â˜Â
ÌÂÊÌÓÒÚ Ë Î˛-

Œ¬≈Õ
—˙‚ÒÂÏ ÌˇÏ‡ ‰‡
ÒÂ ËÒÍ‡ Ì‡ ‚‡¯Ëˇ
Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ ‰‡ ‚Ë
Á‡„Û·Ë, ‡ÍÓ ÚÓ‚‡,

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
flÒÌÓÚ‡Ú‡ Â ÓÒÓ·Â-
ÌÓ ‚‡ÊÌ‡, Á‡ÚÓ‚‡
Úˇ·‚‡ ÍÓÎÍÓÚÓ
ÏÓÊÂ ÔÓ‚Â˜Â ‰‡ ÒÂ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬‡¯ËˇÚ ÎË˜ÂÌ
ÊË‚ÓÚ ‰ÌÂÒ ˘Â
ÔÂÚ˙ÔË ÁÌ‡˜Ë-
ÚÂÎÌË ËÁÏÂÌÂ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Œ˜ÂÚ‡‚‡ ÒÂ ‰ÂÌ,
‚ ÍÓÈÚÓ ‚ÒË˜ÍÓ
˘Â ÒÂ ÔÓ‰ÂÊ‰‡
ÏÌÓ„Ó ÛÒÔÂ¯ÌÓ.

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œË‰Ó·ËÎË ÒÚÂ ÒÔÓ-
ÒÓ·ÌÓÒÚ ‰‡ Â¯‡-
‚‡ÚÂ ‚ÒË˜ÍË ‚˙ÔÓ-
ÒË ‚ Ò‚Óˇ ÔÓÎÁ‡.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ΔÂÎ‡ÌËÂÚÓ Ì‡
‚‡¯Ëˇ Î˛·ËÏ ˜Ó-
‚ÂÍ ˘Â ·˙‰Â ‰‡
‚Ë ÒÂ ‚˙ÁıË˘‡‚‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
Õ‡Ô‡‚ËÎË ÒÚÂ
‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ Â
·ËÎÓ ÔÓ ÒËÎËÚÂ
‚Ë. ¿ Ë ‚‡¯‡Ú‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—‡ÏÓ ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ
Ì‡ÎÓÊË ‰‡ ÒÂ
Ò·Î˙ÒÍ‡ÚÂ Ò ‰ÂÈ-
ÒÚ‚ËÚÂÎÌÓ ÒÎÓÊÌ‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌˇÚ ˘Â Â ÔÓ‰-
ıÓ‰ˇ˘ Á‡ Â¯‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Ï‡ÚÂË‡ÎÌË
‚˙ÔÓÒË. œÂÁ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÍÓÂÚÓ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ÏÂÊ‰Û ‚‡Ò,
ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â Ì‡Â˜ÂÌÓ Á‡„Û·‡.

ÌËˇ, ÌÓ Ò˙‚ÒÂÏ ÌÂ ÒÂ ÁÌ‡Â
‚ Í‡Í‚‡ ÔÓÒÓÍ‡.

Ì‡ ‚ÒˇÍ‡ ‰ÛÏ‡, ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ë
‰‡ÊÂ ‰‚ËÊÂÌËÂ Ì‡ ÏËÒ˙ÎÚ‡.

ÔÓÎÓ‚ËÌÍ‡ ÔÂÍ‡ÒÌÓ ‡Á-
·Ë‡ ÚÓ‚‡.

ÔÓÒÚ‡‡ÂÚÂ Ë ‰‡ ÒÂ Û·Â‰ËÚÂ, ˜Â
ıÓ‡Ú‡ Ô‡‚ËÎÌÓ ‚Ë ‡Á·Ë‡Ú.

¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÚÓ‚‡ ˘Â ‚Ë
Ó·˙Ì‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂ.

Á‡‰‡˜‡, ÓÒ˙ÁÌ‡‚‡ÚÂ Ì‡ Í‡Í‚Ó
ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË.

Ô˙‚‡Ú‡ ÏÛ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ ‰ÓıÓ‰Ë-
ÚÂ ‚Ë ˘Â ·˙‰‡Ú Ó„‡ÌË˜ÂÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕˇÍÓÈ ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ
‚ÂÏÂ Â ÔÂ‰ËÁ‚Ë-
Í‡Î Û ‚‡Ò ÏÌÓ„Ó
ÔÓÁËÚË‚ÌË ÂÏÓˆËË,

Í‡ÚÓ ‚Ë Â ‰‡Î ‰‡ ‡Á·ÂÂÚÂ, ˜Â
˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ ‚Ë Ò‡ ‚Á‡ËÏÌË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - /303 ÂÔ./
15.10 ΔË‚ÓÚ Ò ƒÂÂÍ - Ú‚

ÙËÎÏ /15 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì Û-

 Ûî/Ô/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3186 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÃËÎÂÌ‡ ÷‚ÂÚ‡Ì-
ÒÍ‡, œÓÎË «Î‡Ú‡Â‚‡ Ë
ƒ‡ÌËÂÎ ◊ËÔÂ‚

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ
Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë
Û Ì‡Òî

18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÃËÎÂÌ‡ ÷‚ÂÚ‡Ì-
ÒÍ‡, œÓÎË «Î‡Ú‡Â‚‡ Ë
ƒ‡ÌËÂÎ ◊ËÔÂ‚

18.55 ƒÓ ÛÚÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ÌË
ÒÂ˘‡ - /4 ÂÔËÁÓ‰/

19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: œ˙‚‡ ÔÓÎÛÙË-

Ì‡ÎÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡  ÛÔ‡Ú‡
Ì‡  ÓÌÙÂ‰Â‡ˆËËÚÂ -
ÔˇÍÓ ÓÚ ¡ÂÎÓ ŒËÁÓÌ-
ÚÂ /¡‡ÁËÎËˇ/

00.00 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì Û-
 Ûî/Ô/

00.45 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡
¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

01.30 ƒÓ ÛÚÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ÌË
ÒÂ˘‡ - /4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË Ë
—‡¯Ó

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

76
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 102
16.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

185
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 95

21.00 ìƒ‡Î‡Òî (2012) - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 3

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
3, ÂÔ. 4

00.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 6, ÂÔ.
5

00.50 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î, Ò.
5, ÂÔ. 1

01.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.10 ì ÎÛ· ¬ÂÒÂÎËÂî - ÒÂË‡Î,

Ò. 2, ÂÔ. 5

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

17.00 ì»Ï‡¯ ÔÓ˘‡î - ÚÓÍ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î

- Ú‚ ¯ÓÛ, 3 ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìœ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
23.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì“‡‚Ï‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
02.00 ì»Ï‡¯ ÔÓ˘‡î - ÚÓÍ ¯ÓÛ

/Ô/
02.45 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬ /Ô/
04.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
Õ‡ ‚‡¯Ëˇ Î˛·ËÏ
˜Ó‚ÂÍ ˘Â ÏÛ ÒÂ
ËÒÍ‡ ‰‡ ‚Ë ÔË-
ÔÓÏÌË Á‡ ÌˇÍÓË ÌÂ

Ò˙‚ÒÂÏ ÔËˇÚÌË ÏÓÏÂÌÚË ÓÚ
Ò˙‚ÏÂÒÚÌÓÚÓ ‚Ë ÏËÌ‡ÎÓ.

05.00 ÕÓ‚ËÌË
05 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË
08 .15  ìƒÓ·Ó

·Ó‚. “Ó‚‡ Á‡ ÌÂˇ ‚ ÏÓÏÂÌ-
Ú‡ Â ÏÌÓ„Ó ÌÛÊÌÓ.

ÛÚÓî
09.00 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
10.25 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
12.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
14.00 ÕÓ‚ËÌË
14.15 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
15.15 —ÂË‡Î: ìΔÂÌÒÍËˇÚ

ÎÂÍ‡î
16.05 —ÂË‡Î: ì¿‚ÂÌ˛ ¡‡-

ÁËÎËˇî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
17.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ¬ÂÏÂ
20.30 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡

˜‡Í‡˘ËÚÂî
22.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
22.55 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰-

ÎË‚ÓÒÚî
23.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
01.00 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
01.50 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
02.35 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
03.10 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡

˜‡Í‡˘ËÚÂî
04.00 ÕÓ‚ËÌË
04.05 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡

˜‡Í‡˘ËÚÂî

�����
�����

����� ����������
�����

�����

“˙È Í‡ÚÓ ˘Â ÒÚÂ ‚ ÓÚÎË˜Ì‡
ı‡ÏÓÌËˇ Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË.

�����
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Смесени чувства - когато на
предния капак на колата ти е
надраскано с пирон: “В секса си
най-добър...”

АЛЕКСАНДЪР НОВОДРЯНОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Кърджали
БОЖИДАР ДЖАМБАЗОВ,
заместник градски прокурор
ДИМИТЪР ЖЕЛЕВ, финансист,
изпълнителен директор на
„Алианц България холдинг” АД
ДИМИТЪР ПОПОВ,
юрист, министър-председател на
Република България 1990-1991 г.
ЕМИЛ СТОЙЧЕВ, художник
ЙОРДАН ИВАНЧЕВ, писател
РАЧО ДЕНЧЕВ, учредител
на клуба „Приятели на ДУМА”
в Пазарджик

Очаквайте

26
Св. преподобни Давид Солунски.

Св. преподобни Давид Български

Преподобният Давид Солунски живял
първоначално в манастир, а после си пост-
роил колиба под бадемово дърво и останал
в нея 70 години. През това време светията
пребивавал в постоянна молитва, спазвал
строг пост, изтърпявал пек и студ. Препо-
добният Давид получил от Бога дара на
чудотворството и изцерил мнозина. На
всички, които идвали при светията, давал
полезни съвети. Бил е като ангел. Дори
горещи въглени вземал с голи ръце, без
да се опари. Починал около 540 г.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

ОТ „КРЕЙДЪЛ ЪФ ФИЛТ” ПОИСКАХА
ЧЕРНИ ЧОРАПИ ЗА ШОУТО У НАС

“София дизайн уийк” гостува на Сердика център със спе-
циална програма, която представя две изцяло нови инициати-
ви - Pop-up Store и Лаундж зона, както и работилници за най-
малките фенове. Децата ги очаква изложбата “Оцвети ме” на
Вики Книш. Малките творци ще разполагат с всичко необхо-
димо, за да дадат живот на нови светове, животни, градове,
същества, превозни средства, облаци и пеперуди.

Интериорният дизайн получава своя собствена сцена за
изява с акцията Лаундж зона, която вече е отворена за посе-
тители и ще продължи до 30 юни. Десет артисти, селектирани
от студио “Функт”, ще представят свои мебели и осветителни
тела. Специална акция “Среща с дизайнера”, в рамките на
която любителите ще могат да се срещнат с авторите на
продуктите, от Лаундж зоната, ще се проведе на 28 и 29 юни,
между 17 и 20 ч. Участниците ще разкажат за своята работа
и в акцията “Продуктов и интериорен дизайн от България” на
30 юни в 15 ч.

Втората инициатива Pop-up Store пък представлява мимо-
летно шопинг пространство, коeто ще се появи между 28 и
30 юни. В трите дни от 10 до 22 ч. млади български и маке-
донски творци ще покажат авторски продукти от всички сфери
на дизайна.

В Сердика център ще се състои и раздаването на награ-
дите от играта “50 дизайн обекта”. Всеки може да участва с
попълнена с 50 печата книжка на 30 юни, а в 17.30 ч. в
Лаундж зоната ще бъдат изтеглени имената на печелившите.

разгара на лятото и под лъчите
на парещото слънце българи от
30 града гордо ще защитават
славата си на истински състеза-

Â 30 ãðàäà ùå
õâúðëÿò çàðîâå
Всеки желаещ, аматьор или професионалист, навършил пълнолетие,
може да участва в IV Национален турнир по табла

В Бургас магията на заровете ще за-
владее всички на 22 юли, понеделник.
В Созопол на табла ще се играе на 24
юли, сряда. А в Приморско ще
затвърждават спортния си дух на 26
юли, петък.

В турнира по права табла може да
участва всеки желаещ, аматьор или
професионалист, който има навърше-
ни 18 години. Записването става на
място преди състезанието, както и през
специалното приложение на адрес
facebook.com/OuzoOfPlomari. Освен на
любимата си табла и спортния дух уча-
стниците ще се радват и на страхотния
вкус на Пломари, който ще съпътства
шампионите по време на тяхната игра.

Най-добрият табладжия от всеки
град ще има шанса да участва в голе-
мия финал в София, който ще се състои
на 19 септември. Победителят ще спе-
чели признанието за безспорен играч
номер едно на табла, както и специал-
на изненада.

РАБОТИЛНИЦИ И ЗА
НАЙ-МАЛКИТЕ НА
„СОФИЯ ДИЗАЙН УИЙК”

Силвия ШОПОВА

липът на Сантра към най-
новата й самостоятелна
музикална провокация към
феновете - парчето “Късно
за романтика”, е първото

На фона на любими рок
хитове от близкото и по-да-
лечно минало всеки желаещ
може да получи пънкарски
гребен, бръснене, временни
цветни кичури и др. Специа-
листи от прочут коафьорски
салон ще стилизират и офор-

К а р а -
мелизира-
но сено в
ш о к о л а д
се превър-
на в кули-
нарен хит
на Между-
народния
панаир за
сладкиши в Кьолн. На изложението с
участието на 1500 производители бе
представено и черното какаово лакомст-
во с вкус на кисело зеле и чесън и пра-
лини с вкус на горчица.

Кулинарите непрекъснато се стара-
ят да проправят път до купувача, затова
и решиха да съединят онова, което не
се съединява. Комбинацията на люто с
много сладкия шоколад е забавно и по
думите на онези, които са опитали не-
стандартното предложение, вкусът е
“различен”.

В списъка с най-екстравагантните
сладкарски предложения досега лидер-
ското място бе заемано от шоколад с
чушки, чили и черен пипер.

ШОКОЛАДИ СЪС
СЕНО И ЧЕСЪН
СА КУЛИНАРЕН
ХИТ В КЬОЛН

ПЪНКАРСКИ ГРЕБЕНИ
ПРЕВЗЕМАТ РОК ПАРТИ

мят на място и безплатно най-
смелите. Момчето и момиче-
то, които си направят най-
авангардната прическа, ще
получат като признание кецо-
ве, осигурени от култовите
Vans. Това ще се случи на
27 юни в столичния бар
Rock IT по време на партито
Nu Metal vs. Punk Revival.
Жици ще кръстосат ню метъл
банди като KoЯn, Limp Bizkit,
Deftones, Clawfinger и пред-
ставители на пънк течението
- Green Day, The Offspring и
Bloodhound Gang. Желаещи-
те да вдигнат адреналина
само с гледане ще се насла-
дят на момичетата от школата
на Соня Куртева, които ще по-
кажат нестандартна хореогра-
фия на пилон.

Хапче ще замести
паролите в интернет

Необичайно хапче, съдържащо чип и батерия, излъчващи
уникален радио сигнал след разтварянето в стомаха, може да
замести паролите в интернет. Проучват се и други решения за
замяна на системата. Обмисля се идеята за дигитално разпоз-
наване с кодирани пръстени или карти за самоличност в юесби
(USB). Някои компании и асоциации настояват за пръстова
система за разпознаване върху екраните на смартфоните. Не-
отдавна бяха публикувани и патенти за лицева и дигитална
идентификация. Тези събития дават знак, че е възможно паро-
лите в интернет скоро да се превърнат в спомен от миналото.
В свят, където технологиите напредват с висока скорост, фор-
мулата “потребителско име-парола”, датираща от най-ранните
времена на информатиката, остава норма. Защо? “Отговорът е
прост. Не е скъпо”, казва Пер Торсейм, норвежки експерт по
кибер сигурност. Най-често срещаната парола в интернет е
думата “парола” на английски или “123456”. А би трябвало по
съображения за сигурност да бъде “HQbgbiZVu9AWcqoSZm&
ChwgtMYTrM7HE3ObVWGepMe?OsJf4iHMyNXMT1BrySA4d7”. За
потребителите на глобалната мрежа избирането на парола е
главоблъсканица. Милиони потребители имат горчив опит с
това. Нито една парола обаче не е достатъчно надеждна.

Сантра пуска първото анаморфно видео за България
наподобява кинолента. Анаморфният
похват за снимане е любим на един
от най-големите революционери в
света на Седмото изкуство - Куентин
Тарантино. На този принцип са създа-
дени филми като “Джанго без окови”,
“Трансформърс” и видеоклипът към
съвместното парче на Еминем и Риа-
на “Love the way you lie”.

С нестандартното си решение при
визуализирането на новия сингъл
Сантра заедно с култовия режисьор

Bashmotion успяват да създадат не
само видео от съвсем нов тип в Бълга-
рия. Това е и израз на постоянното
търсене на арендби звездата на нови
пътища за артистично израстване и
създаване на музикална продукция на
световно ниво. Клипът “Късно за ро-
мантика” вече е в телевизионния ефир,
а в интернет ще бъде достъпен един-
ствено на официалните канали на
“Facing The Sun”, в сайтовете за видео-
споделяне YouTube и Vbox7.

К
анаморфно видео в България. За ре-
ализацията му е употребен новатор-
ски технически похват за заснемане
на широкоекранна картина. Използ-
ван е специален анаморфен обектив
върху дигитална камера, който раз-
тегля изображението хоризонтално и

В
тели и ще хвърлят зарове. Единствено-
то по рода си турне по табла, органи-
зирано за четвърта поредна година от
Пломари, ще вдигне градуса на емоци-
ите и ще обедини любителите на игра-
та в цялата страна.

Турнирът ще обхване София, Плов-
див, Плевен, Сандански и много други
градове, както и курортите Варна, Бур-
гас, Приморско, Созопол и Несебър.
Началната спирка на състезанието по
табла е в столицата на 27 юни,
четвъртък. В Сандански зарове ще
хвърлят точно след седмица на 4 юли.
В Пловдив играта ще завладее участ-
ниците на 9 юли, вторник. В Плевен
табладжиите ще се съберат 7 дни по-
късно - на 16 юли. Във Варна турнирът
ще е на 18 юли, четвъртък. В Несебър
състезанието ще е на 20 юли, събота.
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Предания, записани от краеведи от Банско, разкриват малко известни
факти за живота на един от апостолите на Българското възраждане

Д-р Мария РАДОНОВА

а личността и делото на Отец
Паисий има огромна литера-
тура. Само заглавията на биб-
лиографската книга за него
изпълват 600 страници. Уче-

децата от забавачницата знаехме, че
монахът Лаврентий, с мирско име Ла-
зар, е подарил бащината си къща на
Хилендарския манастир за метох”.

От банскалията Александър Чучу-
лайн се пази неиздаден краеведчески
ръкопис в Музейния комплекс в Банско.
Той е завършил магистратура по бого-
словие, бил е избиран като действите-
лен член на Петербургското археоло-
гическо дружество и за секретар на
Българската екзархия в Цариград.
Въпреки голямата си ангажираност с
административни обществени задачи,
Чучулайн прави сериозни изследвания
върху езика на Паисиевата история.
Твърде възможно е, Александър Чучу-
лайн да се е повлиял от двете статии
на Марин Дринов: едната “Отец Паисий
и неговото време, неговата история и
учениците му” (1871 г.) и другата “Още
няколко бележки за Паисий и неговата
история” (1886 г.). С тях Марин Дринов
поставя началото на

възникналото след
години паисиевознание

Известният български филолог и
историк се бил запознал с Котленския
препис на “История славянобългарска”.
Още при първия прочит Марин Дринов
се впечатлил от нейния особен език и
стил. След филологическа справка уче-

книжовници, Паисий не е занимавал
другите със себе си и със своето битие,
а читателите погълнати от пламенната
“История”, не се интересували от лич-
ността на нейния автор. С това би мог-
ло да се обясни голямата тайна, която
забулва неговата животопис, както и
възникналите по-късно спорове за не-
говото родно място към средата на ХХ
век. По тези спорове за късо време е
изписана огромна литература, чиито
страници са затлачени от правдоподоб-
ни догадки, но без нито един документ,
който научно да ги потвърждава. Мест-
ни обществени дейци, амбициозни жур-
налисти и писатели публикуват “сен-
зационни” материали, стремейки се към
известност със своите измислени писа-
ния. Техните лъжеаргументи окончател-
но оборва научно и убедително акад.
Йордан Иванов с откритите от него през
1938 г. приписки и кондики в Света
гора. Ето някои от текстовете на най-
важните документи от Хилендарската
кондика:

“1765 лето, януаре, 17 ден, какво е
зашел кир проигумена Лаврентий со
поклонници от Банско, и са дарили
манастиро со сребърни три кръстове и
сос грош/а/ 1153. И во той ден, какое е
обрекъл кир Лаврентий на света Бого-
родица своята отцова кукя во Банско за
Хилендарски метох, за вечно да е така.
И какво се поклони на света Богороди-

ца ктиторски”.
При научно-историческия анализ на

тази кондика проф. Йордан Иванов се
домогва до нови сведения, които се
оказват изключително важни

за разгадаване на житието

и творческото дело на Паисий. Конди-
ката се оказва с ключова стойност.
Професорът прави съпоставка между
съобщеното в тази кондика, че “Лав-
рентий е обрекъл своята отцова кукя в
Банско за метох”, с написания от самия
Паисий текст в послеслова на “История
славянабългарска”: “И я составих (исто-
рията - б.а.) во манастира Хилендар,
при игумена Лаврентий, брата моего
едино матироднаго и старейшего мене:
бе ему тогда лета шестдесет, мене че-
тиридесет”. Изводът е повече от катего-
ричен Лаврентий и Паисий са братя, от
една майка родени, подарената от по-
големия брат бащина къща значи, че
Паисий  също е неин наследник.

От друга кондика - документ в Хи-
лендарските хроники, открита от проф.
Йордан Иванов, се вижда, че Лаврен-
тий, Паисий и хаджи Вълчо са братя и
че и тримата са родени в Банско.

“Лето 1756 г., 8 октомври. Какое
дошел духовника Лаврентий со брата
си хаджи Вълчо, та обеща да е ктитор
и даде едно капаро 300 гроша за ни-
хна душа и за нихни родители мертви”.

В предългото заглавие на титулната
страница Паисий дава къса, но важна
информация за своето битие:

“История славяноболгарская” о на-
роде и царе и о светих болгарских и о
все их деяния и бития. Собрано и на-
реждано Паисием йеромонахом, приз-
шедшаго в Светие гори атонски от
епархие самоковское в лето 1762".

От податките на това заглавно въве-
дение

се установява
рождената година

на Паисий и на каква възраст идва в
манастира. Щом е двадесет години по-
млад от шестдесетгодишния си брат
Лаврентий, той е на четиридесет годи-
ни, когато написва “Историята”. На как-
ва възраст е дошъл в Хилендарския
манастир се изчислява, като 1762 (го-
дината  на написването на “Историята”)
се извади от 1745 (годината на идване-
то). Бил е на 23 години и на тази възраст
се е замонашил.

В Своята книга “Зограф” научният
сътрудник Михаил Ковачев съобщава
свое важно откритие. Срещнал е доку-
мент в “Епархиалния поменик” на Зо-
графския манастир, в който пише, че
още преди 1757 г. към Самоковска
епархия са се числили всички селища
от Разложката котловина - следовател-
но и Банско. Известно е, че в миналото
известните търговци и духовници, кои-
то са давали данни за себе си, са по-
сочвали за родно място епархията или
околията, в която се намира тяхното
село - за по-лесно да се запомня. И
така, единствено Банско има докумен-
тирани свидетелства, че Отец Паисий е
негов роден син!

Битували са няколко версии за
смъртта на Отец Паисий. Следва да се
приеме обаче единствената, която е
подкрепена с документ. Открита е за-
писка от 3 юли 1798 г. в Хилендарска
хроника, в която е записано:

“Да се знае какво се яви у манастиро
дякон Марко, та стори абер от Самоков,
какво се представи йероманах Паисий
Хилендарски и се не поврати веке на
Света гора и са го копали в гробе на
отца Никола за харно место. Бога да го
прости - три пате рекоа тука...”

От този документ може да се уста-
нови достоверно, че Отец Паисий е
живял на божия свят 76 години. В за-
ключение ще цитирам проф. Атанас
Божков: “Без съмнение, духовният кли-
мат на Банско и ръстът на просветени-
те банскалии подготвят появата на Отец
Паисий”.

ÑÂÅÒÈ ÏÀÈÑÈÉ -

намираха три къщи от стария род Баа-
нови. Затова махалата се наричаше
“Баанова”. Една от къщите беше метох.
В него от незапомнени времена се
помещаваше килийното училище... И

ният стигнал до убеждението, че Отец
Паисий е роден някъде в Разложко.
Този научен извод Марин Дринов е
направил в края на ХIХ век, когато въоб-
ще не се водят спорове за родното
място на Отец Паисий.

Следвайки традициите на старите

З
ни и писатели го наричат пръв българ-
ски историк и будител, пророк и апос-
тол на Българското възраждане. Поетът
Иван Вазов с крилати стихове опреде-
ля значението на бунтаря просветител
и неговата “История славянобългарска”:
“И той хвърли във мрака тогаз/най-
първата искра в народната свяст”. Акад.
Петър Динеков сравнява тази чудотвор-
на книга с “огромна огнена мълния, ко-
ято светкавично е разсякла тъмното
българско небе и обърнала робското
летоброение в нова посока”. Акад. Йор-
дан Иванов пише в своя статия: “Паи-
сий почна пръв в робските години да
проповядва национално свестяване и
пръв постави начало на новобългарска-
та книжнина, която след него започна
да се отърсва от изключително черков-
ния си характер и да се пропива от
новия народопросветен, светски и на-
ционален дух. Ето защо авторът на
първия домашен исторически труд с
право се смята за баща на отечестве-
ната история”.

В своята “История славянобългар-
ска” народният будител

провъзгласява
три основни идеи

чертаещи спасителния път, по който
трябва да тръгне народът ни, за да се
избави от духовно и национално робст-
во: борба за просветна и културна само-
стоятелност; борба за църковна и народ-
ностна свобода; борба са политическо
освобождение. На тези три идеи Паисий
посвещава цялата си творческа и бун-
тарска енергия, за да достигнат до
сърцето и разума на всеки българин.

Но докато “История славянобългар-
ска” е изследвана откъм всички възмож-
ни аспекти - исторически, идейни, ези-
кови, стилни, съпоставителни - то
съвършено малко се знае за личния
живот на Паисий и неговата личност. Не
се публикуват преданията на старите
банскалии, не се посочват типичните
черти, които великият потомък е унасле-
дил от своите предци. Ще спомена само
някои предания, записани от бански
краеведи, намиращи се в архива на
Музейния комплекс в Банско.

Двамата братя Молерови от Банско
са автори на ръкописа “История на
Банско” и на обемистия “Сборник на
народни песни и умотворения от Раз-
лога”, издаден от БАН. В тях високоеру-
дираните етнографи в края на ХIХ век
са записали от свои роднини

автентични разкази

за Паисий и семейството му. Ето един
от тях:

“Известният търговец Благо Йован
Тодев през 1885 г. посетил Зографския
манастир, където се срещнал с много
калугери от Банско. Един стогодишен
старец, чието име не запомнил, му се
похвалил, че него го е покалугерил
послушник, който бил прикрепен към
Отец Паисий. От послушника знае, че
Паисий е накарал Хаджи Вълчо да
построи със свои пари манастирската
махала в Зограф, затова сега я нари-
чат “Хадживълчова”. Той издействал
пред брат си да построи и църквата
“Света Богородица”. Послушникът зна-
ел от самия отец, че той и братята му,
Вълчо и Лаврентий, са от Банско. Дру-
гарят му описвал подробно как е из-
глеждал Паисий, когато е живял при
него. Бил възвисок, здрав и гиздав мъж,
каквито са балканджиите от този край.
Отецът му разказвал за царе и боляри,
за славното някога българско царство
и други истории, които той никога до-
тогава не бил чувал. Стогодишният
старец спрял разказа си пред Благо
Тодев просълзен.”

Банскалията инженер Борис Еренен
написва в средата на миналия век
обемна студия “Банските стари къщи и
техните обитатели”. Не успява да я из-
даде, но и днес ръкописът се ползва от
етнографи и историци. “Навремето се
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ФУТБОЛ

ивко Миланов
подписа със за-
върналия се в ру-
ския елит Том

ПО БНТ 1
22.00 Бразилия -

Уругвай
ПО ЕВРОСПОРТ

СП ЗА
МЛАДЕ-

ЖИ (ДО 20 Г.)
17.45 Чили - Англия

20.00 Нова Зеландия -
Уругвай

21.00 Хърватия -
Узбекистан

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.00 Ирак - Египет

ПО НОВА СПОРТ
18.00 Норич - Манчестър Сити

ПО РИНГ
18.10 Шампионска лига (обзор)

Живко Миланов подписа с Том

Ж

Живко Миланов позира
с екипа на новия си

отбор Том Томск

Томск. Юношата на Левски
парафира за 2 г. Той идва в
Том като свободен агент, след
като договорът му с румън-
ския Васлуй изтече. Нацио-
налният защитник, който ряд-
ко е викан от Любо Пенев, ще
играе в Том до друг роден
бранител Пламен Николов.
Том завърши миналия сезон
2-ри в Първа дивизия и спе-
чели директна промоция за
Премиер лигата.

Отборът вече има и нов
старши треньор, след като
Анатолий Давидов замени

Снимка SPORTS.RU

Сергей Передня.
С трансфера на Миланов

българите в руския елит ста-
ват 6. Петър Занев вече се
присъедини към Захари Си-
раков, Георги Пеев и Благой
Георгиев в Амкар Перм, а
Ивелин Попов е голямата
звезда на Кубан. През 2010 г.
Миланов бе продаден от Лев-
ски на Васлуй и там изигра
126 мача и вкара 2 гола.
Зетят на президента на БФС
Борислав Михайлов има и 24
мача за националния отбор.

Бербатов отказал
6,5 млн. евро

Димитър Бербатов е отхвърлил
оферта от 6,5 млн. евро годишна
заплата. Тя му е била предложена
от собственика на гръцкия ПАОК
Солун Иван Савиди. Руснакът се е
опитал да навие не само Митко, а
и Роналдиньо и Дидие Дрогба, като
надеждата му е била поне една от
3-те звезди да подсили отбора му.
Нещата обаче ударили на камък.
“Роналдиньо дори не искаше да
обсъжда. Същото беше и с Берба-
тов, както и с Дрогба”, каза Савиди.

Локо Пд пробва
босненец

Перица Иветич пристигна на
проби в Локо Пд. Бившият младеж-
ки национал на Босна и Херцегови-
на е роден на 28 ноември 1986 г.
и играе като ляв външен халф. Той
е свободен агент, а през миналия
сезон е защитавал цветовете на
Олимпик Сараево, за който има 26
мача и 1 асистенция. Иветич за-
почна като титуляр в сношната
контрола с македонския Хоризонт
Турново в Банско.

Португалецът Агостиньо Са (вдясно) в
спор за висока топка с южнокорееца

Хюн Ким по време на мача от
II кръг в група В на световното

първенство за младежи (до 20 г.)
в Кайзери, Турция. Ким донесе

равенството 2:2 с гол в 76-ата мин.

риша Ганчев се отказа да ку-
пува ЦСКА. Eдиният от собст-
вениците на “армейците” Иво
Иванов призна, че сделката за
прехвърлянето на акциите на

Анчелоти в Реал,
Блан в ПСЖ

Карло Анчелоти поема Реал М.
Италианецът ще бъде представен
днес като треньор на “Кралския
клуб”. Той заменя напусналия в по-
сока Челси Жозе Моуриньо. 54-го-
дишният наставник ще води отбо-
ра следващите 3 г. Анчелоти идва
от ПСЖ, където на поста му вед-
нага бе назначен Лоран Блан. Кон-
трактът на бившия селекционер
на френския национален отбор е за
2 г. Той ще започне работата си в
ПСЖ от 1 юли, когато стартира
подготовката на клуба.

Ганчев отказа ЦСКА
Г

“Титан” остава собственик, не е ясно бъдещето на Стоичков

шефа на “Литекс Комерс” е пропаднала.
Така единственият благодетел на “чер-
вените” остават досегашните шефове от
“Титан”. Не е ясно бъдещето на сегаш-
ния треньор Христо Стоичков, който бе
обявен и за президент на ЦСКА. По вся-
ка вероятност той ще напусне “Армията”.

“Няма да има сделка с Гриша Ганчев.
“Титан” остава собственик на клуба. Ще
намалим заплатите на футболистите и
целите пред отбора. Никой не иска да
даде и една стотинка за ЦСКА”, заяви
Иво Иванов.

Стоичков вече заплаши “Титан”, че
ще си тръгне от “Армията”, ако няма яс-
нота около бъдещето на клуба. Кава-
лерът на “Златната топка” за 1994 г. е
обявил пред футболистите, че му е до-
шло до гуша и че ако нещата не се
оправят до часове, ще си събере багажа.
Футболистите пък си стегнаха куфарите

и си останаха в София след снощната
контрола със Славия, играна на осветле-
ние на “Армията”. Те са категорични, че
няма да се връщат на лагера в Етропо-
ле, докато не получат възнаграждения-
та си и не разберат дали ЦСКА ще се
състезава в “А” група. Преди спаринга с
“белите” Стоичков разговарял за сетен
път с “Титаните”, които му обещали днес
поне да се разплатят с играчите. Лиде-

рите им имали среща със Стоичков и го
засипали с въпроси. Те поискали от него
обяснение защо продължават да им се
бавят парите, той ли е новият собстве-
ник, ЦСКА във фалит ли е, ще се прави
ли нов клуб и кога? Някои от тях дори
заплашили да не излязат в проверката
със Славия.

Самият Стоичков също бил силно
притеснен от случващото се в ЦСКА.

Левски може да
подсили защитната си
линия с национал на
държава от Африка.
На шефовете на “сини-
те” са им предложени
7 централни браните-
ли, а те са се спрели
само на тъмнокожия
футболист. “Сините”
спешно имат нужда от
подсилване на арие-
гарда, но изпълнител-
ният директор Наско
Сираков призна, че
това може и да не ста-
не следващия месец.
Собственикът Тодор
Батков пък не пожела

Антони Здравков е новият директор на Детско-
юношеската школа на Левски. Той ще замени Ясен
Петров, поел изпадналия от “А” група Ботев Вр.
Здравков, син на легендарния защитник Иван
Здравков - Джек Раби, е известен на “Герена” като
Сухия и водеше врачани миналия сезон, но не
можа в последния кръг да спаси отпадането, за-
щото Локо Сф съмнително победи резервите на
ЦСКА с 2:1 и  запази мястото си в елита. За поста
в ДЮШ бе спряган Даниел Боримиров, който през
пролетта бе спортен директор на “сините”, но бе
освободен след идването на Наско Сираков. Бо-
римиров обаче очаква оферта за работа от Тодор
Батков, но категорично отказва “понижение”. “Раз-
брахме се да се видим. Сега не искам да комен-
тирам защо се получи така с мен и дали съм
обиден на някого. Ще изчакам да се обяви офици-
ално. Директор на школата на Левски вече е
Здравков, а Батков е в Мюнхен”, обяви Борето.

ЛЕВСКИ ЧАКА ЗАЩИТНИК  -
АФРИКАНСКИ НАЦИОНАЛ

да обяви името на
африканеца, за да не
се осуети трансферът.

“Останалите 6-има
защитници са с евро-
пейски паспорти. Сега
е моментът, в който
всеки от тях изчаква,
за да избере най-доб-
рото. Те всички искат
да играят в Барсело-
на, но не става. При-
теснявам се, че в ма-
човете от Лига Европа
с Иртиш Павлодар ще
бъдем със същата от-
брана. Със сигурност
няма да успеем да
вземем защитник до

тези мачове. Не е тол-
кова лесно, защото на
нас не ни трябва който
и да е, а точен човек.
Това е желанието и на
Сираков. Освен защит-
ник, други играчи
няма да привличаме.
Той ще дойде като
свободен агент. Бюд-
жетът ще бъде реду-
циран. Писна ми само
да давам, а накрая да
к о л е к ц и о н и р а м е
калъфки и да слушам
обяснения как малко
не ни достигнало за
този или онзи мач”,
заяви Тодор Батков.

ЗДРАВКОВ ПОЕ „СИНЯТА”
ДЕТСКО-ЮНОШЕСКА ШКОЛА

Б

Халфът Даниел Абало се прибра
в Испания, за да разтрогне догово-
ра си със Селта Виго и след това ще
парафира за следващите 2 сезона с
шампиона на България Лудогорец,
съобщиха от разградския клуб. Ис-
панецът премина медицински пре-
гледи при разградчани, които са на
лагер в Смолян. 25-годишният Аба-
ло има над 100 мача за Селта, къде-
то играе от 2007 г., но миналия се-
зон бе отдаден под наем в Химнас-
тик и португалския Бейра Мар. По-
лузащитникът има още 2 години по
договора си със Селта, затова зами-
на да го разтрогне лично. С Лудого-
рец той ще може да играе в Шампи-
онската лига срещу Слован Брати-
слава. Селта се спаси на косъм от
изпадане, завършвайки 17-и в Ла
Лига през последния сезон.

Абало е третото ново попълне-
ние на Лудогорец след национала
Христо Златински и португалеца
Фабио Ешпиньо. Днес “суперорли-
те” заминават за втория си подготви-
телен лагер в Австрия.

отев Пд замени ЦСКА в Лига Европа. От УЕФА потвърдиха в БФС, че
“канарчетата” ще срещнат Астана (Каз) в I предварителен кръг на 4 и 11 юли.
Така България ще бъде представена от 3 клуба. Уникалната победа за
родния футбол, този път извън терена, стана факт след тридневна сага, в

БОТЕВ ПД ЩЕ ИГРАЕ
В ЛИГА ЕВРОПА

която 3 часа преди тегленето на жребия в Нион получилият право да участва в
турнира ЦСКА, се отказа от мястото си по финансови причини. Веднага след това
президентът на БФС и член на Изпълнителния комитет на УЕФА Борислав Михай-
лов поиска с официално писмо от европейската централа да вземе под внимание
възможността за запазване на квотата на България в турнира и Ботев да замени
ЦСКА. От отдел “Турнири” на УЕФА в БФС снощи бе получено официално
потвърждение, че Ботев може да се включи в турнира.

ЛУДОГОРЕЦ ВЗЕ
БЕГЛЕЦ ОТ СЕЛТА

ШЕФЪТ НА САМБОТО
ИСКА ПОВЕЧЕ ПАРИ ОТ БСТ

Румен Стоилов

Доскорошният депутат от ГЕРБ доц.
д-р Румен Стоилов, който се върна като
президент на БФСабо и е вицепрезидент
на Международната и на Европейската
федерация, предлага способ за промяна в
системата за обществените поръчки. Спо-
ред него трябва спешно да бъде създаде-
но звено от трима финансисти в Министер-
ството на младежта и спорта, което да се
занимава само с поръчките за самолетни
билети и хотели на различните спортисти
и така няма да се чакат законовите проме-
ни, които отнемат доста време за внасяне
и одобрение от парламента. Финансовите
взаимоотношения между държавата и
спорта също трябвало да се изградят върху
нови принципи, като основен критерий да
бъде колко души практикуват даден спорт,
а на последно място да се отчитали спе-
челените медали на големите спортни
форуми. У нас правилата били точно об-
ратните и самбото, което привлича хиляди
деца, е на опашката по бюджет, въпреки
че спортистите всяка година се връщат с
най-много отличия от големите състеза-

Мони ГЕОРГИЕВ ния. Само от евро-
пейското първенство
за мъже и жени в
Италия през май
самбистите ни спече-
лили 3 златни и
общо 11 медала.

“Порочното раз-
деление на олим-
пийски и неолимпий-
ски спортове е пре-
махнато в света пре-
ди 2 десетилетия, но
у нас продължава да

бъде водещо”, коментира доц. Стоилов. Той
категорично подкрепя недоволството на
БФВолейбол за огромните наеми, които
трябва да се плащат за ползването на за-
лите. “Това е прехвърляне от левия в дес-
ния джоб”, каза доц. Стоилов. “Няма смисъл
държавата да дава пари на федерациите,
които след това да връщат парите под
формата на наеми. Финансирането на клу-
бовете от тотализатора също е абсурдно,
защото най-големият клуб, ЦСКА, получа-
ва годишно между 2500 и 3000 лв., което е
срамно” каза шефът на самбото.
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ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

15.00 Уимбълдън

Григор Димитров си пожела да три-
умфира в турнир от Големия шлем.
Първата ни ракета в тениса разкри, че
това е най-голямата му мечта. 22-годиш-
ният хасковлия е наясно, че пътят към
тази цел е доста труден и се надява
преди това да дебютира в топ 10 на
мъжкия тенис. В момента Гришо е 31-ви
в света, а най-високата му позиция до-
сега е 26-а от 13 май.

Гришо игра снощи със Симоне Боле-
ли (Ит, №91) в I кръг на третия за годи-
ната турнир от Шлема - “Уимбълдън”. За
участието в основната схема и преди
този мач той има гарантирани 10 т. за
световната ранглиста и 23 500 паунда.
При победа българинът ще играе с по-
добрия от Майкъл Ръсел (САЩ, №97) и
Грега Жемля (Слвн, №51), а в III кръг
може да срещне Хуан Мартин Дел По-
тро (Арж, №8).

“Най-голямата ми мечта е да спечеля
турнир от Големия шлем. Смятам, че това
е най-голямото нещо, което може да спе-
чели един тенисист в своята кариера”,
заяви Гришо пред thetennisspace.com.

“Хубаво е да влезеш в топ 10 и да се
задържиш там, добре е да си един от
най-добрите. Определено обаче спечел-
ването на турнир от Шлема е друго ниво,
опит. Моето желание е да се представям
добре на турнирите от Голямата четвор-
ка, защото винаги съм имал проблеми
там. Трябва просто да направя така, че
когато отида на такъв турнир, да знам как
да се справям. Не е лесно да ме сравня-
ват с Федерер. Не знам какво да кажа

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНE
14.30 Тур дьо

Франс (3 дни до
старта)

Григор Димитров
бе изловен да се

разхожда с
гаджето си

Мария Шарапова
(Рус, №3) в
центъра на

Лондон преди
старта на

Уимбълдън. На
старта Маша би

Кристина
Младенович (Фр)

със 7:6 (5), 6:3

Гришо иска титла
от Шлемаот Шлемаот Шлемаот Шлемаот Шлема

Двукратният шампион Рафаел Надал (Исп, №5 в света) отпадна в I кръг на
Уимбълдън, след като загуби от Стийв Дарси (Белг, №135) с 6:7 (4), 6:7 (8),
4:6. Испанецът, който преди 2 седмици спечели осма титла на Ролан Гарос,
имаше видими проблеми с придвижването заради болки в лявото коляно,
особено в последния сет. Дарси, който поднесе най-голямата изненеда на
старта в Лондон, прекъсна серията на Надал от 22 поредни победи. “Тази
загуба не е трагедия. Все пак това е просто спорт. Не искам да се оправ-
давам с коляното ми”, каза Надал.

Снимка
TENNISKAFE.COM

Първата ни ракета
си пожела и дебют
в топ 10

повече. Нося тези сравнения с мен от
много години. Не знам какво да направя,
за да се отърва от тях. В началото си
мислех, че е готино. Разбира се, между
нас има някакви прилики, няма да го крия.
Време е обаче всички да видят това, ко-
ето искам да бъда аз. Относно сравнени-
ята с Роджър, ще е хубаво тази ера да
приключи. Предсезонната ми подготовка
беше много трудна. Прекарах 5 седмици
в Стокхолм. Времето беше откачено. Ня-
маше светлина 3-4 дни. Беше много теж-
ко и работих здраво. В края на годината
наблегнах сериозно на фитнеса. Това се

отплати. Усещам, че тялото ми е по-сил-
но, нямам толкова болки, както преди.
Мога да се боря с големите момчета.
Усещам се положително и съм доста
доволен от подготовката си. Ще трябва
да си направя сериозни прегледи, за да
видим защо получавам тези схващания
на мачовете. Чувствам се добре, на след-
ващия ден съм готов за игра, но краката
просто не ме слушат. Някои хора казват,
че краката са ми слаби, но няма какво да
направя, те просто не искат да растат.
Съжалявам. Вдигам 120 кг с тях, но про-
сто не се получава”, каза още Гришо.

Селекционерът на нацио-
налния отбор по волейбол
Камило Плачи замина с 13
волейболисти за гостуванията
на САЩ и Бразилия от Светов-
ната лига. Италианецът реши
да вземе 1 резерва с оглед на
тежкото пътуване и риска от
контузии. Към основната група

Турци взимат
Казийски и Стойчев

Халкбанк Анкара може да взе-
ме Матей Казийски и Радостин
Стойчев. Столичният тим стя-
га сериозна селекция, а първите
2-ма в списъка са българите,
твърдят и в Италия, и в Турция.
Казийски и Стойчев са пред на-
пускане на Тренто заради рязко-
то свиване на бюджета на ита-
лианския шампион. Очаква се
първо Стойчев да бъде назначен
за треньор, който да движи се-
лекцията. Освен Казийски в Анка-
ра може да акостират още куби-
нецът Османи Хуанторена и бра-
зилецът Рафаел де Оливейра. Все
още обаче няма официално
потвърждение нито от Тренто,
нито от победителя в турнира
за Купата на Европейската кон-
федерация (CEV) за 2013 г. Инте-
рес към Казийски има и от Япо-
ния, но не е ясно дали посре-
щачът ще се съгласи да играе в
Азия. Досега в кариерата си
Матей винаги е бил заедно със
Стойчев - от Славия, през Дина-
мо Москва и после в Тренто.

Чикаго с пета
титла в НХЛ

Плачи води 13 в САЩ и Бразилия, Наката остана в София
бе прибавен Николай Пенчев.
Волейболистите заминаха с
полет през Мюнхен.

През океана отлетяха:
разпределители: Георги Бра-
тоев и Добромир Димитров;
диагонали: Цветан Соколов и
Данаил Милушев; посреща-
чи: Тодор Алексиев, Тодор

Скримов, Валентин Братоев,
Мирослав Градинаров и Ни-
колай Пенчев; либеро: Теодор
Салпаров.

Уж първият помощник на
Плачи Найден Найденов-На-
ката отново остана в София,
както при гостуването във
Франция. Плачи взе своя съна-

родник Марко Кампиери за
помощник на пейката, а пазар-
джиклията, който изведе Бълга-
рия до четвъртото място на
Олимпиадата в Лондон 2013 и
се съгласи да остане помощ-
ник на Плачи, отново е далеч
от отбора, за да тренира ре-
зервите.

Втората ракета на България Елица
Костова отпадна в I кръг на турнира по
тенис на червени кортове във френския
град Перигьо (награден фонд $25 000).
Поставената под №4 Костова се отказа
заради контузия при 3:6, 1:4 в мача сре-
щу квалификантка Летиция Саразен (Фр).
Българката започна добре и на 2 пъти
проби съперничката си, но французойка-
та връщаше пробивите, а при 3:3 спече-
ли 6 поредни гейма и след 7-ия Костова
реши да се откаже. Тя все пак спечели 1
т. за класацията на УТА и $228.

Младата Вивиан Златанова пък се
класира за II кръг на турнира на червени
кортове в сръбския град Прокупле ($10
000). 15-годишната квалификантка Зла-
танова стартира с успех над  друга квали-
фикантка Надежда Горбачкова (Рус) със
7:6(4), 7:5 в мач с общо 15 пробива. Така
българската тийнейджърка заработи 1 т.
за класацията на УТА и $196, а за място
на четвъртфиналите ще играе срещу по-
бедителката от мача между Ема Микулич
(Хърв, №7) и Владица Бабич (Чгора). В
турнира участва и братовчедка й Бори-
слава Ботушарова, както и бившата евро-
пейска шампионка за девойки до 14 го-
дини Виктория Томова.

Костова пада
във Франция,
Златанова
бие в Сърбия

Снимка БГНЕС

Играчите на Маями Хийт поздравяват феновете на шампионския
парад, на който се стекоха около 400 000 души. “Горещите”

спечелиха 2-ра поредна титла в НБА, след като във финалния
плейоф биха Сан Антонио Спърс с 4:3 мача

Чешкият защитник на Чикаго Блекхоукс
Михал Роживал налива купа “Стенли” с
шампанско, след като тимът му надви

с 3:2 Бостън Бруинс като гост и за 5-
и път стана шампион на НХЛ

Чикаго Блекхоукс стана шам-
пион в НХЛ за пети път в исто-
рията си. “Ястребите” излъгаха
Бостън Бруинс с 3:2 като гости и
спечелиха финалната серия с 4:2
мача. Така Чикаго, който спечели
“Президентс Трофи” като победи-
тел в редовния сезон, взе и най-
авторитетния трофей купа
“Стенли” след 1933, 1938, 1961 и
2010 г. В мача Бостън 2 пъти
повеждаше с попадения на Крис
Кели и Милан Лучич и беше близо
до 7-ми решаващ мач,  като воде-
ше с 2:1 малко преди края, но
допусна обрат. Брайън Бикел из-
равни 1:16 мин. преди сирената, а
само 17,7 сек. по-късно Дейв Болънд
донесе крайния успех. Джонатан
Тейвс се разписа за Чикаго през 2-
рата третина. Туука Раск отрази
31 шайби за Бостън, но това не
беше достатъчно. Нападателят
на шампионите Патрик Кейн пък
получи “Кон Смайт Трофи” за най-
полезен играч в плейофите, след
като завърши с 9 гола и 10 асис-
тенции в 22 срещи.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА


